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Número 2 - Ano 2023

ACTA

da sesión ORDINARIA,  en primeira  convocatoria,  celebrada  polo  Pleno do
Excmo. Concello de Lugo o día

23 de febreiro de 2023

No Salón de Sesións do Excmo. Concello de Lugo, sendo ás dez horas e
cinco minutos do día vinte  e tres de febreiro  de dous mil  vinte e tres;  baixo  a
presidencia da Excma. Sra. Alcaldesa, DONA LARA MÉNDEZ LÓPEZ, reúnense
por medios telemáticos os concelleiros e concelleiras DON RAMÓN CARBALLO
PÁEZ;  DONA  MARÍA  CARMEN  LÓPEZ  SILVA;  DON  ANTONIO  AMEIJIDE
OSORIO; DONA BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA; DONA MARÍA DEL MAR
CARBALLAS PIÑEIRO; DONA SAGRARIO SÁNCHEZ RAMIL; DON ÓSCAR POY
FRANCO; DON JAVIER VÁZQUEZ PRADO; DONA MARÍA CRISTINA ABADES
MARTÍNEZ; DON MANUEL RAFAEL PÉREZ-PRADOS; DON ÁLVARO SANTOS
RAMOS, Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado da Área de Sostibilidade Urbana; DON
MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ, Ilmo. Tenente de Alcalde Delegado da Área de
Cohesión Territorial;  DONA ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA, Ilma. Tenenta
de Alcalde Delegada da Área de Cohesión e Dinamización Social; DON MAURICIO
VICTORIO REPETTO MORBAN, Concelleiro Delegado de Xuventude e Deportes;
DONA MARÍA OLGA LÓPEZ RACAMONDE,  Concelleira  Delegada  de Benestar
Social, Inclusión e Persoas Maiores; DONA SILVIA ALONSO PÉREZ, Concelleira
Delegada  de  Muller  e  Igualdade;  DON  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ,  Ilmo.
Tenente de Alcalde Delegado da Área Mobilidade e Infraestruturas Urbanas; DONA
TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN, Ilma. Tenenta de Alcalde Delegada da Área
de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua; DON ALEXANDRE PENAS ROIBÁS,
Concelleiro Delegado de Infraestruturas Urbanas; DONA MARÍA CRISTINA LÓPEZ
FERNÁNDEZ, Ilma. Tenenta de Alcalde da Área de Participación e Servizos para a
Veciñanza;  DON FELIPE RIVAS JORGE, Concelleiro Delegado de Educación e
Difusión do Coñecemento; DONA MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ e DON JUAN
MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA,  co  obxecto  de  celebrar  sesión  ordinaria  do
Excmo. Concello Pleno, en primeira convocatoria, conforme á correspondente orde
do día.

Para os efectos de votación, faise constar que a Corporación municipal está
formada por vinte e cinco concelleiros de feito e de dereito, incluída a presidenta.

Non asiste DONA MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO, Ilma. Sra.
Tenenta de Alcalde da Área de Gobernanza, Economía e Recursos Humanos, que
xustificou a súa ausencia. 
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Dá fe  do  acto  o  Secretario  Xeral  do  Pleno,  don  Rafael  José  del  Barrio
Berbel,  e  está  presente  o  Interventor  Xeral  Municipal  don  Manuel  Vázquez
Fernández.

A presente sesión foi convocada por resolución da alcaldía de data 17 de
febreiro de 2023 e notificada por Secretaría aos membros da Corporación conforme
ao seguinte ORDE DO DIA:

1/14  APROBACIÓN  DAS  ACTAS  CORRESPONDENTES  ÁS  SESIÓNS
EXTRAORDINARIAS  CELEBRADAS  POLO  EXCMO.  CONCELLO  PLENO  OS
DÍAS 16 E 22 DE DECEMBRO DE 2022.

A) PARTE RESOLUTIVA

INTERVENCIÓN

2/15  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITO  NÚM.  1-2023,  CON
REPARO DE LEGALIDADE 4-2023.

3/16 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITO NÚM. 2-2023.

4/17  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITO  NÚM.  3-2023.
ACTIVIDADES DEPORTIVAS VERÁN 2022.

5/18 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL  DE CRÉDITO 4-2023 RELATIVO A
APROBACIÓN DE RECIBOS CORRESPONDIENTES AO SEGUNDO SEMESTRE
DE 2022 DO PISO 2ºB DA COMUNIDADE DE PROPIETARIOS DA RÚA POETA
DÍAZ CASTRO 8.

PROPOSICIÓNS

6/19  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  BLOQUE  NACIONALISTA
GALEGO, NÚMERO 26/2023 DE REXISTRO DE PLENO, SOBRE O TRAZADO DA
RONDA LESTE. (Exp. 2023/G004/000062). 

7/20  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PSdeG-PSOE,  NÚMERO
27/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  APOIO  ÁS  REIVINDICACIÓN  DA
PLATAFORMA  ‘SOS  SANIDADE  PÚBLICA’  PARA  O  FORTALECEMENTO  DO
SISTEMA  SANITARIO  E  A  ATENCIÓN  PRIMARIA  EN  GALICIA  (Exp.
2023/G004/000081). 

8(21 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
46/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  O  CONCELLO  DE  LUGO
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ELIMINE  DE  XEITO  INMEDIATO  A  CITA  PREVIA  NAS  DIFERENTES
DEPENDENCIAS MUNICIPAIS (Exp. 2023/G004/000110).

9/22 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO
47/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O GOBERNO MUNICIPAL DO
CONCELLO DE LUGO APOIE O PROXECTO DA XUNTA DE GALICIA PARA A
CONSTRUCIÓN DA ROLDA LESTE (Exp. 2023/G004/000111).

10/23  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  48/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  O  GOBERNO
MUNICIPAL  DO  CONCELLO  DE  LUGO  INICIE  A  TRAMITACIÓN  DA
DECLARACIÓN DE ‘ENTORNO RESIDENCIAL DE REHABILITACIÓN’  PARA O
BARRIO DO CARME (Exp. 2023/G004/000112).

11/24 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
50/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A CREACIÓN DUN CONSORCIO DO
CASCO HISTÓRICO DE LUGO (Exp. 2023/G004/0000113).

12/25 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
51/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA IMPULSAR A REDACCIÓN E FUTURA
APROBACIÓN  DUN  NOVO  PXOM  PARA  O  MUNICIPIO  DE  LUGO  (Exp.
2023/G004/000116).

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

ACTAS E GOBERNO

13/26  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO  DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 13 DE XANEIRO DE 2023, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS E CORRESPONDENTES AO ANO 2023 (Exp.
2023/G004/000099). 

TESOURERÍA

14/27 DACIÓN DE CONTA DAS RESOLUCIÓNS DE TESOURERÍA DO MES DE
XANEIRO DE 2023.

15/28 DACIÓN DE CONTA DO INFORME DE MOROSIDADES DO 4º TRIMESTRE
DE 2022.

C) ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:
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A) ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
52/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O CONCELLO ATENDA
DE XEITO INMEDIATO AS SÚAS OBRIGAS COMO COPROPIETARIO DO
EDIFICIO DA RÚA DAS ILLAS, NÚMERO 3. 

B) ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
53/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O CONCELLO ADOPTE
AS MEDIDAS OPORTUNAS PARA A INMEDIATA RENOVACIÓN DA REDE
DE SUBMINISTRACIÓN DE AUGA DO POLÍGONO DO CEAO.

C) ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
54/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  CO  SERVIZO  DE
AXUDA NO FOGAR. 

D) ROGO  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,  NÚMERO
55/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  COS  DANOS  DA
PONTE ROMANA LOGO DAS DERRADEIRAS PRECIPITACIÓNS. 

PREGUNTAS:

A) PREGUNTAS  DO  GRUPO  MUNICIPAL  CIUDADANOS  LUGO,  NÚMERO
33/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  COAS  CATRO
CAFETERÍAS DE TITULARIDADE MUNICIPAL QUE NON SE ATOPAN EN
ACTIVIDADE. 

D) DECLARACIÓNS INSTITUCIONAIS

- DECLARACIÓN INSTITUCIONAL CON MOTIVO DA CONMEMORACIÓN DO
8 DE MARZO, DÍA INTERNACIONAL DA MULLER.

Aberto o acto pola Presidencia e da súa orde,  éntrase seguidamente no
exame da orde do día, e adóptanse, en relación con ela, os seguintes ACORDOS:

1/14  APROBACIÓN  DAS  ACTAS  CORRESPONDENTES  ÁS  SESIÓNS
EXTRAORDINARIAS CELEBRADAS POLO EXCMO.  CONCELLO PLENO OS
DÍAS 16 E 22 DE DECEMBRO DE 2022.

Vista a proposta da Secretaría, do teor literal seguinte:

“O Excmo. Concello Pleno celebrou dúas sesións extraordinarias os días 16 e 22 de
decembro  de  2022,  das  que  se  levantaron  as  actas  oportunas  que,  unha  vez
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incorporadas  as  intervencións  nelas  producidas,  foron  asinadas  polo  Secretario
Xeral do Pleno e pola Alcaldesa-Presidenta.
Por todo o exposto, proponse a adopción dos seguintes acordos:
APROBAR as actas correspondentes ás sesións extraordinarias celebradas polo
Excmo. Concello Pleno os días 16 e 22 de decembro de 2022, respectivamente.”

Ao  non  suscitarse  debate,  sométese  o  asunto  directamente  a  votación,
acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

APROBAR as actas correspondentes ás sesións extraordinarias celebradas polo
Excmo. Concello Pleno os días 16 e 22 de decembro de 2022, respectivamente.

A) PARTE RESOLUTIVA

INTERVENCIÓN

2/15  RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITO NÚM.  1-2023,  CON
REPARO DE LEGALIDADE 4-2023.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.- PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 7 de febreiro de 2023, do seguinte teor literal:

“Asunto: Tramitación de aprobación de facturas
Fase do Gasto: Recoñecemento da obriga  fase O)
Reparo Núm 4-2023: Art 216.2 c) Recoñecemento extraxudicial 1-2023
IMPORTE TOTAL: 5.901.875,43 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURA: 4.980.291,83 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 673.642,90 €
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IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 247.940,70 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2023: 5.653.934,73 €

Durante o presente exercicio remitíronse por parte dos servizos municipais
ao  departamento  de  contabilidade  municipal,  diversas  facturas  devengadas  e
executadas  no  exercicio  anterior  que  non  foron  imputadas  ao  orzamento,  por
importe total de 5.901.875,43 €

No actual exercicio procedeuse á verificacion da existencia dos informes de
conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da contabilidade municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais, así como polos titulares das concellerías delegadas de Área ás ditas
facturas corroborando así a efectiva execución dos servizos.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluídas no orzamento corporativo para
o  exercicio  2023,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
contabilidade municipal indicativas da referencia dos mandamentos contables RC
asinados pola tesoureira municipal como responsable da contabilidade municipal,
acreditativos da existencia de crédito dispoñible, por importe total de 5.901.875,43 €
(contía  imputable  ao  orzamento:  5.653.934,73  €)  nas  respectivas  aplicacións
presupostarias de imputación relacionada, sen que tal circunstancia supoña ningún
menoscabo na prestación dos servizos de natureza básica e esencial, asumindo
como  responsable  da  xestión  orzamentaria  que  a  imputación  dos  gastos
relacionados  con  cargo  aos  creditos  do  orzamento  vixente  non  causará  ningún
prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do  exercicio
corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sen minoración da calidade
dos  servizos  e  con  coherencia  respecto  dos  obxectivos  de  estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos no beneficio dos intereses
xerais,  e atendendo á conformidade prestada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  Xeral  Municipal  Ref
2023/80, de data 03.02.2023 relativo ao expediente de administrativo extraxudicial
de créditos 1-2023 reparo 4-2023, coas consideracións nel contidas e o decreto de
levantamento de reparo núm. 1032/2023 do 07.02.2023, esta alcaldía no uso das
atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do acordo correspondente á
seguinte:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
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nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 5.901.875,43 €:

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95516

COMERCIALIZADO
RA  DE  MEDIOS
GRUPO  EL
PROGRESO
SLU_B27406339 7

25/10/20
22

Páxina impar a cor en
día  5  fe  stivo  máis  a
réplica en banner   en
elprogreso.es  el  5  de
octu bre de 2022.---

91201.226
02

202300004
456 2.450,00 0,00 514,50 2.964,50 ALCALDIA

94675

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2206676

15/9/202
2

NºCONTRATO  :00002
5080  -Fecha  :
01/07/22 AL 31/07/22 -
HOGAR  D  EL
TRANSEUNTE  -
SERVICIO  DE  LIM
PIEZA

23183.227
99

202300004
715 2.757,93 0,00 579,17 3.337,10 AMBIENTE

95115

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2207408

30/9/202
2

NºCONTRATO  :00002
5080  -Fecha  :
01/08/22 al  31/08/22 -
HOGAR  D  EL
TRANSEUNTE  -
SERVICIO  DE  LIM
PIEZA

23183.227
99

202300004
715 2.893,50 0,00 607,64 3.501,14 AMBIENTE

95171

GESTION  Y
TECNICAS  DEL
AGUA,  SA
(GESTAGUA
SA)_A78139755 O/2022-225

7/10/202
2

PRESTACION  DE
SERVICIO  DE  LA  E
TAP,
CORRESPONDIENTE
AL  MES  DE
SEPTIEMBRE
2.022.---  

16100.227
99

202300004
487

104.429,9
4

21.930,2
9 0,00

126.360,2
3 AMBIENTE

95733

GESTION  Y
TECNICAS  DEL
AGUA,  SA
(GESTAGUA
SA)_A78139755 O/2022-249

3/11/202
2

PRESTACION  DE
SERVICIO  DE  LA  E
TAP,
CORRESPONDIENTE
AL  MES  DE
OCTUBRE 2.022.---  

16100.227
99

202300004
487

103.041,5
5

21.638,7
3 0,00

124.680,2
8 AMBIENTE

96172

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2208198

8/11/202
2

Nº  CONTRATO:
000001674 -LOTE 1 -
CENTROS  Y
DEPENDENCIAS
MUNICI  PALES  -
SERVICIO  DE
LIMPIEZA  EN   EL
MES DE AGOSTO -

93301.227
00

202300004
693 98.156,28 0,00 20.612,82

118.769,1
0 AMBIENTE
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

96173

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2208199

8/11/202
2

Nº  CONTRATO:
000001675 -LOTE 2 -
COLEGIOS
PUBLICOS  -
SERVICIO  D  E
LIMPIEZA EN EL MES
DE SEPTIE MBRE -

93301.227
00

202300004
693 76.449,74 0,00 16.054,45 92.504,19 AMBIENTE

96174

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2208197

8/11/202
2

NºCONTRATO  :00002
5080  -Fecha  :
01/09/22 AL 30/09/22 -
HOGAR  D  EL
TRANSEUNTE  -
SERVICIO  DE  LIM
PIEZA

23183.227
99

202300004
715 2.885,02 0,00 605,85 3.490,87 AMBIENTE

96175

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2208200

8/11/202
2

Nº factura A2207411: -
NºCONTRA
TO:000016678  -
CENTRO  CULTURAL
VELLO  CARCERE   -
SERVICIO  DE  LI
MPIEZA  EN  EL  MES
DE SEPTIEMBRE

33312.227
00

202300004
747 3.655,71 0,00 767,70 4.423,41 AMBIENTE

96760

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2206678/1

15/9/202
2

Nº  CONTRATO:
000001675 -LOTE 2 -
COLEGIOS
PUBLICOS  -
SERVICIO  D  E
LIMPIEZA EN EL MES
DE JULIO -

93301.227
00

202300004
693 5.013,40 0,00 1.052,81 6.066,21 AMBIENTE

96761

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2207410/1

30/9/202
2

Nº  CONTRATO:
000001675 -LOTE 2 -
COLEGIOS
PUBLICOS  -
SERVICIO  D  E
LIMPIEZA EN EL MES
DE AGOSTO  -

93301.227
00

202300004
693 5.066,28 0,00 1.063,92 6.130,20 AMBIENTE

96784

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2209117

16/12/20
22

NºCONTRATO  :00002
5080  -Fecha  :
01/10/22 AL 31/10/22 -
HOGAR  D  EL
TRANSEUNTE  -
SERVICIO  DE  LIM
PIEZA

23183.227
99

202300004
715 2.608,12 0,00 547,71 3.155,83 AMBIENTE
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96785

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2209118

16/12/20
22

Nº  CONTRATO:
000001674 -LOTE 1 -
CENTROS  Y
DEPENDENCIAS
MUNICI  PALES  -
SERVICIO  DE
LIMPIEZA  EN   EL
MES DE OCTUBRE -

93301.227
00

202300004
693 88.735,42 0,00 18.634,44

107.369,8
6 AMBIENTE

96786

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2209120

16/12/20
22

NºCONTRATO:000016
678  -CENTRO  C
ULTURAL  VELLO
CARCERE   -SERVIC
IO  DE  LIMPIEZA  EN
EL  MES  DE  OC
TUBRE  -EDIFICIO
ARQUEOLOGÍA

33312.227
00

202300004
747 3.304,84 0,00 694,02 3.998,86 AMBIENTE

96787

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2209119

16/12/20
22

Nº  CONTRATO:
000001675 -LOTE 2 -
COLEGIOS
PUBLICOS  -
SERVICIO  D  E
LIMPIEZA EN EL MES
DE OCTUBR E -

93301.227
00

202300004
693 80.729,67 0,00 16.953,23 97.682,90 AMBIENTE

93510
PRELO
SL_B27021237 00002555

30/6/202
2

INTALACION
DECORACIÓN  ARDE
LUC US---    

33802.226
09

202300004
429 5.245,57 0,00 1.101,57 6.347,14

ARDELUCU
S

96303

CARPAS
CARBOEIRA
SL_B27304088 785

7/11/202
2

COLOCACION  DE
TARIMA PARA ARDE
LUCUS 2022 DETRAS
DO  CUARTEL  DE
SAN FERNANDO---  

33802.226
09

202300004
429 800,00 0,00 168,00 968,00

ARDELUCU
S

93397

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 118 4/7/2022

Bolo  B-Bolo  C-Facela
Fest  días   13  e  14-
Material    

33000.227
99

202300001
436 11.695,04 0,00 2.455,96 14.151,00 AUDITORIO
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93398

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 119 4/7/2022

Bolo B-Bolo C-Bolo D-
Mater      

33000.227
99

202300001
436 8.330,50 0,00 1.749,41 10.079,91 AUDITORIO

94123

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 132

10/8/202
2

Bolo  C  dias  16  e  17
auditorio   gustavo
freire     

33000.227
99

202300001
436 582,12 0,00 122,25 704,37 AUDITORIO

95131

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 142

6/10/202
2 Bolo A-Bolo B-Bolo      

33000.227
99

202300001
436 6.014,72 0,00 1.263,10 7.277,82 AUDITORIO

91340
PROTESE
SL_B27151091 202204664

15/3/202
2

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS  Y
REVISION  PREVE
NTIVA  ANUAL  DEL
SISTEMA  DE  SEG
URIDAD  C.E.I.P.
Menendez y Pel

93301.212
00

202300004
459 3.606,14 0,00 757,29 4.363,43 ENXEÑERIA

92606
PROTESE
SL_B27151091 202206920

26/5/202
2

REVISION  ANUAL
DEL  SISTEMA  DE
DETECCION  DE
INCENDIOS Revisió n
Anual  del  Sisema  de
Detecció  n  de
Incendios (Año 2022) -
Ed

93301.212
00

202300004
459 700,00 0,00 147,00 847,00 ENXEÑERIA

93745
PROTESE
SL_B27151091 202200839 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicios  corres
pondientes  al  año
2022  en  TORR  E
ESCALADA-EQUIPO
ALTERNATIVO

93301.212
00

202300004
459 360,30 0,00 75,66 435,96 ENXEÑERIA
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93746
PROTESE
SL_B27151091 202200840 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
CENTRAL  I
NCENDIOS- EDIFICIO
SEMINARIO--

93301.212
00

202300004
459 180,30 0,00 37,86 218,16 ENXEÑERIA

93747
PROTESE
SL_B27151091 202200842 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
en  MUSEO
INTERACTIVO  -
MIHL-EQUIPO ALTE

93301.212
00

202300004
459 288,30 0,00 60,54 348,84 ENXEÑERIA

93750
PROTESE
SL_B27151091 202200843 1/1/2022

REVISIÓN  ANUAL
DEL  SISTEMA  DE
SEGURIDAD  Servicio
correspondi  ente  al
año  2022  CENTRO
ARQUEO  LOGICO
SAN  ROQUE-CUOTA
CONEXIÓ

93301.212
00

202300004
459 252,42 0,00 53,01 305,43 ENXEÑERIA

93752
PROTESE
SL_B27151091 202200844 1/1/2022

REVISIÓN  ANUAL
DEL  SISTEMA  DE
SEGURIDAD  Servicio
correspondi  ente  al
año  2022  CENTRO
SOCIOC  ULTURAL
MILAGROSA-CUOTA
CONEXI

93301.212
00

202300004
459 252,42 0,00 53,01 305,43 ENXEÑERIA

93753
PROTESE
SL_B27151091 202200845 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
CAMPO  MUN  ICIPAL
A  CHEDA-REVISIÓN
ANUAL

93301.212
00

202300004
459 324,54 0,00 68,15 392,69 ENXEÑERIA

93754
PROTESE
SL_B27151091 202200846 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
MERCADO  M
UNICIPAL  DE
LUGO---

93301.212
00

202300004
459 180,30 0,00 37,86 218,16 ENXEÑERIA
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93755
PROTESE
SL_B27151091 202200848 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
AULA  DAS
LINGUAS---

93301.212
00

202300004
459 180,30 0,00 37,86 218,16 ENXEÑERIA

93756
PROTESE
SL_B27151091 202200847 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
PLAZA  DE
ABASTOS---

93301.212
00

202300004
459 180,30 0,00 37,86 218,16 ENXEÑERIA

94926

KAPSCH
TRAFFICCOM
TRANSPORTATION
SA_A78107349 770

28/9/202
2

Derribos  sin  atestado
del  1ene  ro  al  27  de
septiembre  de  2022  ,
según  valoración
adjunta.---  

13300.227
99

202300004
491 14.803,12 0,00 3.108,66 17.911,78 ENXEÑERIA

95606

KAPSCH
TRAFFICCOM
TRANSPORTATION
SA_A78107349 955

31/10/20
22

Mantemento,
Conservación  e  Exp
lotación  dos  Sistemas
de Contr ol de Tráfico
do Concello de L ugo.
Canon
Octubre_2022---

13300.227
99

202300004
491 17.468,37 0,00 3.668,36 21.136,73 ENXEÑERIA

93436

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00206
734 5/7/2022

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Término
de Potencia-Agrupa

16520.221
00

202300004
780 34.202,88 0,00 2.802,67 37.005,55 ILUMGASN

92740

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2206EL00164
345 1/6/2022

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Término
de Potencia-Agrupa

16510.221
00

202300004
417

255.343,0
7 0,00 39.158,33

294.501,4
0 ILUMINACIU
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93443

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00206
733 5/7/2022

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Término
de Potencia-Agrupa

16510.221
00

202300004
762

186.595,8
9 0,00 25.731,89

212.327,7
8 ILUMINACIU

93860

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00228
787

29/7/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P3  

16000.221
00

202300004
420

213.112,8
4 0,00 44.753,70

257.866,5
4 ILUMINACIU

93866

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00228
755

29/7/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P3  

16100.221
00

202300004
767

149.921,3
7

31.483,4
9 0,00

181.404,8
6 ILUMINACIU

93871

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00228
794

29/7/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

16510.221
00

202300004
762

158.681,8
0 0,00 20.802,83

179.484,6
3 ILUMINACIU

93874

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00228
791

29/7/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da--Término
de  Potencia-Agrupa
ción  para  todos  los
Suministro  s-Término
de Potencia-Agrupaci

93301.221
00

202300004
423 8.247,47 0,00 1.334,54 9.582,01 ILUMINACIU

94190

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
900

19/8/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P3  

93301.221
00

202300004
423 3.429,26 0,00 720,14 4.149,40 ILUMINACIU
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94192

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
889

19/8/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.221
00

202300004
423 35.467,05 0,00 7.448,08 42.915,13 ILUMINACIU

94193

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
899

19/8/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P1  

16000.221
00

202300004
420

237.570,0
7 0,00 49.889,71

287.459,7
8 ILUMINACIU

94195

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
887

19/8/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P1  

93301.221
00

202300004
423 6.360,64 0,00 1.335,73 7.696,37 ILUMINACIU

94198

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
886

19/8/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.221
00

202300004
423 35.586,43 0,00 7.347,12 42.933,55 ILUMINACIU

94199

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
890

19/8/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da--
DERECHOS  DE
ACCESO-Derecho  s
de  acceso  de  la
distribuidor  a-
DERECHOS  DE
ENGANCHE-Derecho

93301.221
00

202300004
423 8.306,86 0,00 1.562,54 9.869,40 ILUMINACIU

94200

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
896

19/8/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P1  

93301.221
00

202300004
423 1.426,98 0,00 299,67 1.726,65 ILUMINACIU
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94202

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
897

19/8/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P1  

16100.221
00

202300004
767

190.383,4
4

39.980,5
2 0,00

230.363,9
6 ILUMINACIU

94205

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
904

19/8/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

16510.221
00

202300004
762

135.616,1
6 0,00 18.399,26

154.015,4
2 ILUMINACIU

94695

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2209EL00272
310

19/9/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766

272.294,4
1 0,00 57.181,83

329.476,2
4 ILUMINACIU

95268

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
678

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
423 4.311,85 0,00 905,49 5.217,34 ILUMINACIU

95270

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
686

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 5.093,94 0,00 1.069,73 6.163,67 ILUMINACIU

95271

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
680

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 31.458,15 6.606,21 0,00 38.064,36 ILUMINACIU
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95272

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
681

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767

218.589,7
0

45.903,8
4 0,00

264.493,5
4 ILUMINACIU

95274

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
679

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766 803,01 0,00 168,63 971,64 ILUMINACIU

95275

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
685

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 2.253,18 0,00 473,17 2.726,35 ILUMINACIU

95276

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
684

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 2.923,93 614,03 0,00 3.537,96 ILUMINACIU

95277

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
682

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 37.660,99 7.908,81 0,00 45.569,80 ILUMINACIU

95278

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
677

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 3.940,07 0,00 827,41 4.767,48 ILUMINACIU
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95279

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
687

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 7.052,62 0,00 1.481,05 8.533,67 ILUMINACIU

95280

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
701

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-
DERECHOS  DE
EXTENSIÓN-Dere

16510.221
00

202300004
762

273.302,0
1 0,00 40.168,34

313.470,3
5 ILUMINACIU

95281

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
691

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

32000.221
00

202300004
764 26.467,56 0,00 5.531,50 31.999,06 ILUMINACIU

95282

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
692

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.221
00

202300004
763 19.345,91 0,00 4.054,98 23.400,89 ILUMINACIU

95283

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
695

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

16000.221
00

202300004
766 12.183,70 0,00 2.227,78 14.411,48 ILUMINACIU

95284

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
694

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da--Término
de  Potencia-Agrupa
ción  para  todos  los
Suministro  s-Término
de Potencia-Agrupaci

93301.221
00

202300004
763 10.415,18 0,00 1.700,97 12.116,15 ILUMINACIU

17
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95285

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
693

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.221
00

202300004
763 31.904,00 0,00 6.477,86 38.381,86 ILUMINACIU

95286

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
696

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da--Término
de  Potencia-Agrupa
ción  para  todos  los
Suministro  s-Término
de Energía-Agrupacio

16510.221
00

202300004
765 1.627,93 0,00 81,40 1.709,33 ILUMINACIU

95287

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
697

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Término
de Potencia-Agrupa

93301.221
00

202300004
763 43.902,21 0,00 3.365,45 47.267,66 ILUMINACIU

95619

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
971

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766 647,23 0,00 135,92 783,15 ILUMINACIU

95620

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
987

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

93301.221
00

202300004
763 39.487,64 0,00 8.286,87 47.774,51 ILUMINACIU

95621

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
988

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

93301.221
00

202300004
763 23.642,13 0,00 4.411,25 28.053,38 ILUMINACIU
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95622

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
976

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766

224.757,0
2 0,00 47.198,97

271.955,9
9 ILUMINACIU

95623

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
990

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

16510.221
00

202300004
765 3.058,81 0,00 167,68 3.226,49 ILUMINACIU

95624

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
974

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

16520.221
00

202300004
768

119.508,4
6 0,00 17.000,06

136.508,5
2 ILUMINACIU

95625

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
973

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 28.779,36 6.043,67 0,00 34.823,03 ILUMINACIU

95626

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
985

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

16510.221
00

202300004
762

479.733,6
1 0,00 75.248,79

554.982,4
0 ILUMINACIU

95628

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
984

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

93301.221
00

202300004
763 31.731,99 0,00 6.418,04 38.150,03 ILUMINACIU
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95629

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
970

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 3.979,46 0,00 835,69 4.815,15 ILUMINACIU

95630

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
977

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767

166.910,2
2

35.051,1
5 0,00

201.961,3
7 ILUMINACIU

95631

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
969

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 2.477,35 0,00 520,24 2.997,59 ILUMINACIU

95633

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
989

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

16000.221
00

202300004
766 7.581,25 0,00 1.194,21 8.775,46 ILUMINACIU

95634

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
986

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

32000.221
00

202300004
764 29.269,20 0,00 6.110,32 35.379,52 ILUMINACIU

95635

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
972

31/10/20
22

IEE-Potencia
consumida  P1-Pote
ncia  consumida  P2-
Potencia  con  sumida
P3  

16100.221
00

202300004
767 537,95 112,97 0,00 650,92 ILUMINACIU
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95636

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
975

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 2.490,96 523,10 0,00 3.014,06 ILUMINACIU

96143

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
988

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 3.352,04 0,00 703,93 4.055,97 ILUMINACIU

96144

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
987

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 4.318,77 0,00 906,94 5.225,71 ILUMINACIU

96145

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
991

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 1.946,50 408,77 0,00 2.355,27 ILUMINACIU

96146

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
989

23/11/20
22

IEE-Potencia
consumida  P1-Pote
ncia  consumida  P2-
Potencia  con  sumida
P3  

16100.221
00

202300004
767 458,69 96,32 0,00 555,01 ILUMINACIU

96147

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
994

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767

120.535,6
9

25.312,4
9 0,00

145.848,1
8 ILUMINACIU
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA
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E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

96148

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
985

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 6.015,96 0,00 1.263,35 7.279,31 ILUMINACIU

96149

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
999

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 3.649,58 0,00 766,41 4.415,99 ILUMINACIU

96151

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
998

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766

171.592,0
5 0,00 36.034,33

207.626,3
8 ILUMINACIU

96152

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
995

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 20.601,49 4.326,31 0,00 24.927,80 ILUMINACIU

96154

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
993

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 1.970,41 0,00 413,79 2.384,20 ILUMINACIU

96164

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
996

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766 427,59 0,00 89,79 517,38 ILUMINACIU
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
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E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

96165

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00373
011

23/11/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

16520.221
00

202300004
768 68.631,79 0,00 7.801,95 76.433,74 ILUMINACIU

96166

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
986

23/11/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

93301.221
00

202300004
763 23.760,92 0,00 4.807,32 28.568,24 ILUMINACIU

96236

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2105EL00190
709

19/5/202
1

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
423 3.329,04 0,00 699,10 4.028,14 ILUMINACIU

96238

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2105EL00190
707

19/5/202
1

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
423 3.204,07 0,00 672,85 3.876,92 ILUMINACIU

96239

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2105EL00190
705

19/5/202
1

IEE-Derechos  de
acceso-Derecho  s  de
enganche-Alquiler  de
equi po de medida  

93301.221
00

202300004
423 11.400,86 0,00 2.394,18 13.795,04 ILUMINACIU

93209
RECITOR E SANILU
SL_B27383546 062

17/6/202
2

ALQUILER  CABINAS
PARA  PERSONAS
MOVILIDAD
REDUCIDA-
ALQUILER C ABINAS
COMPLETAS-
COLOCACION EL  8 Y
9 DE JUNIO DE 2022-
LIMPIE

33802.226
09

202300004
429 9.390,00 0,00 1.971,90 11.361,90 LIMPEZA VI
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95386
INODOROS  MAGO,
SL_B94068582 189

17/10/20
22

ALUGUEIRO  DE
BAÑOS  PORTATILES
STANDARD  PARA
FESTAS  DE  SAN  FR
OILAN  2022-
ALUGUEIRO  DE
BAÑOS  PORTATILES
MOB.  REDUCIDA
PARA

33801.226
99

202300004
415 17.755,00 0,00 3.728,55 21.483,55 LIMPEZA VI

95495
A  BILLARDA
SL_B27278845 236

30/9/202
2

CONTRATACIoN  DA
EXECUCIoN  DO  P
ROGRAMA  DE
INTERVENCIoN  E
PEDA  GOXICO  "
APRENDE
XOGANDO".  EXP
EDIENTE  3-2017  DO
1 O 30 DE SE

23171.227
99

202300004
757 9.833,33 0,00 983,33 10.816,66 MULLER

96214
A  BILLARDA
SL_B27278845 260

31/10/20
22

CONTRATACIoN  DA
EXECUCIoN  DO  P
ROGRAMA  DE
INTERVENCIoN  E
PEDA  GOXICO  "
APRENDE
XOGANDO".  EXP
EDIENTE  3-2017  DO
1 O 31 DE OU

23171.227
99

202300004
757 9.833,33 0,00 983,33 10.816,66 MULLER

95129

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 139

4/10/202
2

Servicio  de  bedel  y
dinamizaci  ón  con
conocimientos  de
inform ática no mes de
setembro 2022  

49100.227
99

202300004
455 2.143,68 0,00 450,17 2.593,85

TECNOLOXI
A

95595

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 166

31/10/20
22

Servicio  de  bedel  y
dinamizaci  ón  con
conocimientos  de
inform ática---  

49100.227
99

202300004
455 2.143,68 0,00 450,17 2.593,85

TECNOLOXI
A

TOTAL
4.980.291,

83
247.940,

70 673.642,90
5.901.875,

43
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

2.- DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitido
na sesión celebrada o día 17 de febreiro de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 2 do Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo.
- Abstencións: 10 do Grupo Municipal do Partido Popular.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril, APROBAR a habilitación de crédito así como a autorización, disposición do
gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no  presente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito das facturas relacionadas e
con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados nas dilixencias
respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global  suma a cantidade de
5.901.875,43 €:

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95516

COMERCIALIZADO
RA  DE  MEDIOS
GRUPO  EL
PROGRESO
SLU_B27406339 7

25/10/20
22

Páxina impar a cor en
día  5  fe  stivo  máis  a
réplica en banner   en
elprogreso.es  el  5  de
octu bre de 2022.---

91201.226
02

202300004
456 2.450,00 0,00 514,50 2.964,50 ALCALDIA

94675

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2206676

15/9/202
2

NºCONTRATO  :00002
5080  -Fecha  :
01/07/22 AL 31/07/22 -
HOGAR  D  EL
TRANSEUNTE  -
SERVICIO  DE  LIM
PIEZA

23183.227
99

202300004
715 2.757,93 0,00 579,17 3.337,10 AMBIENTE
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95115

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2207408

30/9/202
2

NºCONTRATO  :00002
5080  -Fecha  :
01/08/22 al  31/08/22 -
HOGAR  D  EL
TRANSEUNTE  -
SERVICIO  DE  LIM
PIEZA

23183.227
99

202300004
715 2.893,50 0,00 607,64 3.501,14 AMBIENTE

95171

GESTION  Y
TECNICAS  DEL
AGUA,  SA
(GESTAGUA
SA)_A78139755 O/2022-225

7/10/202
2

PRESTACION  DE
SERVICIO  DE  LA  E
TAP,
CORRESPONDIENTE
AL  MES  DE
SEPTIEMBRE
2.022.---  

16100.227
99

202300004
487

104.429,9
4

21.930,2
9 0,00

126.360,2
3 AMBIENTE

95733

GESTION  Y
TECNICAS  DEL
AGUA,  SA
(GESTAGUA
SA)_A78139755 O/2022-249

3/11/202
2

PRESTACION  DE
SERVICIO  DE  LA  E
TAP,
CORRESPONDIENTE
AL  MES  DE
OCTUBRE 2.022.---  

16100.227
99

202300004
487

103.041,5
5

21.638,7
3 0,00

124.680,2
8 AMBIENTE

96172

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2208198

8/11/202
2

Nº  CONTRATO:
000001674 -LOTE 1 -
CENTROS  Y
DEPENDENCIAS
MUNICI  PALES  -
SERVICIO  DE
LIMPIEZA  EN   EL
MES DE AGOSTO -

93301.227
00

202300004
693 98.156,28 0,00 20.612,82

118.769,1
0 AMBIENTE

96173

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2208199

8/11/202
2

Nº  CONTRATO:
000001675 -LOTE 2 -
COLEGIOS
PUBLICOS  -
SERVICIO  D  E
LIMPIEZA EN EL MES
DE SEPTIE MBRE -

93301.227
00

202300004
693 76.449,74 0,00 16.054,45 92.504,19 AMBIENTE

96174

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2208197

8/11/202
2

NºCONTRATO  :00002
5080  -Fecha  :
01/09/22 AL 30/09/22 -
HOGAR  D  EL
TRANSEUNTE  -
SERVICIO  DE  LIM
PIEZA

23183.227
99

202300004
715 2.885,02 0,00 605,85 3.490,87 AMBIENTE
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

96175

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2208200

8/11/202
2

Nº factura A2207411: -
NºCONTRA
TO:000016678  -
CENTRO  CULTURAL
VELLO  CARCERE   -
SERVICIO  DE  LI
MPIEZA  EN  EL  MES
DE SEPTIEMBRE

33312.227
00

202300004
747 3.655,71 0,00 767,70 4.423,41 AMBIENTE

96760

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2206678/1

15/9/202
2

Nº  CONTRATO:
000001675 -LOTE 2 -
COLEGIOS
PUBLICOS  -
SERVICIO  D  E
LIMPIEZA EN EL MES
DE JULIO -

93301.227
00

202300004
693 5.013,40 0,00 1.052,81 6.066,21 AMBIENTE

96761

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2207410/1

30/9/202
2

Nº  CONTRATO:
000001675 -LOTE 2 -
COLEGIOS
PUBLICOS  -
SERVICIO  D  E
LIMPIEZA EN EL MES
DE AGOSTO  -

93301.227
00

202300004
693 5.066,28 0,00 1.063,92 6.130,20 AMBIENTE

96784

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2209117

16/12/20
22

NºCONTRATO  :00002
5080  -Fecha  :
01/10/22 AL 31/10/22 -
HOGAR  D  EL
TRANSEUNTE  -
SERVICIO  DE  LIM
PIEZA

23183.227
99

202300004
715 2.608,12 0,00 547,71 3.155,83 AMBIENTE

96785

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2209118

16/12/20
22

Nº  CONTRATO:
000001674 -LOTE 1 -
CENTROS  Y
DEPENDENCIAS
MUNICI  PALES  -
SERVICIO  DE
LIMPIEZA  EN   EL
MES DE OCTUBRE -

93301.227
00

202300004
693 88.735,42 0,00 18.634,44

107.369,8
6 AMBIENTE

96786

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2209120

16/12/20
22

NºCONTRATO:000016
678  -CENTRO  C
ULTURAL  VELLO
CARCERE   -SERVIC
IO  DE  LIMPIEZA  EN
EL  MES  DE  OC
TUBRE  -EDIFICIO
ARQUEOLOGÍA

33312.227
00

202300004
747 3.304,84 0,00 694,02 3.998,86 AMBIENTE
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

96787

LACERA
SERVICIOS  Y
MANTENIMIENTO
SA_A33123498 A2209119

16/12/20
22

Nº  CONTRATO:
000001675 -LOTE 2 -
COLEGIOS
PUBLICOS  -
SERVICIO  D  E
LIMPIEZA EN EL MES
DE OCTUBR E -

93301.227
00

202300004
693 80.729,67 0,00 16.953,23 97.682,90 AMBIENTE

93510
PRELO
SL_B27021237 00002555

30/6/202
2

INTALACION
DECORACIÓN  ARDE
LUC US---    

33802.226
09

202300004
429 5.245,57 0,00 1.101,57 6.347,14

ARDELUCU
S

96303

CARPAS
CARBOEIRA
SL_B27304088 785

7/11/202
2

COLOCACION  DE
TARIMA PARA ARDE
LUCUS 2022 DETRAS
DO  CUARTEL  DE
SAN FERNANDO---  

33802.226
09

202300004
429 800,00 0,00 168,00 968,00

ARDELUCU
S

93397

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 118 4/7/2022

Bolo  B-Bolo  C-Facela
Fest  días   13  e  14-
Material    

33000.227
99

202300001
436 11.695,04 0,00 2.455,96 14.151,00 AUDITORIO

93398

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 119 4/7/2022

Bolo B-Bolo C-Bolo D-
Mater      

33000.227
99

202300001
436 8.330,50 0,00 1.749,41 10.079,91 AUDITORIO

94123

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 132

10/8/202
2

Bolo  C  dias  16  e  17
auditorio   gustavo
freire     

33000.227
99

202300001
436 582,12 0,00 122,25 704,37 AUDITORIO
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95131

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 142

6/10/202
2 Bolo A-Bolo B-Bolo      

33000.227
99

202300001
436 6.014,72 0,00 1.263,10 7.277,82 AUDITORIO

91340
PROTESE
SL_B27151091 202204664

15/3/202
2

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS  Y
REVISION  PREVE
NTIVA  ANUAL  DEL
SISTEMA  DE  SEG
URIDAD  C.E.I.P.
Menendez y Pel

93301.212
00

202300004
459 3.606,14 0,00 757,29 4.363,43 ENXEÑERIA

92606
PROTESE
SL_B27151091 202206920

26/5/202
2

REVISION  ANUAL
DEL  SISTEMA  DE
DETECCION  DE
INCENDIOS Revisió n
Anual  del  Sisema  de
Detecció  n  de
Incendios (Año 2022) -
Ed

93301.212
00

202300004
459 700,00 0,00 147,00 847,00 ENXEÑERIA

93745
PROTESE
SL_B27151091 202200839 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicios  corres
pondientes  al  año
2022  en  TORR  E
ESCALADA-EQUIPO
ALTERNATIVO

93301.212
00

202300004
459 360,30 0,00 75,66 435,96 ENXEÑERIA

93746
PROTESE
SL_B27151091 202200840 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
CENTRAL  I
NCENDIOS- EDIFICIO
SEMINARIO--

93301.212
00

202300004
459 180,30 0,00 37,86 218,16 ENXEÑERIA

93747
PROTESE
SL_B27151091 202200842 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
en  MUSEO
INTERACTIVO  -
MIHL-EQUIPO ALTE

93301.212
00

202300004
459 288,30 0,00 60,54 348,84 ENXEÑERIA
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

93750
PROTESE
SL_B27151091 202200843 1/1/2022

REVISIÓN  ANUAL
DEL  SISTEMA  DE
SEGURIDAD  Servicio
correspondi  ente  al
año  2022  CENTRO
ARQUEO  LOGICO
SAN  ROQUE-CUOTA
CONEXIÓ

93301.212
00

202300004
459 252,42 0,00 53,01 305,43 ENXEÑERIA

93752
PROTESE
SL_B27151091 202200844 1/1/2022

REVISIÓN  ANUAL
DEL  SISTEMA  DE
SEGURIDAD  Servicio
correspondi  ente  al
año  2022  CENTRO
SOCIOC  ULTURAL
MILAGROSA-CUOTA
CONEXI

93301.212
00

202300004
459 252,42 0,00 53,01 305,43 ENXEÑERIA

93753
PROTESE
SL_B27151091 202200845 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
CAMPO  MUN  ICIPAL
A  CHEDA-REVISIÓN
ANUAL

93301.212
00

202300004
459 324,54 0,00 68,15 392,69 ENXEÑERIA

93754
PROTESE
SL_B27151091 202200846 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
MERCADO  M
UNICIPAL  DE
LUGO---

93301.212
00

202300004
459 180,30 0,00 37,86 218,16 ENXEÑERIA

93755
PROTESE
SL_B27151091 202200848 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
AULA  DAS
LINGUAS---

93301.212
00

202300004
459 180,30 0,00 37,86 218,16 ENXEÑERIA

93756
PROTESE
SL_B27151091 202200847 1/1/2022

CUOTA  CONEXIÓN
CENTRAL  RECEPTO
RA  DE  ALARMAS
Servicio  corresp
ondiente  al  año  2022
PLAZA  DE
ABASTOS---

93301.212
00

202300004
459 180,30 0,00 37,86 218,16 ENXEÑERIA
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

94926

KAPSCH
TRAFFICCOM
TRANSPORTATION
SA_A78107349 770

28/9/202
2

Derribos  sin  atestado
del  1ene  ro  al  27  de
septiembre  de  2022  ,
según  valoración
adjunta.---  

13300.227
99

202300004
491 14.803,12 0,00 3.108,66 17.911,78 ENXEÑERIA

95606

KAPSCH
TRAFFICCOM
TRANSPORTATION
SA_A78107349 955

31/10/20
22

Mantemento,
Conservación  e  Exp
lotación  dos  Sistemas
de Contr ol de Tráfico
do Concello de L ugo.
Canon
Octubre_2022---

13300.227
99

202300004
491 17.468,37 0,00 3.668,36 21.136,73 ENXEÑERIA

93436

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00206
734 5/7/2022

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Término
de Potencia-Agrupa

16520.221
00

202300004
780 34.202,88 0,00 2.802,67 37.005,55 ILUMGASN

92740

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2206EL00164
345 1/6/2022

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Término
de Potencia-Agrupa

16510.221
00

202300004
417

255.343,0
7 0,00 39.158,33

294.501,4
0 ILUMINACIU

93443

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00206
733 5/7/2022

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Término
de Potencia-Agrupa

16510.221
00

202300004
762

186.595,8
9 0,00 25.731,89

212.327,7
8 ILUMINACIU

93860

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00228
787

29/7/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P3  

16000.221
00

202300004
420

213.112,8
4 0,00 44.753,70

257.866,5
4 ILUMINACIU
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

93866

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00228
755

29/7/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P3  

16100.221
00

202300004
767

149.921,3
7

31.483,4
9 0,00

181.404,8
6 ILUMINACIU

93871

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00228
794

29/7/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

16510.221
00

202300004
762

158.681,8
0 0,00 20.802,83

179.484,6
3 ILUMINACIU

93874

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2207EL00228
791

29/7/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da--Término
de  Potencia-Agrupa
ción  para  todos  los
Suministro  s-Término
de Potencia-Agrupaci

93301.221
00

202300004
423 8.247,47 0,00 1.334,54 9.582,01 ILUMINACIU

94190

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
900

19/8/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P3  

93301.221
00

202300004
423 3.429,26 0,00 720,14 4.149,40 ILUMINACIU

94192

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
889

19/8/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.221
00

202300004
423 35.467,05 0,00 7.448,08 42.915,13 ILUMINACIU

94193

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
899

19/8/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P1  

16000.221
00

202300004
420

237.570,0
7 0,00 49.889,71

287.459,7
8 ILUMINACIU
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

94195

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
887

19/8/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P1  

93301.221
00

202300004
423 6.360,64 0,00 1.335,73 7.696,37 ILUMINACIU

94198

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
886

19/8/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.221
00

202300004
423 35.586,43 0,00 7.347,12 42.933,55 ILUMINACIU

94199

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
890

19/8/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da--
DERECHOS  DE
ACCESO-Derecho  s
de  acceso  de  la
distribuidor  a-
DERECHOS  DE
ENGANCHE-Derecho

93301.221
00

202300004
423 8.306,86 0,00 1.562,54 9.869,40 ILUMINACIU

94200

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
896

19/8/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P1  

93301.221
00

202300004
423 1.426,98 0,00 299,67 1.726,65 ILUMINACIU

94202

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
897

19/8/202
2

IEE-Mecanismo  de
ajuste  RDL  10  /2022-
Alquiler  de  equipo  de
me  dida-Energia
consumida P1  

16100.221
00

202300004
767

190.383,4
4

39.980,5
2 0,00

230.363,9
6 ILUMINACIU

94205

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2208EL00255
904

19/8/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

16510.221
00

202300004
762

135.616,1
6 0,00 18.399,26

154.015,4
2 ILUMINACIU

33

C
V
D
:
 
n
L
0
9
v
l
9
w
x
s
L
V
S
e
z
a
4
+
M
0

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
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Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

94695

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2209EL00272
310

19/9/202
2

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766

272.294,4
1 0,00 57.181,83

329.476,2
4 ILUMINACIU

95268

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
678

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
423 4.311,85 0,00 905,49 5.217,34 ILUMINACIU

95270

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
686

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 5.093,94 0,00 1.069,73 6.163,67 ILUMINACIU

95271

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
680

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 31.458,15 6.606,21 0,00 38.064,36 ILUMINACIU

95272

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
681

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767

218.589,7
0

45.903,8
4 0,00

264.493,5
4 ILUMINACIU

95274

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
679

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766 803,01 0,00 168,63 971,64 ILUMINACIU
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RBB/jch
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95275

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
685

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 2.253,18 0,00 473,17 2.726,35 ILUMINACIU

95276

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
684

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 2.923,93 614,03 0,00 3.537,96 ILUMINACIU

95277

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
682

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 37.660,99 7.908,81 0,00 45.569,80 ILUMINACIU

95278

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
677

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 3.940,07 0,00 827,41 4.767,48 ILUMINACIU

95279

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
687

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 7.052,62 0,00 1.481,05 8.533,67 ILUMINACIU

95280

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
701

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-
DERECHOS  DE
EXTENSIÓN-Dere

16510.221
00

202300004
762

273.302,0
1 0,00 40.168,34

313.470,3
5 ILUMINACIU
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95281

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
691

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

32000.221
00

202300004
764 26.467,56 0,00 5.531,50 31.999,06 ILUMINACIU

95282

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
692

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.221
00

202300004
763 19.345,91 0,00 4.054,98 23.400,89 ILUMINACIU

95283

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
695

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

16000.221
00

202300004
766 12.183,70 0,00 2.227,78 14.411,48 ILUMINACIU

95284

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
694

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da--Término
de  Potencia-Agrupa
ción  para  todos  los
Suministro  s-Término
de Potencia-Agrupaci

93301.221
00

202300004
763 10.415,18 0,00 1.700,97 12.116,15 ILUMINACIU

95285

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
693

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Exceso
de Reactiva-Agrupac

93301.221
00

202300004
763 31.904,00 0,00 6.477,86 38.381,86 ILUMINACIU

95286

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
696

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da--Término
de  Potencia-Agrupa
ción  para  todos  los
Suministro  s-Término
de Energía-Agrupacio

16510.221
00

202300004
765 1.627,93 0,00 81,40 1.709,33 ILUMINACIU
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ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95287

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00309
697

11/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de medi da--Exceso de
potencia  P1-Agru
pación  para  todos  los
Suminist  ros-Término
de Potencia-Agrupa

93301.221
00

202300004
763 43.902,21 0,00 3.365,45 47.267,66 ILUMINACIU

95619

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
971

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766 647,23 0,00 135,92 783,15 ILUMINACIU

95620

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
987

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

93301.221
00

202300004
763 39.487,64 0,00 8.286,87 47.774,51 ILUMINACIU

95621

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
988

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

93301.221
00

202300004
763 23.642,13 0,00 4.411,25 28.053,38 ILUMINACIU

95622

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
976

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766

224.757,0
2 0,00 47.198,97

271.955,9
9 ILUMINACIU

95623

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
990

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

16510.221
00

202300004
765 3.058,81 0,00 167,68 3.226,49 ILUMINACIU
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95624

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
974

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

16520.221
00

202300004
768

119.508,4
6 0,00 17.000,06

136.508,5
2 ILUMINACIU

95625

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
973

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 28.779,36 6.043,67 0,00 34.823,03 ILUMINACIU

95626

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
985

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

16510.221
00

202300004
762

479.733,6
1 0,00 75.248,79

554.982,4
0 ILUMINACIU

95628

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
984

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

93301.221
00

202300004
763 31.731,99 0,00 6.418,04 38.150,03 ILUMINACIU

95629

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
970

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 3.979,46 0,00 835,69 4.815,15 ILUMINACIU

95630

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
977

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767

166.910,2
2

35.051,1
5 0,00

201.961,3
7 ILUMINACIU
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COD_FA
CT PROVEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA

NUM_OPE
R

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_D
ED TOTAL

CODAREAG
ES

95631

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
969

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 2.477,35 0,00 520,24 2.997,59 ILUMINACIU

95633

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
989

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

16000.221
00

202300004
766 7.581,25 0,00 1.194,21 8.775,46 ILUMINACIU

95634

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
986

31/10/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

32000.221
00

202300004
764 29.269,20 0,00 6.110,32 35.379,52 ILUMINACIU

95635

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
972

31/10/20
22

IEE-Potencia
consumida  P1-Pote
ncia  consumida  P2-
Potencia  con  sumida
P3  

16100.221
00

202300004
767 537,95 112,97 0,00 650,92 ILUMINACIU

95636

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2210EL00337
975

31/10/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 2.490,96 523,10 0,00 3.014,06 ILUMINACIU

96143

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
988

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 3.352,04 0,00 703,93 4.055,97 ILUMINACIU
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96144

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
987

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 4.318,77 0,00 906,94 5.225,71 ILUMINACIU

96145

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
991

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 1.946,50 408,77 0,00 2.355,27 ILUMINACIU

96146

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
989

23/11/20
22

IEE-Potencia
consumida  P1-Pote
ncia  consumida  P2-
Potencia  con  sumida
P3  

16100.221
00

202300004
767 458,69 96,32 0,00 555,01 ILUMINACIU

96147

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
994

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767

120.535,6
9

25.312,4
9 0,00

145.848,1
8 ILUMINACIU

96148

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
985

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 6.015,96 0,00 1.263,35 7.279,31 ILUMINACIU

96149

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
999

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 3.649,58 0,00 766,41 4.415,99 ILUMINACIU
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96151

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
998

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766

171.592,0
5 0,00 36.034,33

207.626,3
8 ILUMINACIU

96152

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
995

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16100.221
00

202300004
767 20.601,49 4.326,31 0,00 24.927,80 ILUMINACIU

96154

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
993

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
763 1.970,41 0,00 413,79 2.384,20 ILUMINACIU

96164

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
996

23/11/20
22

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

16000.221
00

202300004
766 427,59 0,00 89,79 517,38 ILUMINACIU

96165

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00373
011

23/11/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

16520.221
00

202300004
768 68.631,79 0,00 7.801,95 76.433,74 ILUMINACIU

96166

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2211EL00372
986

23/11/20
22

IEE-Mecanismo  de
ajuste  OM  RDL
10/2022-Mecanismo
de  ajuste  O  M  RDL
10/2022-Mecanismo
de  aju  ste  OS  RDL
10/2022-Mecanismo d

93301.221
00

202300004
763 23.760,92 0,00 4.807,32 28.568,24 ILUMINACIU
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CODAREAG
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96236

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2105EL00190
709

19/5/202
1

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
423 3.329,04 0,00 699,10 4.028,14 ILUMINACIU

96238

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2105EL00190
707

19/5/202
1

IEE-Alquiler de equipo
de  medi  da-Potencia
consumida  P1-Poten
cia consumida P2  

93301.221
00

202300004
423 3.204,07 0,00 672,85 3.876,92 ILUMINACIU

96239

NEXUS
ENERGIA_A623325
80

NX2105EL00190
705

19/5/202
1

IEE-Derechos  de
acceso-Derecho  s  de
enganche-Alquiler  de
equi po de medida  

93301.221
00

202300004
423 11.400,86 0,00 2.394,18 13.795,04 ILUMINACIU

93209
RECITOR E SANILU
SL_B27383546 062

17/6/202
2

ALQUILER  CABINAS
PARA  PERSONAS
MOVILIDAD
REDUCIDA-
ALQUILER C ABINAS
COMPLETAS-
COLOCACION EL  8 Y
9 DE JUNIO DE 2022-
LIMPIE

33802.226
09

202300004
429 9.390,00 0,00 1.971,90 11.361,90 LIMPEZA VI

95386
INODOROS  MAGO,
SL_B94068582 189

17/10/20
22

ALUGUEIRO  DE
BAÑOS  PORTATILES
STANDARD  PARA
FESTAS  DE  SAN  FR
OILAN  2022-
ALUGUEIRO  DE
BAÑOS  PORTATILES
MOB.  REDUCIDA
PARA

33801.226
99

202300004
415 17.755,00 0,00 3.728,55 21.483,55 LIMPEZA VI

95495
A  BILLARDA
SL_B27278845 236

30/9/202
2

CONTRATACIoN  DA
EXECUCIoN  DO  P
ROGRAMA  DE
INTERVENCIoN  E
PEDA  GOXICO  "
APRENDE
XOGANDO".  EXP
EDIENTE  3-2017  DO
1 O 30 DE SE

23171.227
99

202300004
757 9.833,33 0,00 983,33 10.816,66 MULLER
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IVE_NON_D
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CODAREAG
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96214
A  BILLARDA
SL_B27278845 260

31/10/20
22

CONTRATACIoN  DA
EXECUCIoN  DO  P
ROGRAMA  DE
INTERVENCIoN  E
PEDA  GOXICO  "
APRENDE
XOGANDO".  EXP
EDIENTE  3-2017  DO
1 O 31 DE OU

23171.227
99

202300004
757 9.833,33 0,00 983,33 10.816,66 MULLER

95129

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 139

4/10/202
2

Servicio  de  bedel  y
dinamizaci  ón  con
conocimientos  de
inform ática no mes de
setembro 2022  

49100.227
99

202300004
455 2.143,68 0,00 450,17 2.593,85

TECNOLOXI
A

95595

ALENTI
SOLUCIONES
PARA  EVENTOS
SL_B27369909 166

31/10/20
22

Servicio  de  bedel  y
dinamizaci  ón  con
conocimientos  de
inform ática---  

49100.227
99

202300004
455 2.143,68 0,00 450,17 2.593,85

TECNOLOXI
A

TOTAL
4.980.291,

83
247.940,

70 673.642,90
5.901.875,

43

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: … tal e como acordamos na Xunta de Portavoces. Imos
proceder a facer o debate conxunto do segundo, terceiro, cuarto e quinto punto,
despois procedendo á súa votación por separado.
Iniciamos por parte do portavoz do goberno municipal, señor Fernández o debate.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Pois  moi  bo día  a todos e  a  todas.  Eu,  na
ausencia  da  compañeira,  a  concelleira  de  Gobernanza,  vou  intervir  sobre  este
asunto  e  vouno  facer  tratando  de  centrar  o  debate  no  asunto  que  nos  ocupa,
independentemente  de que ao mellor  algúns traten de buscar  confrontación,  eu
tratarei de evitala.
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Primeiro quero falar de facturas e teño que dicirlles que no ano 2022 aboáronse
preto de 6.000 facturas por un importe de 62.500 millóns de euros, cun período
medio de pago moi por debaixo do que está establecido, que, como saben, está en
30 días para as administracións públicas e cuns datos moi positivos para o Concello
de Lugo,  comparativamente tanto con outros concellos como incluso con outras
administracións.
Hoxe mesmo a este pleno ben a conto a dación de conta do informe de morosidade
do cuarto trimestre de 2022, onde poden comprobar que acabamos o ano 2022 cun
período medio de pago das nosas facturas de 9 días.
Ninguén poderá dicir, por tanto, que o Concello de Lugo se retrasa nos seus pagos
e moito menos que sexamos un concello moroso. E, en canto ao recoñecemento
extraxudical de crédito quero dicirlles en relación ao recoñecemento número 1, que
practicamente o 80% das facturas deste recoñecemento son de subministración de
enerxía eléctrica e que foron presentadas para cobro pola subministradora fóra do
exercicio correspondente, sendo ademais, como se lles dixo noutros plenos, as que
teñen máis dificultades de conformación e certificación polo servizo correspondente
e  máis  no  momento  actual  que  deben  garantirse  a  adecuación  dos  prezos  ao
mercado. O mercado, como sabemos, é volátil e cambiante.
Con  respecto  aos  recoñecementos  2,  3  e  4,  son  un  total  de  18  facturas,
practicamente  todas  non  se  presentaron  polos  provedores  no  seu  exercicio
correspondente. Por tanto, a tardanza en remisión dos provedores é a que provoca
estes recoñecementos. O mellor exemplo é o recoñecemento número 4, que trata
de  seis  facturas  cunha  contía  de  270  euros,  correspondentes  ás  cotas  da
comunidade de veciños da rúa Poeta Díaz Castro, onde o Concello é titular dunha
vivenda dentro do marco do programa de erradicación do chabolismo, e refírese
aos seis últimos meses do 2022, pero que tiveron entrada no concello a finais de
decembro, polo que non puideron ser imputadas, o seu orzamento correspondente,
no 2022.
É  dicir,  foi  tamén  o  retraso  dos  provedores,  neste  caso  a  comunidade  de
propietarios, a que fixo que estas futuras veñan hoxe a pleno para ser recoñecidas
extraxudicialmente. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
de Ciudadanos. Tres minutos.

-  MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Moi bos días a todos e a todas. Pois señor
Fernández, hoxe, aínda que non sirva de precedente, voulle dedicar o meu tempo
para falar dos reparos de legalidade.
Porque os case 6 millóns  de euros que vostedes traen a aprobación,  pois  ben
merecen dedicarlle estes minutos de intervención.
Pensará vostede que nada novo podo dicir  sobre isto, porque xa está todo dito
durante estes case oito anos que levan vostedes á fronte da xestión económica
deste concello. Pero este reparo desmonta moitos deses argumentos que vostedes
esgrimen neste  pleno,  acerca  da  demora na  presentación  das  facturas  ou  das
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dificultades que atopan para conformalas, que segue a ser o argumento que repiten
unha e outra vez.
Este reparo de case seis millóns, repito, pouco ten que ver.  O que conseguiron
todos  estes  anos  de  descontrol  é  que  este  tipo  de  cuestións  xa  pasan
desapercibidas na orde do día, que sexa algo normal e que incluso aburran xa este
tipo de debates, porque digamos o que digamos, xa sabemos que lles entra por un
oído e lles sae polo outro. Porque os malos vicios, as irregularidades, seguen a
estar presentes na súa folla dos debes con esta administración.
Porque  aquí  tamén,  e  digo  tamén,  constan  facturas  de  servizos  que  están
caducados, como o da auga, que levan vostedes máis de dez anos mantendo en
situación irregular e nada teñen feito para remedialo.
Ou prestación de servizos, que non cumpriron coa tramitación esencial como os
bolos do ...  [non se entende].  E, claro, como nunca pasa nada seguen a facelo
igual.  Incluso  os  seus socios  de  goberno,  eses tan indignados  eles  cando  lles
tocaba ser oposición, únense, e de que xeito, ás súas irregularidades, non vaian ser
eles os parvos que cumpran cos trámites esenciais e legais se logo, aínda que haxa
reparo, da igual. Unha absoluta vergoña.
Supoño  que  vostedes  xa  se  renderon  nesta  cuestión  e  xa  admiten  que  son
incapaces de solucionar este tema.
Ía ser neste mandato, pero xa vemos que non, e iso que dixo a señora Alvarellos
que se comprometeu a arranxalo neste mandato. Son vostedes un bigoberno sen
palabra e, por suposto, sen credibilidade.
O mellor exemplo, case seis millóns de euros que unha vez máis pagan ao marxe
da lei. Eu non vou dicir aquí que son vostedes un bigoberno moroso, pero si que
moitos  aspectos  da  súa xestión  económica,  sobre  todo co tema dos contratos,
seguen a suspender e a manter prácticas absolutamente irregulares, o que indica
que  son  incapaces  de  levar  a  cabo  unha  planificación  para  non  mantelos  en
situación irregular nin vontade política para avanzar neste asunto.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do Partido Popular.

-  MAR  CARBALLAS  PIÑEIRO: Buenos  días,  gracias  alcaldesa.  Hoy este
bigobierno nos trae a pleno cuatro reconocimientos por un importe total de casi seis
millones de euros. Creerán que son error, pero no, casi seis millones de euros, pero
ya sabemos que la culpa es de los que prestan el servicio, que non quieren cobrar a
su debido tiempo. De los proveedores, como dijo el señor Fernández.
Insisto y lo haré hasta que se le ponga remedio. Que a lo mejor es en poco más de
tres meses. Lo que tienen que hacer ustedes es tratar de facilitar el cobro a los que
prestan sus servicios. Déjense de excusas y sean un concello colaborador.
En  el  reconocimiento  extrajudicial  de  crédito  1/2023,  con  reparo  de  legalidad
4/2023, nos encontramos con facturas de todo tipo y de todos los meses. Entre
ellas  hay  aproximadamente  80  facturas  de  la  luz.  No  sé  si  se  han  parado  a
revisarlas o a sumarlas, pero yo sí. Tan solo en el mes de octubre  de 2022, tan
solo en octubre, se pagaron 34 facturas por un importe de casi 2 millones y medio
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de euros.Miren, con respecto a este importe, y os voy a dar una serie de datos, que
seguramente no conocen. En el año 2020, el precio medio anual de la electricidad
en España era de aproximadamente 38,27 €/MWh. En el  año 2021 ascendió  a
111,93 y en el 2022 a 209,40 €. Es decir, en el año 2022 fue un 88,3% más caro
que en 2021 y un 247,5 más elevado que el promedio de los últimos 5 años. A lo
mejor estoy siendo muy técnica, pero yo les doy estos datos porque entiendo que
ustedes los desconocen.  Entiendo que los desconocen porque sino no entiendo
como llevemos desde el año 2021 sin contrato de suministro de energía eléctrica.
Es decir, más de un año.
No entiendo cómo puede ser que el 23 de enero de 2019 ustedes publicaran en la
propia página web del  Concello  de Lugo lo que leo textualmente:  "La Junta de
Gobierno aprobó la licitación que reducirá la carga de trabajo administrativo porque
habrá dos únicos proveedores y bajará el número de facturas emitidas. Con lo cual,
la revisión y el pago será más ágil, además de producirse un ahorro económico.
Eso lo dijeron ustedes en el 2019, de lo cual yo deduzco que, si con el contrato se
reduciría la carga de trabajo administrativo,  bajaría en número de facturas y se
produciría un ahorro económico, deduzco que, desde que no tenemos contrato, se
aumentó notablemente la carga de trabajo, el número de facturas, como estamos
viendo, se ha disparado, y estamos pagando un sobrecoste económico. Que a lo
mejor estoy equivocada. Si es así, ustedes me lo dicen. 
Señores del BNG, ¿ustedes sabían esto? ¿Ustedes se han parado a revistar estas
facturas  o  a  sumar  los  importes?  ¿Sabían  que  en  octubre  se  pagaron  casi  2
millones y medio de euros? Porque ustedes también están en el gobierno. ¿De esto
no  tienen  nada  que  decir?  ¿O  estaban  tan  ocupados  con  la  ronda  Este  y  el
Carnaval que no tuvieron tiempo de revisar la documentación?
A ver, es que yo no lo quería decir, pero es que al final lo que vemos nuevamente
es cómo a los lucenses nos sale caro este bigobierno. Nos sale caro su falta de
control de gestión, su déficit y la falta de dirección política. Gracias.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben.  Moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda de intervencións. Minuto e medio para o portavoz municipal.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Ben, pois señora Louzao e señora Carballas,
eu ben sei que, pleno tras pleno, e por máis datos e explicacións que lles ofrece a
compañeira,  a  concelleira  de  Gobernanza,  pois  utilízano  sempre para  criticar  a
acción deste goberno e tratar de trasladar unha mala imaxe de xestión que os datos
non corroboran, senón todo o contrario.  É a praxe habitual,  polo tanto, non nos
sorprende.
Miren, o recoñecemento extraxudicial de crédito é un mecanismo, ata onde eu sei,
perfectamente legal,  que utilizan todas as administracións cando é necesario.  E
tamén  estarán  de  acordo  en  que  aos  provedores  hai  que  pagarlles  salvo  que
queiramos ir a un enriquecemento ilícito.
Como saben tamén o Concello finalizou o ano 2022, e xa llo dixen antes, repítollo,
cun período medio  de pago  das  nosas facturas  nove días.  Por  tanto,  non  é  o
Concello o que provoca esa tardanza, como tamén lles expliquei, na maioría dos
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casos,  senón por tardanza en presentar esas facturas,  salvo casos puntuais  de
dificultade e de certificación das facturas de enerxía en concreto, ou algún erro no
circuíto de firmas, que tamén pode ocorrer.
Mire,  voulle  dar  uns  datos  oficiais  publicados  por  Facenda.  Eu  creo  que  son
esclarecedores  e  ademais  son  todos  concellos  do  Partido  Popular,  polo  tanto
supoño que non terán ningún sospeita de mala xestión:
Madrid (datos oficiais de Facenda): período medio de pago: 18,23 días no 2022;
Oviedo: 21,9; Santander: 9,52; Zaragoza: 14,9; Lugo (media do 2022): 9 días de
tardanza. Esa é a realidade, o demais, palabras...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben quenda agora para a portavoz de Ciudadanos.

-  MARÍA  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Non  se  confunda,  señor Fernández.  Eu
estaría encantada de vir aquí e non criticar se todo funcionase correctamente. E
que xa non tería nin  que haber  oposición,  Lugo sería unha marabilla,  poderían
vostedes  presumir  unha  e  outra  vez,  pero,  mire,  é  que  os  feitos,  as  mellores
explicacións que hai para iso son os feitos obxectivos. E aquí os ten. E mire cantos
folios. Home, moi ben, moi ben pois non está porque, mire, case que unhas horiñas
podemos pasar botándolle un vistazo.
Di vostede que son mecanismos legais. Si, pero dos que non se poden abusar, que
é  o  que  fan  vostedes,  que  levan  anos  e  anos  e  anos,  abusando  destes
mecanismos, que son irregulares. E isto non o di Olga Louzao, dillo o servizo de
Intervención continuamente. E, se non, lémbrolle que así tamén pode pasar unhas
tardes  entretidas  lendo  os  informes  de  control  financeiro,  as  recomendacións
económicas que lle fai o servizo de Intervención, que son moi divertidas e ademais
seguro que aprenden moito e, sobre todo, lle recorda, unha e outra vez, o mal que
están a facer e canto lles queda por facer.

-  LARA MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz do Partido Popular.

-  MAR  CARBALLAS  PIÑEIRO: Bueno,  señor  Fernández,  ustedes  a  lo  suyo.
Ustedes nunca tienen culpa de nada. Yo, insisto, si no saben hacer las cosas o no
son capaces, pidan ayuda que desde el Partido Popular  estamos para ayudar y
para aportar todo lo que esté en nuestra mano para algún funcionamiento de este
Concello, de esta ciudad.
A este Pleno, como bien nos decía el señor Fernández, nos traen el informe de
morosidad  del  cuarto  trimestre  del  año  2022.  Si  lo  comparamos  con  el  cuarto
trimestre del 2021 es cierto que hay datos que mejoran. Son pocos, pero tengo que
felicitarles por ellos. Porque, insisto, yo quiero y creo en el buen funcionamiento de
este Concello. Pero también hay datos que empeoran y de los que no habló.
El importe total de las facturas pagadas en plazo descendió en un millón de euros,
con respecto al mismo periodo del año 2021.
Y lo mismo pasa con el importe pagado en plazo, que descendió hasta un 59,14%.
Es decir, ustedes están pagando casi un 41% de las facturas fuera de plazo.
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La normativa actual establece que, por defecto, el plazo para pagar una factura es
de 30 días naturales. Vale, pues ustedes lo hacen en 64,49 días. E, insisto, esto no
lo digo yo. Esto lo dice el informe de morosidad al que usted hacía referencia, que
también refleja que a 31 de diciembre del año 2022 ustedes tienen sin pagar casi
15 millones de euros.
De  esto  no  habló,  señor  Fernández.  Que,  por  cierto,  yo  le  quería  hacer  otra
pregunta. ¿Por qué no realizan la publicación trimestral de los contratos menores
que exige el artículo 634 de la Ley de Contratos del Sector Público? ¿Por qué solo
está publicada la lista de contratos menores hasta junio del año 2022?
Muchas gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o
portavoz de goberno. Trinta segundos.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Non teño moito máis que dicir. Ratifícome nas
intervencións anteriores.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  pois  podemos  proceder  entón  a  facer  a
votación dos distintos puntos.

3/16 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITO NÚM. 2-2023.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.- PROPOSTA DA ALCALDÍA do 14 de febreiro de 2023, do seguinte teor literal:

“IMPORTE FACTURAS: 18.895,40 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURAS: 16.124,55 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 2.770,85 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 0 €
IMPORTE TOTAL: 18.895,40 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2023: 18.895,40 €

Durante  o  presente  exercicio  remitíronse  por  parte  de  diversos  servizos
municipais  ao departamento de Contabilidade  municipal,  facturas  devengadas  e
executadas  en  exercicios  anteriores,  que  non  foron  imputadas  ao  respectivo
orzamento, por importe total de 18.895,40 €

No presente exercicio procedeuse á verificación da existencia dos informes
de  conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da Contabilidade municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais,  así  como  polos  titulares  das  concellerías  delegadas  da  Área  ás
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mencionadas  facturas  corroborando  así  a  efectiva  execución  dos  servizos  e
subministracións.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluída no orzamento corporativo para
o  exercicio  2023,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
Contabilidade  municipal  indicativas  das referencias  dos mandamentos contables
RC  asinados  pola  tesoureira  municipal  como  responsable  da  Contabilidade
municipal,  acreditativos  da existencia  de crédito  dispoñible,  por  importe total  de
18.895,40€ (contía  imputable  ao  orzamento:  18.895,40  €)  nas  respectivas
aplicacións presupostarias de imputación relacionadas, sen que tal  circunstancia
supoña  ningún  menoscabo  na  prestación  dos  servizos  de  natureza  básica  e
esencial, asumindo como responsable da xestión orzamentaria que a imputación
dos gastos relacionados con cargo aos créditos do orzamento vixente non causará
ningún  prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do
exercicio corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sin minoración da
calidade dos servizos e con coherencia respecto dos obxectivos de estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses
xerais, e atendendo á conformidade outorgada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  Xeral  Municipal  Ref
2023/82,  do 06.02.2023 relativo ao expediente  administrativo de recoñecemento
extraxudicial de créditos 2-2023, coas consideracións nel contidas, esta alcaldía no
uso das atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do seguinte acordo:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 18.895,40 €.

COD_FAC
T PROVEDOR

NUM_FAC
T FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

CODAREAGE
S

91495

ASOC  CULT
ROMANOS  E
CASTREXOS DE
LUCUS
LLUG_G2739322
2 2

15/9/202
1

GRAVACION DO
VIDEO OUVERIA
CAS  TREXA
LUCUS
CULTURAL---    

33802.226
09

2023000044
28 500,00 0,00 0,00 500,00 ARDELUCUS
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COD_FAC
T PROVEDOR

NUM_FAC
T FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

CODAREAGE
S

95581
PROTESE
SL_B27151091 202212010

29/10/20
22

INSTALACIÓN
Sustución  de  la
Si rena y Batería
averiados  del  S
istema  de
Seguridad  en  el
CENT  RO
SOCIOCULTUR
AS  MILAGROSA
- T

23161.212
00

2023000044
57 158,00 0,00 33,18 191,18

CCMILAGRO
S

94592

ASOCIACION
CULTURAL
ANI+_G2746122
7 5

20/10/20
20

Animación  co
gallo  da  semana
c  ultural  do  S.
Froilán 2020---    

33801.226
99

2023000044
14 2.430,00 0,00 0,00

2.430,0
0 CULTURA

94886
A  SA  SON
SLU_B27443662 00074

26/9/202
2

[A  partir  del
presupuesto
0006 3 con fecha
19-09-2022]-
Alugue  r  de
dotación  técnica
de  escen  ario,
iluminación,  son
e perso

43200.226
99

2023000044
31 1.800,00 0,00 378,00

2.178,0
0 CULTURA

90881

WURTH
ESPAÑA
SA_A08472276

404825045
3

15/2/202
2

CANULA-
MEZCLADORA  -
RESINA-ANCL
AJE-WIT-EA150-
420ML --    

15300.226
99

2023000044
50 236,85 0,00 49,74 286,59 ENXEÑERIA

91796

SERVICIOS
VIALES  DEL
VALLES
SL_B62175575 220925 8/4/2022

Señal  de  acero
galvanizado,  cu
adrada  600x600
mm  Mod.  S17-
Por tes--  

15300.226
99

2023000044
50 537,08 0,00 112,79 649,87 ENXEÑERIA

93364
LUCLIMAT
SL_B27192004 232

28/6/202
2

PRESUPUESTO
115-A-2022-
PRESUPU ESTO
185-A-2022-
SUSTITUIR  FILT
ROS  DE  AIRE
EN  EQUIPO
RACK  Y
COLOCAR  2
COMPUERTAS
DE SOBREP

93301.212
00

2023000044
51 407,82 0,00 85,64 493,46 ENXEÑERIA
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COD_FAC
T PROVEDOR

NUM_FAC
T FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

CODAREAGE
S

95410

REPSOL  YPF
LUBRICANTES Y
ESPECIALIDADE
S
SA_A28201523

004119288
0

15/10/20
22

C65B2  TRG-
C65B2  TRG-
C65B2 T      

45910.210
00

2022000094
64 6.182,40 0,00 1.298,30

7.480,7
0 RURAL

95578

REPSOL  YPF
LUBRICANTES Y
ESPECIALIDADE
S
SA_A28201523

004119080
6

30/9/202
2

C65B2  TRG-
C65B2 TR      

45910.210
00

2022000094
64 3.872,40 0,00 813,20

4.685,6
0 RURAL

TOTAL 16.124,55 0,00 2.770,85
18.895,

40

2.- DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitido
na sesión celebrada o día 17 de febreiro de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 

Ciudadanos Lugo.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril, APROBAR a habilitación de crédito así como a autorización, disposición do
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gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no  presente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito das facturas relacionadas e
con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados nas dilixencias
respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global  suma a cantidade de
18.895,40 €.

COD_FAC
T PROVEDOR

NUM_FAC
T FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

CODAREAGE
S

91495

ASOC  CULT
ROMANOS  E
CASTREXOS DE
LUCUS
LLUG_G2739322
2 2

15/9/202
1

GRAVACION DO
VIDEO OUVERIA
CAS  TREXA
LUCUS
CULTURAL---    

33802.226
09

2023000044
28 500,00 0,00 0,00 500,00 ARDELUCUS

95581
PROTESE
SL_B27151091 202212010

29/10/20
22

INSTALACIÓN
Sustución  de  la
Si rena y Batería
averiados  del  S
istema  de
Seguridad  en  el
CENT  RO
SOCIOCULTUR
AS  MILAGROSA
- T

23161.212
00

2023000044
57 158,00 0,00 33,18 191,18

CCMILAGRO
S

94592

ASOCIACION
CULTURAL
ANI+_G2746122
7 5

20/10/20
20

Animación  co
gallo  da  semana
c  ultural  do  S.
Froilán 2020---    

33801.226
99

2023000044
14 2.430,00 0,00 0,00

2.430,0
0 CULTURA

94886
A  SA  SON
SLU_B27443662 00074

26/9/202
2

[A  partir  del
presupuesto
0006 3 con fecha
19-09-2022]-
Alugue  r  de
dotación  técnica
de  escen  ario,
iluminación,  son
e perso

43200.226
99

2023000044
31 1.800,00 0,00 378,00

2.178,0
0 CULTURA

90881

WURTH
ESPAÑA
SA_A08472276

404825045
3

15/2/202
2

CANULA-
MEZCLADORA  -
RESINA-ANCL
AJE-WIT-EA150-
420ML --    

15300.226
99

2023000044
50 236,85 0,00 49,74 286,59 ENXEÑERIA
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COD_FAC
T PROVEDOR

NUM_FAC
T FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

CODAREAGE
S

91796

SERVICIOS
VIALES  DEL
VALLES
SL_B62175575 220925 8/4/2022

Señal  de  acero
galvanizado,  cu
adrada  600x600
mm  Mod.  S17-
Por tes--  

15300.226
99

2023000044
50 537,08 0,00 112,79 649,87 ENXEÑERIA

93364
LUCLIMAT
SL_B27192004 232

28/6/202
2

PRESUPUESTO
115-A-2022-
PRESUPU ESTO
185-A-2022-
SUSTITUIR  FILT
ROS  DE  AIRE
EN  EQUIPO
RACK  Y
COLOCAR  2
COMPUERTAS
DE SOBREP

93301.212
00

2023000044
51 407,82 0,00 85,64 493,46 ENXEÑERIA

95410

REPSOL  YPF
LUBRICANTES Y
ESPECIALIDADE
S
SA_A28201523

004119288
0

15/10/20
22

C65B2  TRG-
C65B2  TRG-
C65B2 T      

45910.210
00

2022000094
64 6.182,40 0,00 1.298,30

7.480,7
0 RURAL

95578

REPSOL  YPF
LUBRICANTES Y
ESPECIALIDADE
S
SA_A28201523

004119080
6

30/9/202
2

C65B2  TRG-
C65B2 TR      

45910.210
00

2022000094
64 3.872,40 0,00 813,20

4.685,6
0 RURAL

TOTAL 16.124,55 0,00 2.770,85
18.895,

40

DELIBERACIÓN

Asunto debatido conxuntamente cos puntos  2/15, 4/17 e 5/18. As intervencións
producidas figuran ao pé do punto 2/15.

4/17  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITO  NÚM.  3-2023.
ACTIVIDADES DEPORTIVAS VERÁN 2022.
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ACTAS E GOBERNO
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Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.- PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 13 de febreiro de 2023, do seguinte teor:

IMPORTE FACTURAS: 44.877,90 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 0 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2023: 44.877,90 €

Durante  o  presente  exercicio  remitíronse  por  parte  de  diversos  servizos
municipais  ao departamento de Contabilidade  Municipal,  facturas  devengadas  e
executadas en exercicios anteriores, por importe total de  44.877,90 €.

No presente exercicio procedeuse á verificación da existencia dos informes
de  conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da Contabilidade municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais,  así  como  polos  titulares  das  concellerías  delegadas  da  Área  ás
mencionadas  facturas  corroborando  así  a  efectiva  execución  dos  servizos  e
subministracións.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluída no orzamento corporativo para
o  exercicio  2023,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
Contabilidade  municipal  indicativas  das referencias  dos mandamentos contables
RC  asinados  pola  tesoureira  municipal  como  responsable  da  Contabilidade
municipal,  acreditativos  da existencia  de crédito  dispoñible,  por  importe total  de
44.877,90  € (contía  imputable  ao  orzamento)  nas  respectivas  aplicacións
presupostarias  de  imputación  relacionadas,  sen  que  tal  circunstancia  supoña
ningún  menoscabo  na  prestación  dos  servizos  de  natureza  básica  e  esencial,
asumindo como responsable da xestión orzamentaria que a imputación dos gastos
relacionados  con  cargo  aos  créditos  do  orzamento  vixente  non  causará  ningún
prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do  exercicio
corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sin minoración da calidade
dos  servizos  e  con  coherencia  respecto  dos  obxectivos  de  estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses
xerais, e atendendo á conformidade outorgada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  Xeral  Municipal  Ref
2023/113, do 10.02.2023 relativo ao expediente administrativo de recoñecemento
extraxudicial de créditos 3-2023, coas consideracións nel contidas, esta alcaldía no
uso das atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do seguinte acordo:
PROPOSTA DE ACORDO
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 44.877,90 €.

COD_FAC
T PROVEDOR

NUM_FAC
T FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

CODAREAGE
S

96804

CLUB PIRAGÏSMO
CIDADE  DE
LUGO_G27107176 34

14/9/202
2

REALIZACIÓN
DE
ACTIVIDADES
DE VERÁN    

34100.226
99

2023000065
06 14.640,00 0,00 0,00

14.640,
00 DEPORTES

94171
PRETORIANOS
CLUB_G27513282 4

18/07/20
22

REALIZACIÓN
EVENTO
PRETORIAN
RACE-LUGO
2022

34100.226
09

2023000076
50 10.000,00 0,00 2.100,00

12.100,
00 DEPORTES

92162

FEDERACIÓN
GALEGA  DE
FÚTBOL_G150558
90 15

28/04/20
20

ORGANIZACIÓ
N  FASE  FINAL
FOUR  COPA
DO  REI
XUVENIL  13  E
16  DE  ABRIL
2022

34100.226
99

2023000076
51 14.990,00 0,00 3.147,90

18.137,
90 DEPORTES

TOTAL 39.630 0,0 5.247,9
44.877,

9

2.- DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitido
na sesión ordinaria celebrada o día 17 de febreiro de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 

Ciudadanos Lugo.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril, APROBAR a habilitación de crédito así como a autorización, disposición do
gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no  presente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito das facturas relacionadas e
con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados nas dilixencias
respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global  suma a cantidade de
44.877,90 €.
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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

COD_FAC
T PROVEDOR

NUM_FAC
T FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER

IMP_BAS
E

IVE_DE
D

IVE_NON_DE
D TOTAL

CODAREAGE
S

96804

CLUB PIRAGÏSMO
CIDADE  DE
LUGO_G27107176 34

14/9/202
2

REALIZACIÓN
DE
ACTIVIDADES
DE VERÁN    

34100.226
99

2023000065
06 14.640,00 0,00 0,00

14.640,
00 DEPORTES

94171
PRETORIANOS
CLUB_G27513282 4

18/07/20
22

REALIZACIÓN
EVENTO
PRETORIAN
RACE-LUGO
2022

34100.226
09

2023000076
50 10.000,00 0,00 2.100,00

12.100,
00 DEPORTES

92162

FEDERACIÓN
GALEGA  DE
FÚTBOL_G150558
90 15

28/04/20
20

ORGANIZACIÓ
N  FASE  FINAL
FOUR  COPA
DO  REI
XUVENIL  13  E
16  DE  ABRIL
2022

34100.226
99

2023000076
51 14.990,00 0,00 3.147,90

18.137,
90 DEPORTES

TOTAL 39.630 0,0 5.247,9
44.877,

9

DELIBERACIÓN

Asunto debatido conxuntamente cos puntos  2/15, 3/16 e 5/18. As intervencións
producidas figuran ao pé do punto 2/15.

5/18  RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITO 4 2023 RELATIVO A
APROBACIÓN DE RECIBOS CORRESPONDENTES AO SEGUNDO SEMESTRE
DE 2022 DO PISO 2ºB DA COMUNIDADE DE PROPIETARIOS DA RÚA POETA
DÍAZ CASTRO 8.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vistos:

1.- PROPOSTA DA ALCALDÍA, do 13 de febreiro de 2023, do seguinte teor:

RECIBOS  DA  COMUNIDADE  DE  PROPIETARIOS  SITUADA  NA  RÚA  POETA
DÍAZ CASTRO, 8 2ºB DE PROPIEDADE MUNICIPAL 
IMPORTE: 270,00 €
Remitidos por parte do servizo de Servizos Sociais recibos pendentes de cobro que
foron enviados pola Administración de fincas da Comunidade de Propietarios da rúa
de  Poeta  Díaz  Castro,  núm.  8  2º  B  de  propiedade  municipal,  pertencente  ao
programa  de  erradicación  do  chabolismo  do  Concello  de  Lugo,  dende  xullo  a
decembro  de  2022  (Rexistro  de  entrada  do  21/12/2022  co  número
202299900023431), conformados polo Servizo de Benestar Social no seu informe
do 10.02.2023 asinado pola  xefa de sección de Benestar  Social  María Zuluaga
Díaz, coa conformidade da responsable da área xestora, Olga López Racamonde.
Procedeuse á verificación da existencia dos informes de conformidade preceptivos
e esixibles  para  a tramitación  do correspondente  expediente  de recoñecemento
extraxudicial  de  crédito,  así  como  da  habilitación  do  crédito  polo  órgano
responsable da Contabilidade municipal. 
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Considerando a conformidade prestada polos responsables técnicos municipais, así
como pola titular da concellería delegada de Área aos mencionados recibos, 
Considerando  igualmente  a  imputación  orzamentaria  con  cargo  ao  estado  de
consignacións orzamentarias incluída no Orzamento Xeral Municipal do exercicio
2023,  xuntándose  as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da  Contabilidade
municipal  indicativas  das  referencias  dos  mandamentos  contables  RC asinados
pola  tesoureira  municipal,  acreditativos  da  existencia  de  crédito  dispoñible,  por
importe  total  de  270 € (contía imputable  ao orzamento:  270 €)  nas  respectivas
aplicacións presupostarias relacionadas, sen que tal circunstancia supoña nengún
menoscabo na prestación dos servizos de natureza básica e esencial,  asumindo
como  responsable  da  xestión  orzamentaria  que  a  imputación  dos  gastos
relacionados  con  cargo  aos  créditos  do  orzamento  vixente  non  causará  ningún
prexuízo  nin  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do  exercicio
corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sen minoración da calidade
dos  servizos  e  con  coherencia  respecto  dos  obxectivos  de  estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.
Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración  municipal
como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses xerais, e
atendendo  á  conformidade  prestada  polos  servizos  técnicos  municipais  aos
mencionados importes. 
Logo de ver o informe emitido pola Intervención Xeral Municipal Ref. 2022/112, do
10.02.2023 relativo ao expediente administrativo de recoñecemento extraxudicial de
créditos  4-2023,  coas  consideracións  nel  contidas,  esta  alcaldía  no  uso  das
atribucións conferidas propón ao Pleno a adopción do seguinte acordo:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición do gasto, recoñecemento e liquidación das obrigas relacionadas neste
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito dos recibos relacionados e
con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados nas dilixencias
respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a cantidade de 270
€.

PISO 2º B da rúa de Poeta Díaz Castro, núm. 8 : 

Mes de xullo de 2022: 45 €
Mes de agosto 2022: 45 €
Mes de setembro 2022: 45 €
Mes de outubro 2022: 45 €
Mes de novembro 2022: 45 €
Mes de decembro 2022: 45 €

Total: 270 €
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2.- DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitido
na sesión celebrada o día 17 de febreiro de 2023.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 

Ciudadanos Lugo.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real decreto 500/1990 de 20 de
abril, APROBAR a habilitación de crédito así como a autorización, disposición do
gasto, recoñecemento e liquidación das obrigas relacionadas neste expediente de
recoñecemento extraxudicial  de crédito dos recibos relacionados e con cargo ás
aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados nas dilixencias respectivas de
existencia de crédito e cuxo importe global suma a cantidade de 270 €.

PISO 2º B da rúa de Poeta Díaz Castro, núm. 8: 

Mes de xullo de 2022: 45 €
Mes de agosto 2022: 45 €
Mes de setembro 2022: 45 €
Mes de outubro 2022: 45 €
Mes de novembro 2022: 45 €
Mes de decembro 2022: 45 €

Total: 270 €

DELIBERACIÓN

Asunto debatido conxuntamente cos puntos  2/15, 3/16 e 4/17. As intervencións
producidas figuran ao pé do punto 2/15.

PROPOSICIÓNS
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6/19  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL DO  BLOQUE  NACIONALISTA
GALEGO, NÚMERO 26/2023 DE REXISTRO DE PLENO, SOBRE O TRAZADO
DA RONDA LESTE (Exp. 2023/G004/000062).

Vista a citada proposición, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada favorablemente
pola Comisión Especial de Contas e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza: Economía
e Recursos Humanos, celebrada o 17 de febreiro de 2023, que seguidamente se
transcribe:

“Exposición de motivos:
A Xunta de Galiza pretende executar a Ronda Leste en Lugo, cun trazado

que invade un entorno natural de inmenso valor patrimonial e mediambiental,  do
que poucas cidades poden presumir, como é o entorno do río Rato.

Está proxectada unha vía de 2,8 km desde a finalización da LU-530 ata o
enlace coa N-6, e terá unhas características moi similares ó tramo en servizo entre
A Campiña e a estrada da Fonsagrada, con dous carrís por sentido de 3,5 metros
cada un, mediana interior dun metro e exterior de 2,5 metros, ademais de mediana
de 2 metros. No proxecto inclúese un paso inferior, así como un viaducto de 120 m
de  lonxitude,  ademais  de  camiños  de  servizo  lonxitudinais  e  estructuras
transversais, pasos superiores e pasos inferiores. Este proxecto ten un custo en
inversión arredor de 19,6 millóns de euros. 

Por todo o exposto, o pleno do concello de Lugo acorda:
- Instar á Xunta de Galiza a revisar o trazado da Ronda Leste, para que sexa

un proxecto que avance nas comunicacións do noso Concello, sen destruír o noso
patrimonio natural e darlle prioridade á protección do Parque do río Rato.

-  Trasladar o presente acordo á Xunta de Galicia.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 14 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista Galego e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 10 do Grupo Municipal do Partido Popular.
- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Instar á Xunta de Galiza a revisar o trazado da Ronda Leste,
para que sexa un proxecto que avance nas comunicacións do noso Concello, sen
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destruír o noso patrimonio natural e darlle prioridade á protección do Parque do río
Rato.

SEGUNDO.-  Trasladar o presente acordo á Xunta de Galicia.

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: …  tal  e  como  tamén  acordamos  na  Xunta  de
Portavoces,  imos  proceder  a  facer  o  debate  conxunto  da  proposición  6  e  da
proposición número 9, facendo despois a súas votacións por separado.
Iniciamos,  polo  tanto,  co  primeiro  grupo  propoñente,  que  sería  o  Bloque
Nacionalista Galego. Ten a quenda de intervencións o seu portavoz.

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Bo día. E moitas grazas. Que diríamos se a día
de hoxe se plantexase, pois derribar a muralla para que a cidade avanzase. Pois
ese  foi  un  plantexamento  que  tivo  lugar  en  Lugo  hai  cen  anos.  Hoxe  en  día
volvemos a un debate moi  semellante,  que seguramente dentro de 100 anos a
xente que poida mirar para atrás, mirará con loucura o que se estaba a facer.
Estase a debater a destruír un quilómetro do Parque do Rato, un dos parques máis
usados en Lugo.  Un dos parques máis  desfrutados,  nos  que miles  de persoas
acoden  diariamente  e  que  vai  cambiar  todo ese espazo  verde que ten na súa
contorna, todo ese bosque autóctono, por unha autovía. Unha autovía coas súas
consecuencias: dúas calzadas, con dous carrís cada un, máis o seu arcén, a súa
mediana e o seu tremendo desmonte.
Pasando de ter a 40 metros do seu sendeiro unha zona verde a ter asfalto e miles
de vehículos pasando diariamente.
Nós sempre imos defender que Lugo teña as mellores infraestruturas. Queremos
que Lugo remate as súas conexións con Santiago de Compostela, queremos que
as remate con Ourense, queremos que teña ferrocarril..., pero non todo pode ser a
calqueira  custe.  Non  pode  ser  que  unha  destas  infraestruturas  destrúa,
precisamente, un cinto verde, polo que calquera cidade de todo o Estado pagaría
millóns por poder ter.
En Lugo xa o temos de forma natural, e o proxecto que hai sobre a mesa por parte
da  Xunta  de  Galicia,  e  defendido  a  capa  e  espada  polo  Partido  Popular,  é  a
destrución dese cinto verde.
Somos a única cidade que está dentro da Reserva da Biosfera e creo que iso xa
nos debería plantexar que valores temos.
Temos  un  importante  valor  patrimonial,  pero  tamén  temos  un  importante  valor
natural, e igual que non podemos permitir que se derribe a muralla, non podemos
permitir que se destrúa un elemento como é o parque do Rato.
E non valen consignas que son falsas. Non se pode dicir  que isto vai ser unha
infraestrutura que vai reducir  tráfico a Fontiñas.  Hai  algunha persoa que para ir
dende a rotonda do Carqueixo á rotonda da Tolda vaia por Fontiñas? Pode ser que
algunha persona que se perdese, pero non vai reducir nin un só vehículo.
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E poucos lle vai reducir tamén aos 5.000 vehículos que pasan diariamente polo
Parque do Rato. Polo tanto, falariamos dunha infraestrutura que, como moito, tería
3.000 vehículos diarios, que permitiría só aforrar dous minutos e medio á unión da
rotonda do Carqueixo coa da Tolda, pero que si destruiría un dos mellores parques
que temos na nosa cidade.
Estamos a falar que este é un proxecto plantexado hai máis de 20 anos, cando é
evidente que a conciencia social cambiou moitísimo, e ademais dun proxecto que
se plantexou hai máis de vinte anos, cando se dicía que Lugo, no ano 2020 ía ter
300.000 habitantes, algo que evidentemente non se deu e que polo tanto tamén
cómpre revisar a necesidade dese macroproxecto e de pensar se é máis importante
ter ese cinto verde tan importante na cidade de Lugo ou ter esa autovía.
Nós  propoñémoslle  ao  Partido  Popular  e  á  Xunta  de  Galicia  unha  cousa  moi
sinxela.  Que  cambien  o  investimento  da  rolda  Leste  por  recuperar  o  barrio  da
Tinería, que ese si levan 14 anos paralizado. Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben,  moitas grazas.  Quenda agora para o outro
grupo propoñente, para o Partido Popular.

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas, alcaldesa, e bo día. Miren, a construción da
rolda  Leste,  dende  logo,  é  unha  vella  demanda,  tanto  de  veciños  como  de
asociacións,  como  tamén  dos  partidos  políticos,  xa  que  é  fundamental  para
vertebrar a mobilidade e mellorar o acceso ao HULA e tamén completar ese terceiro
cinto que, por moito que vostede diga, desconxestionaría o tráfico do Rato e de
Fontiñas. Por moito que o BNG se empeñe niso.
Pero, miren, agora que o proxecto xa é unha realidade e é onde a Xunta vai investir
preto  de  20  millóns  de  euros,  saen  os  de  sempre,  os  do  non,  para  intentar
boicotear, alegando danos medioambientais e patrimoniais.
Pero non se dan vostedes de conta de que o proxecto ten e pasar e ter todos os
informes pertinentes, tanto das administracións pertinentes como dos técnicos? 
Ou decláranse vostedes técnicos tamén neste asunto. Ademais, o proxecto, xa llelo
dixemos,  axústase  perfectamente  ao  trazado  que  vén  recollido  no  Plan  Xeral.
Miren, polo que deberiamos estar agora debatendo é polo desdobramento da rolda
Norte e da Nacional VI, e non estar enredando neste tema porque o único obxectivo
que teñen vostedes é frear os investimentos da Xunta de Galicia neste Concello. E
isto  débeno  saber  todos  os  lucenses,  porque  a  única  administración  que
verdadeiramente e realmente inviste neste Concello é a Xunta de Galicia.
Aí  teñen  o  HULA,  o  Auditorio,  a  rolda  Leste,  o  Centro  Integral  de  Saúde  da
Residencia,  a  Milagrosa...  Queda  pendente  o  Centro  de  Saúde  do  Sagrado
Corazón e tamén o Plan Paradai, pero iso segue bloqueado por vostedes.
E miren,  nós defendemos e imos seguir  defendendo este proxecto sempre que
cumpra as esixencias dos distintos organismos e servizos. Nós non estamos nin ao
servizo de certos colectivos nin de certas plataformas. E recórdolles que se alguén
recuperou  e  defendeu  o  valor  patrimonial  do  Rato  e  do  Miño,  eses  foron  os
gobernos  do  Partido  Popular,  tanto  no  Concello  como  na  Deputación,  porque
vostedes nin un só metro.
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Aí, leccións ningunha.  E señor Arroxo, o derribo...  Pense vostede no derribo do
Garañón, non no derribo do Rato.
Ademais, o proxecto orixinal xa tivo a súa exposición pública e as únicas alegacións
que  se  presentaron  foron  sobre  accesos  a  fincas  e  a  naves,  pero  non  houbo
ningunha  outra...  Ademais,  fixéronse  estudos  de  tres  alternativas  posibles  e
considerouse  que  esta  era  a  mellor  alternativa  porque  era  a  de  mellor
accesibilidade, a de mellor adecuación ao planeamento actual, de menor lonxitude,
e tamén pola inexistencia de aspectos medioambientais determinantes.
Hoxe deberíamos saber, dende logo, aquí, cales son as alternativas dos grupos que
pretenden bloquear este proxecto. Non sirve tirar a pedra e esconder a man.
Non vaia ser que vostedes estean intentando eliminar urbanizacións e naves que xa
están consolidadas. Se é así, débenllelo explicar a eses veciños.
Os señores do BNG xa propuxeron trasladar este diñeiro da rolda Leste á Tinería.
Supoño que será para avanzar na rolda...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
de Ciudadanos.

-  JUAN MANUEL VIDAL-PARDO  GARCÍA: Muchas gracias.  Para  hablar  de la
iniciativa de hoy, necesariamente tenemos que hablar del año 2021, porque esta
iniciativa, o estas iniciativas en un sentido muy parecido, ya vinieron a este pleno. Y
cuando vinieron a este pleno hay ciertas posturas políticas, como la del BNG o
como la del PSOE, que no se pueden entender. Porque, aun compartiendo muchas
de las cosas que dice el señor Arroxo, él mismo se contradice con lo que dijo en
2021 en este pleno. Más bien, con lo que calló.
Porque este grupo, literalmente, y hemos rescatado esta acta para poder dejar claro
cuál era la postura ya en 2021 de este grupo, y no ahora por motivos electoralistas
era:
"Este trazado entendemos que no es el más adecuado,  y podría suponer cierto
aislamiento de núcleos, ruptura bruta de muchas otras vías, de caminos de gran
valor patrimonial, muros de piedra, tala de carballeiras, de soutos... Creemos que el
peso  de  los  técnicos  medioambientales  se  debe  tener  en  cuenta  y  no  verse
mermado por ambiciones políticas y los intereses económicos o especulativos. Y en
consecuencia  proponemos  una  enmienda  in  voce,  de  "engádega"  para  que  se
añada que la  redacción del  proyecto incluye entre otras,  cambiar  trazado de la
ronda Leste".
¿Sabe cuál fue la postura del Bloque? Ninguna.
El señor Arroxo decía: es que hace 100 años se quiso tirar la muralla. Bueno, pues
el Bloque en al año 2021 fue de esa gente que ante la iniciativa de tirar la muralla
hubiera calado, porque fue lo que hicieron.
¿Y ahoraqué es lo que pasa? Que ahora hay interés electoralista, porque el Bloque,
cuando había elecciones autonómicas, también apoyó la ronda Leste sin cambiar el
trazado.
Cuando hubo elecciones autonómicas, vino con la señora Pontón y no dijo nada de
que había que cambiar el trazado y que sí que había que hacer la ronda Leste.
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Y en relación con este mismo pleno y con la postura del Partido Socialista habrá
que decir un poco lo mismo. Porque en un primer momento tampoco se pronunció
acerca de nuestra enmienda, porque queríamos ya en aquel momento cambiar el
trazado, o que al  menos se estudiara por técnicos, lo que se nos dijo desde el
gobierno es que ya era tarde.
¿Por qué era tarde? No es cierto que existe una ley del año 2016, es decir, cuatro
años posterior a la aprobación del plan, que puede modificar y que puede interferir
en la ejecución de esta vía, como es la ley del patrimonio de Galicia?
Es cierto, es decir, que no es extemporáneo que se haga ese estudio. Y luego nos
decían,  y esto lo comparto con el  señor Arroxo,  que era una de las formas de
desongestionar  Fontiñas.  Para  nada,  una  de  las  formas  de  descongestionar
Fontiñas es ampliar o conectar la avenida Vilaverde, propuesta que trajo este grupo
al pleno, propuesta que fue rechazada porque se supone que se estaba haciendo.
Pero nada sabemos al respecto de esta propuesta.
A esta propuesta para descongestionar Fontiñas también sumábamos la apertura
de los carriles, que para eso estaban antiguamente. Esta apertura de los carriles
con la avenida es lo que ayudaría a Fontiñas, no la ejecución de una ronda Leste
que, efectivamente, va a acabar con un patrimonio natural que es patrimonio de
todos los lucenses.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora, para o portavoz
do Partido Socialista.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ: Grazas de  novo.  Pois  a  min  de  entrada
gustaríame saber que estamos a falar dos puntos de acordo das proposicións, que
falan de revisar o trazado da rolda Leste, un, e de apoiar a construción por parte da
Xunta o outro, ou se vimos debater se o vial é necesario ou deixa de selo.
Nós entendemos que ambas actuacións que se refiren aquí, tanto a Tinería como a
rolda Leste son necesarias e non debemos renunciar, sempre que se fagan coas
garantías debidas.
Onte manifestaba moi graficamente a alcaldesa: as necesidades da cidade non se
poden intercambiar. Esa é a nosa postura.
Dez  anos  leva  o  Partido  Popular  dicindo  que  ten  o  proxecto,  que  ten  o
financiamento e que vai executar a obra de inmediato. A realidade, a día de hoxe, é
que este Concello non ten información ningunha do proxecto, porque por máis que
se lle solicitou non foron quen de remitirnolo.
E hai uns feitos, a min paréceme que innegables, que o goberno socialista na Xunta
comprometeu á construción desta vía, cun investimento de 20 millóns de euros,
executando o primeiro tramo entre a estrada de Vegadeo e a da Fonsagrada, por
9,9 millóns de euros.
E na época do presidente Touriño deixou publicada no BOE a licitación do proxecto
do  segundo  tramo por  20.000  euros.  Segunda  obviedade,  que  é  a  avenida  de
Fontiñas  soporta  unha  densidade  de  tráfico  estimada  en  torno  aos  5.000
vehículos/día. Terceiro, que pola estrada do Rato pasan en torno a 6.000 coches
diariamente. Que o vial daría continuidade e completaría a conexión entre a rolda
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Norte, a estrada de Vegadeo, a circunvalación do HULA, a estrada de Fonsagrada
e Tolda de Castela, é evidente, contribuíndo a regular os fluxos de circulación da
cidade, deixando ademais as partes norte e leste, comunicadas por vías seguras e
de alta capacidade.
E, evidentemente, desconxestionaría tamén o tráfico en Fontiñas e na estrada do
Rato. E tamén é certo que o vial aparece previsto no Plan Xeral.
Por  tanto,  a  necesidade  de este víal  de  entrada parécenos evidente,  sempre e
cando  se  realice  con  todas  as  garantías  de  respecto  ao  entorno  e  o  medio
ambiente. E aí ven a pregunta. Ten a Xunta de Galicia analizado en profundidade o
tema e elaborado un proxecto que aporte solucións e que cause un menor impacto
visual e medioambiental sobre o entorno, especialmente nas carballeiras do Rato?
Esa é a dúbida, porque a día de hoxe, a nós desde logo non se nos facilitou. E
quero dicir que un goberno responsable e serio como pretendemos e somos nós,
pois  precisamos  dispoñer  de  todos  os  datos,  de  todas  as  informacións,  para
analizar de forma rigorosa a situación e ver as posibles solucións e, en todo caso,
posicionarnos, porque o Concello algo terá que dicir nese tema, en primeiro lugar,
con respecto á conservación do entorno, tamén na provisión de futuros servizos,
falo de abastecemento e saneamento, por exemplo, na zona de Santa María Alta,
que necesariamente as tubaxes terían que cruzar ese vial ou...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Finalizou o  seu  tempo.
Iniciamos a segunda quenda de intervencións. Minuto e medio para o portavoz do
Bloque Nacionalista Galego.

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas, a verdade é que cando nos mantemos
en posicións ultraconservadoras, de non querer reflexionar sobre os cambios que
houbo pois pasan estas cousas.
O outro día, mesmamente, o señor Carballo dirixíase a min dicindo que como non
alegara eu no seu momento hai 20 anos.  Eu hai 20 non podía alegar,  que era
menor de idade, entre outras cousas.
O problema é que nos manteñamos nunha postura que non se poida modificar. O
Partido Popular estase quedando só en Lugo con este asunto. Estase quedando
totalmente só, e seguramente porque está secuestrado pola posición da tenente de
alcalde  de  Mondoñedo,  que  leva  tres  meses  vivindo  en  Lugo  e  se  presenta  a
candidata pola cidade, e que estou convencido que nunca pisou o parque do Rato,
e por iso hai esa posición. É máis, eu sei que nesta grada hai persoas que están en
contra  deste  proxecto,  pero  non  o  van  dicir  porque  evidentemente  están
secuestradas, porque, claro, cando se lle ofrece a 20 persoas ir en postos de saía,
sabendo que non vai haber máis que 8 ou 9,  pois ninguén se quere mover da
cadeira, non vaia ser que a perdan, que é o que está pasando dentro do Partido
Popular.
Eu creo que o que deberían facer agora mesmo é reflexionar sobre o que están a
dicir e como fóra, na rúa, que saian á rúa, escoiten o que se está a falar e verán
como todo o mundo está totalmente en contra de que se poida destruír o parque do
Rato.
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Pero entendo que neste momento é máis importante que non se perda a cadeira a
que se poida salvar este parque. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Segunda quenda para o portavoz do Partido Popular.

-  RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Si, grazas, alcaldesa. Miren, o Concello emitiu un
informe favorable moi claro a ese proxecto orixinal, onde dicía, iso si, foi o señor
Orozco, onde dicía textualmente:
"El  Concello  de  Lugo  considera  muy  positiva  la  ejecución  de  la  nueva
infraestructura. Asimismo, considera que el trazado elegido es el  más adecuado
para los intereses generales del municipio, siendo la menos perjudicial y siguiendo
los avances del plan general, que se incluyan todas las obras que se expresan en
este  informe,  incluyendo  todas  esas  consideraciones,  prestaremos todo  nuestro
apoyo y colaboración a la ejecución de esta obra, y no se plantean objeciones en
los aspectos medio ambientales,  siempre que se tengan en cuenta las medidas
preventivas  y,  en  su  caso,  correctoras  necesarias.  Firmado  por  los  técnicos
municipales, en su caso, Miguel Negrán y Pablo Fuentes, Visto bueno del señor
Orozco".
Isto é o que pon literalmente o informe. Supoño que o BNG non o lería porque vén
en castelán ou era do señor Orozco, supoño que sería por iso.
O que queda claro hoxe aquí é que vostedes poñen sempre por diante os intereses
electoralistas  dos  intereses  dos  lucenses.  Miren,  hai  moita  máis  xente  naquela
bancada probablemente a favor do trazado que hai neste en contra do trazado.
Fíxese ben.  Non,  non.  Fíxese  ben!  Xa  lle  digo.  Hai  moita  máis  de aquel  lado,
porque aquí non hai ningunha. Con que haxa un, xa habería demáis. E mire, señor
Fernández, dende logo que cando sea a exposición pública do proxecto poderán
alegar, pero levará todos os informes dos distintos organismos para que cumpra...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
de Ciudadanos.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. Ya en aquel pleno de
2021 advertíamos de que esto al  final  respondía  a una guerra  entre el  Partido
Popular y el Partido Socialista de a ver quién es peor o a ver quién es mejor.
A  esto  hoy  se  ha  unido  también  el  Bloque,  aunque  tenemos  que  decir  que
agradecemos  que  el  Bloque  ahora  se  haya  sumado  a  esa  reivindicación  que
teníamos nosotros.
Lo que pasa es  que sí  que es  verdad que no sabemos de qué Rubén Arroxo
fiarnos, si el de 2021, que no hizo caso, o el de hoy. Son Rubén Arroxo diferentes.
Si es el de hoy, va a tener nuestro apoyo, porque creemos que la propuesta tiene
todo el sentido y porque ahora mismo lo que no se puede hacer es escudarse en el
motivo  electoralista  que  sea  y  que  eso  sirva  como  pretexto  para  no  tener  la
sensibilidad que hay que tener con este entorno.
El hecho de querer poner una vía de doble sentido encima de los que es el Rato, en
esa carballeira, es un auténtico atentado ecológico, un auténtico atentado ecológico
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que ni siquiera se ha probado, en primer lugar, que sea necesario, porque eso hay
que  aprobarlo  con  datos,  y  en  segundo  lugar  que  ese  impacto  no  vaya  a  ser
irreparable. Porque hay un aspecto que tenemos que recordar también en el breve
tiempo  que  tenemos  de  intervenciones,  que  tiene  que  ver  con  el  Camino  de
Santiago y la vía Kuning, porque dentro de todo ese patrimonio cultural que también
queremos proteger, hay una vía alternativa del Camino Francés, que todavía no es
Bien de Interés Cultural, pero sí creemos que todavía se debe trabajar en eso, y
creemos que hacer esta infraestrucutura lo que va a evitar es que llegue a ser
Camino de Santiago.
Y eso va en contra del espíritu y de la Ley del Patrimonio de Galicia de 2016.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Partido Socialista.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ: Ben,  pois  unha  vez  sentada  a  posición  do
Partido  Socialista  sobre  o  tema,  que  é  exactamente  a  mesma  que  levamos
manifestando  nos  últimos  anos,  porque  nós  somos  coherentes,  direille,  señor
Carballo, que claro que quedou unha cousa perfectamente definida neste pleno. E é
que  o  Partido  Popular  minte  sobre  a  rolda  Lestes  e  faino  ademais  de  forma
reiterada.
Mire, minte cando o señor Balseiro se reuniu cos veciños e lles manifestou que tiña
o proxecto e que as obras empezarían en breves.  Menten cando exercicio tras
exercicio incorporan nos orzamentos unha pequena cantidade, que, ano tras ano
queda  sen  executar,  para  ser  incorporado  no  exercicio  seguinte,  con  idénticos
resultados. E menten agora, en época preelectoral,  como non, cando pretenden
convencer aos veciños de que van investir neste mesmo ano miles de euros, cando
todos sabemos, aínda que sexa por unha cuestión de prazos e unha cuestión de
procedementos, que iso é imposible.
É dicir,  unha vez máis, en época electoral,  promesas, promesas e promesas. E
logo, pasado o día, pasou a romaría. E así, sucesivamente.
Polo  tanto,  queda  manifestamente  claro  que  a  súa  postura  neste  caso  é
electoralista e demagóxica. Moitas grazas.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben.  Moitas  grazas.  Pois  iniciamos  as  últimas
quendas para os grupos propoñentes. Primeiramente, 30 segundos para o BNG.

-  RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas.  O que soe  votar  da  proposición  do
BNG é moi claro. É se se quere dar prioridade á protección do Rato ou se non.
O Partido Popular xa dixo que non, que o parque do Rato non lle importa nada, e
que non lle vai dar prioridade. É simplemente iso. Aí cada un xa se pode posicionar
agora mesmo. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois última quenda para o grupo propoñente, o Partido
Popular.
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-  RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas, alcaldesa. Miren, a verdade, a postura do
BNG a nós non nos estraña nin nos sorprende nada, porque foron vostedes sempre
os do non. Non ás autovías a Galicia,  que era unha navallada;  non aos eólicos
agora... Sempre o non a calquera avance para a cidade ou para Galicia. Vostedes
son os do non.
En canto a Ciudadanos tampouco me estraña, señor Vidal-Pardo, a pesar do afecto
persoal que lle teño, pero a verdade é que Ciudadanos está totalmente desnortado.
Pasou de ser ese partido liberal, conservador, progresista, de ser chave a ser agora
eses verdes radicais e negacionistas e antisistema. E o Partido...

- LARA MÉNDEZ LóPEZ: Moi ben, pois finalizou a súa quenda. Procedemos entón
á votación das propostas.

7/20  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PSdeG-PSOE,  NÚMERO
27/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  APOIO  ÁS  REIVINDICACIÓN  DA
PLATAFORMA ‘SOS SANIDADE PÚBLICA’, PARA O FORTALECEMENTO DO
SISTEMA  SANITARIO  E  A  ATENCIÓN  PRIMARIA  EN  GALICIA (Exp.
2023/G004/000081).

Vista a dita proposición, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada favorablemente pola
Comisión Especial de Contas e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza: Economía e
Recursos Humanos, celebrada o 17 de febreiro de 2023, e que é do seguinte teor:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
A sociedade galega leva asistindo e sufrindo,  especialmente  nos últimos

anos, unha situación de colapso da Atención Primaria sanitaria, froito de políticas
privatizadoras  que  propician  o  desmantelamento  dos  servizos  públicos  en
detrimento da atención da cidadanía e en beneficio de intereses empresariais.

Así, as denuncias de colectivos profesionais e de pacientes son un continuo
no que ten que ver coa redución de persoal, a imposición da consulta telefónica
sobre a presencial e mesmo as dificultadas para contactar cos centros e conseguir
cita, alén do abandono e peche de consultas, de centros comarcais, dos Pacs, etc.

Todas estas restricións, das que Lugo non é allea e que pode ter nos centros
da  Milagrosa  ou  de  Fingoi  dous  exemplos  clarificadores  desas  políticas,
imposibilitan o acceso normal da poboación á asistencia sanitaria e xeran listas de
agarda que non son aceptables na nosa comunidade, ao tempo que supoñen unha
grave merma na prestación dun servizo indispensable neste momento tan complexo
onde a protección e os coidados á saúde deberan incrementarse en consonancia
co aumento de doenzas derivadas, moitas delas, como consecuencia da pandemia
ou das prioridades asistenciais que se estableceron nela.
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Os recortes na Atención Primaria están a repercutir moi negativamente na
saúde da poboación, como indica a reiteración de situacións de colapso que se
viven nas urxencias dos hospitais,  a suba significativa das listas de espera nos
mesmos e, finalmente, na taxa de mortalidade.

Por todo o devandito, o Grupo Municipal Socialista subscribe e considera de
interese municipal que o Pleno da Corporación ACORDE:

- Trasladar o apoio do Concello de Lugo ás reivindicacións da Plataforma
SOS Sanidade Pública para poñer freo ao desmantelamento do sistema sanitario
galego.

-  Instar  á  Xunta  de  Galicia  a  debater  e  aprobar  a  Iniciativa  Lexislativa
Popular  (ILP)  que  esta  Plataforma  presentará  no  Parlamento  esixindo  o
fortalecemento da atención primaria con, entre outros obxectivos, dotar ás e aos
pacientes da capacidade de elección para escoller entre a atención presencial ou a
telemática,  recibir  unha  resposta  telefónica  ofrecida  por  unha  persoa,  non  por
máquinas;  adecuar  os  cadros  de  persoal  ás  necesidades  da  poboación  para
garantir  unha  atención  de  calidade;  limitar  o  número  de  consultas  diarias  para
permitir  un  tempo  de  atención  axeitado  ás  necesidades  das  e  dos  pacientes;
garantir a estabilidade laboral e condicións adecuadas e atractivas para fidelizar ás
e aos profesionais;  reducir  as listas de espera para probas diagnósticas e para
consultas hospitalarias así como garantir a accesibilidade sanitaria en condicións de
equidade, independentemente do lugar onde se viva.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 14 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista Galego e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 10 do Grupo Municipal do Partido Popular.
- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno, por maioría absoluta,
ACORDA:

PRIMEIRO.- Trasladar o apoio do Concello de Lugo ás reivindicacións da
Plataforma SOS Sanidade Pública para poñer freo ao desmantelamento do sistema
sanitario galego.

SEGUNDO.-  Instar  á  Xunta  de  Galicia  a  debater  e  aprobar  a  Iniciativa
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Lexislativa Popular (ILP) que esta Plataforma presentará no Parlamento esixindo o
fortalecemento da atención primaria con, entre outros obxectivos, dotar ás e aos
pacientes da capacidade de elección para escoller entre a atención presencial ou a
telemática,  recibir  unha  resposta  telefónica  ofrecida  por  unha  persoa,  non  por
máquinas;  adecuar  os  cadros  de  persoal  ás  necesidades  da  poboación  para
garantir  unha  atención  de  calidade;  limitar  o  número  de  consultas  diarias  para
permitir  un  tempo  de  atención  axeitado  ás  necesidades  das  e  dos  pacientes;
garantir a estabilidade laboral e condicións adecuadas e atractivas para fidelizar ás
e aos profesionais;  reducir  as listas de espera para probas diagnósticas e para
consultas hospitalarias así como garantir a accesibilidade sanitaria en condicións de
equidade, independentemente do lugar onde se viva.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois  iniciamos co grupo propoñente,  co portavoz do
Partido Socialista, tres minutos.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Ben,  pois  asistimos a  diario  nos  medios  de
comunicación a un auténtico clamor en defensa da sanidade pública nos diferentes
ámbitos.
Recentemente,  tiña  lugar  en  Santiago  de  Compostela  a  manifestación  máis
multitudinaria  que  se  recorda  en  moitos  anos  con  este  mesmo fin.  E  na  nosa
provincia veñen de celebrarse concentracións masivas, tanto na área de Monforte
como na Marina. A parte das constantes queixas por parte dos usuarios.
E que a cidadanía está preocupada ante os recortes e o evidente deterioro que está
sufrindo a sanidade en Galicia,  con listas de espera inasumibles e en constante
aumento. Agora incluso tamén a primaria. Quen nolo ía dicir? Como se pode admitir
unha demora de ata 15 días para sermos atendidos no noso centro de saúde? Que
clase de xestión é esta?
Con profesionais exhaustos, sometidos a unha presión e a unhas cargas de traballo
realmente  inhumanas,  e  que,  inevitablemente,  pese  ao  seu  esforzo,  merma na
calidade  asistencial  que  prestan  os  usuarios.  Pero  se os  médicos  o  que  están
vivindo son dez minutos, dez minutos, para atender correctamente aos pacientes.
Dez minutos que o Sergas é incapaz de garantir e, polo que se ve, tampouco quere
abordar  nin  lle  interesa.  Precariedade  laboral,  con  contratos  malpagados  e
fraccionados, ata o punto de que unha profesional de enfermaría chega a encadear
cinco, dez, quince contratos diferentes no mesmo mes, ou se, por exemplo, rexeita
unha chamada para cubrir media xornada, poñamos por caso, pois en Cervantes ou
en  Navia  de  Suarna,  pois  corre  o  risco  de  ser  penalizada  na  listaxes  de
contratación, que esa é a realidade de moitos profesionais no noso Servizo Galego
de Saúde.
Claro, isto non é de agora. Obedece a varias causas. Unhas estruturais, que non
quere abordar o Partido Popular,  pero a principal,  o fondo da cuestión é que o
Partido Popular  non cre na sanidade pública  e concíbea como un negocio,  por

69

C
V
D
:
 
n
L
0
9
v
l
9
w
x
s
L
V
S
e
z
a
4
+
M
0

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

certo, moi apetecible para as grandes corporacións e as grandes multinacionais do
sector e non como o que é: un dereito absolutamente irrenunciable dos cidadáns.
E  por  esa  razón, pois  nin  aborda  os  cambios  estruturais  necesarios,  que  son
urxentísimos,  nin  achega  os  orzamentos  precisos  para  garantir  esa  calidade
asistencial que reclamamos.
Iso si, seguimos favorecendo ás privadas, non sei se saben que Galicia é unha das
comunidades onde a actividade privada é máis extensa e ten, efectivamente, un
papel importante a Atención Primaria, pero sempre, sempre, complementario dunha
sanidade  pública,  universal  e  gratuíta,  que  é  absolutamente  irrenunciable  para
todos  os  veciños,  e  polo  que  está  loitando  desde  SOS  Sanidade  Pública  ata
multitude de organizacións e colectivos no noso país.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas grazas.  Pois  quenda  agora  para  a
portavoz de Cidadáns.

- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: O 73,7% dos españois cre que a calidade da
sanidade pública empeorou nos últimos anos. E isto débese porque a situación de
colapso que está a sufrir a nosa sanidade, especialmente a que afecta á Atención
Primaria, sen dúbida viuse agravada polas consecuencias da pandemia da Covid, e
isto quizais foi o que acelerou a gravidade da situación, porque leva anos nos que
os sinais de alarma comezan a ser visibles e de aí esa alta porcentaxe.
Agora podemos comprobar como un dos piares do noso estado de benestar amosa
con claridade todas as súas carencias.
E aquí,  representantes do Partido  Socialista  e do Partido  Popular,  partidos  que
tiveron  e  teñen  responsabilidades  no  goberno  central  e  no  autonómico,  están
absolutamente implicados en que esteamos neste momento.
E non fixeron nada, salvo,  como está a acontecer de novo, sinalar  ao contrario
como máximo culpable.  Porque  a  sanidade  é  unha  competencia  transferida.  É
certo,  e  aí  o  goberno  autonómico  suspende,  pero  tamén  hai  decisións  que  lle
competen ao Estado e aí están igualados en ineptitude. A reforma da sanidade e a
planificación de recursos humanos ten que ser un obxectivo prioritario para aqueles
que  teñen  responsabilidades,  porque  non  se  pode  manter  un  sistema  sanitario
efectivo a golpe de parches.
Fan falta profesionais, pero tamén unha xestión eficaz dos fondos públicos que se
dirixen a este servizo, que parece non ser unha prioridade nos orzamentos, tanto
autonómicos como estatais.
Hai que investir máis, pero de xeito eficaz, porque non todas as comunidades son
iguais nin contan coas mesmas necesidades.
Por exemplo, se hai algo que condiciona a este servizo en Galicia é a dispersión
demográfica, ao igual que acontece noutros lugares. E ten que estar previsto na
asignación de fondos.
É un erro non ter en conta, obviar ou acusar de politización as mobilizacións dos
profesionais  sanitarios  ou  a  preocupación  que  amosan  moitos  usuarios  pola
deficiente prestación deste servizo.
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Isto só amosa que a situación precisa de medidas urxentes que non se poden
demorar, enredándose unha vez máis en liortas políticas. Porque hai argumentos
obxectivos que deixan a uns e outros en mal lugar.
O  mantemento  dunha  sanidade  universal,  gratuíta  e  de  calidade  non  se  pode
converter nun asunto máis de confrontación política, porque está a afectar a todos,
independentemente da cor política que goberne, independentemente de quen vote
cada un.
Porque é un problema estrutural,  que precisa decisións  lideradas polo  Goberno
central,  tendo  en  conta  as  decisións  demográficas,  territoriais  e  asistenciais  do
conxunto do Estado, pero ten que ir acampanado dunha xestión eficaz eficiente dos
recursos, que compete ás autonomías.
A defensa da sanidade pública é un dos consensos máis amplos que existe no
conxunto da sociedade e hai que estar á altura para defendela e para mantela.
Fan falta médicos en Atención Primaria. Iso é compartido por todos. Hai convocar
máis  prazas  MIR.  Tamén  é  certo.  Pero  a  falta  actual  débese  á  redución  das
mesmas que se iniciou co goberno e Zapatero e se mantivo con Rajoy.
De feito, esta última convocatoria do MIR supón un 31% máis en relación á última
convocada  polo  presidente  popular.  E  os  que  inicien  o  MIR agora  tardarán  en
incorporarse media década, e iso se deciden quedarse en Atención Primaria ou en
Galicia, xa que as condicións laborais son máis que mellorables.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Queda agora para a portavoz
do BNG.

-  TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN: Grazas, alcaldesa e bo día. Hai poucos
días,  concretamente  o  día  12  de  febreiro,  celebrouse  unha  manifestación
convocada pola Plataforma SOS Sanidade Pública de Galicia,  para reivindicar e
demandar unha solución para a sanidade pública galega.
O presidente da Xunta naqueles momentos, naqueles días, o único que soubo dicir
é  que  era  unha  manifestación  política  e  que  a  convocara  Ana  Pontón.  Pois,
efectivamente, Ana Pontón tivo moito éxito nesa convocatoria, porque realmente foi
unha manifestación multitudinaria... (Señor Carballo, home, espere á súa quenda...)
... multitudinaria, onde fomos os do BNG, pero tamén foron moitos representantes
políticos,  e  a  maiores,  sobre  todo,  persoas que vén cada día  como a atención
sanitaria no noso país é moi deficitaria.
A maiores, ou iso non supuxo nada, porque a Consellería de Sanidade segue a súa
folla  de  ruta,  recortando  e  desmantelando  a  sanidade  pública  galega,
especialmente a Atención Primaria,  cunha finalidade clara. De reducir o gasto e
favorecer  o  negocio  da sanidade  privada,  sen  ter  en  conta  aos doentes  e  aos
profesionais sanitarios.
Unha vez máis, os responsables do Sergas son incapaces de planificar e xestionar
os servizos sanitarios, precarizando os seus recursos e poñendo en risco a saúde
das persoas. As sobrecargas das axendas médicas, con ata 83 doentes diarios por
facultativo,  derivadas  da  carencia  de  personal  médico,  administrativo  e  de
enfermaría, que están a padecer Atención Primaria, con cadros de persoal ao 50%,
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sen pediatras para os coidados da poboación infantil,  a prioridade pola consulta
telefónica por riba da presencial,  as dificultades para contactar cos centros para
conseguir a cita, o peche de consultas, centros e PACs, son o exemplo, unha vez
máis,  da  perda  asistencia  que  provoca  a  falta  de  previsión  na  cobertura  de
permisos por vacacións, baixas e xubilacións.
Todo isto é un reflexo da realidade da situación na atención sanitaria, en risco real
de  desmantelamento  e  privatización  e  a  necesidade  de  tomar  medidas  con
urxencia.
É  fundamental  frear  o  deterioro  e  mellorar  a  sanidade,  do  contrario  só  temos
doentes de primeira e de segunda.
Por outra banda, a Consellería de Sanidade non pode seguir escudándose na falta
de facultativos cando acaba de recoñecer que das 725 prazas MIR só convocou
620,  tendo en  conta  que,  dende  o  ano  2009 só na especialidade  de Medicina
Familiar non se convocaron máis de 180 prazas. Isto é un claro exemplo no que a
Consellería de Sanidade está a menosprezar...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Partido Popular.

-  MARÍA  CARMEN  LÓPEZ  SILVA: Gracias,  alcaldesa.  Es  necesario  que  nos
pongamos en contexto.  En la  situación actual  los  PACs de Galicia  prestan una
atención de escasa eficiencia, son poco resolutivos y provocan una elevada... de
profesionales, que se sienten frustrados. Se hace necesario realizar una reforma en
profundidad, que produzca una reducción del actual número de PACs y un menor
consumo de profesionales, para una mejora de la calidad asistencial.
Esto no lo ha dicho nunca ni lo dirá el Partido Popular. Esto lo han dicho ustedes —
BNG y PSOE—, en un documento ... propuestas de transformación de la Atención
Primaria en Galicia, realizado por el bipartito y firmado por el señor Manuel Martín.
¿Quién quiere desmantelar? ¿Quién quiere cerrar PACs? Curiosamente, la misma
asociación  que  defendía  entonces  las  guardias  obligatorias  por  parte  de  los
médicos disponibles, ataca ahora a las medidas que tomó la Xunta ante la realidad
constatada de falta de médicos en las listas de contratación.
Y ahora nos vienen ustedes, PSOE y BNG, a decir que las reivindicaciones de la
Plataforma SOS no son oportunistas y partidistas? ¿Será casualidad que a partir de
2009 dejaron de ser complacientes con el  gobierno autonómico y pasaron a ser
feroces críticos de cualquier  medida adoptada en materia sanitaria por la Xunta,
vetándola siempre.
Con relación al desmantelamiento de la sanidad pública, ustedes que tanto y tanto
repiten decirles que mienten. En lo que respeta al personal, en los presupuestos de
la Xunta para el 2023, hay un incremento de más de 134 millones de euros más
para la Atención Primaria.
Asimismo, Galicia cuenta con más de 7000 profesionales al día trabajando en la
sanidad pública: mil más en Atención Primaria que cuando gobernaban ustedes. No
existe ese desmantelamiento.
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También es falso que se desfavoreciese la sanidad privada, algo que sí ocurrió con
ustedes.  En  los  cuatro  años  del  bipartito,  el  gasto  en  la  actividad  concertada
aumentó un 48%, pasando a ser el 6% del gasto. Un porcentaje que el gobierno del
PP descendió año por año, siendo este año un 4,4%, tal y como se certifica en los
informes del Consello de Contas.
Con relación a los seguros privados y a la privatización, en 2020 había en Galicia
menor porcentaje de población con seguro médico que en el 2009, cuando ustedes
gobernaban.
En ese mismo período, la media española con seguro privado subió 4 puntos.
Es  decir,  cualquier  reivindicación  que  habla  de  desmantelamiento,  recortes  y
privatizaciones  está  faltando  a  la  verdad.  La  solución,  y  la  saben,  la  tiene  el
gobierno central, con sus competencias. Modificar el sistema de elección MIR, crear
la  especialidad  de  urgencias,  revisar  el  sistema  de  acreditación  de  unidades
docentes, realizar un incremento extraordinario de mil plazas de Atención Primaria
de MIR en  las convocatorias de los próximos años, crear un registro estatal de
profesionales  sanitarios,  como  una  correcta  planificación  de  los  recursos
humanos... Y eso no están dispuestos a hacerlo.
Por  mi  parte  nada  más  en  primera  esta  intervención.  Ahora  les  escucharé
atentamente para ver como siguen faltando a la verdad y politizando un tema tan
delicado como es la sanidad. Gracias.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda co grupo propoñente, co portavoz do Partido Socialista. Minuto e medio.

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: A verdade, é dicir, que acusar de oportunistas a
unha organización como SOS Sanidade Pública,  que é unha plataforma plural  e
integrada por cantidade de colectivos do máis dispar... En realidade, é a sociedade
civil organizada, me parece de moi pouco rigor, señor portavoz.
E, miren, quéixanse sempre da falta de profesionais. Saben vostedes onde están os
profesionais da sanidade pública de Galicia? Sábeno? Pois voullo dicir. Estanlle en
Portugal, están en Francia, están no Reino Unido. E saben por que? Voullo dicir
tamén. Pois porque non son capaces de ofrecerlles unhas condicións laborais e
salariais dignas. Non son capaces. 
Por  tanto  os  profesionais  do  servizo  da  saúde  marchan,  porque  directamente
vostedes os botan, os están botando non garantíndolles esas condicións.
Sabían que, por exemplo, máis da metade dos médicos de familia que remataron o
MIR no  último  ano  rexeitaron  traballar  na  Atención  Primaria?  Non  emigran  por
propia  vontade,  emigran  porque  as  condicións  que  teñen  non  son  as  mínimas
esixibles.
E a pregunta é: Pode unha comunidade autónoma como a nosa, que inviste moito
diñeiro  en formar,  e formar  moi  ben ademais,  aos nosos profesionais  que logo
emigran. A min paréceme que non. A min paréceme que soamente ese feito...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Finalizou o seu tempo. Quenda
agora para a portavoz de Ciudadanos.
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-  MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Datos obxectivos: un médico de familia en
Galicia de media cobra 5763 euros menos ao ano que un médico de familia, por
exemplo, en Murcia.
Por non falar das condicións laborais que perciben se marchan ao extranxeiro. E
logo están os facultativos próximos á xubilación, que supón unha alta porcentaxe e
agrava a falta de médicos, e posibilita a saturación nas consultas e as listas de
espera, que afectan á calidade da atención.
Pero os problemas non só están na atención primaria. Hai listaxes de agarda de
mees  para  consultas  de  especialidades,  para  intervencións  cirúrxicas...  Por
exemplo,  na miña casa levamos tres  meses esperando  por  unha  operación  de
cataratas. Tres meses.
Que ás veces se derivan a centros privados. Para probas diagnósticas tamén hai
listaxes de agarda. E isto non son proclamas políticas, son feitos obxectivos que
como usuarios da sanidade pública padecemos.
A sanidade pública precisa de altura de miras e dun pacto de Estado que aglutine a
todas as forzas políticas para defendela e para mantela porque é un dos piares
fundamentais e prioritarios do noso estado de benestar. O que non pode ser é unha
arma arroxadiza política, porque isto afecta a todos e a todas. A quen lles vota e a
quen non lles vota. E agora mesmo a sanidade pública estase a converter nunha
arma política e non nun asunto no que haxa que traballar, buscando as solucións
necesarias,  para darlles solución a un problema que está afectando a todos os
cidadáns, tanto en Galicia, como noutras comunidades autónomas. E, repito, aquí
teñen responsabilidades tanto o goberno autonómico como o goberno central.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Queda agora para a portavoz
do BNG, señora Ferreiro.

-  TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN: A min non me deixa de sorprender que
representantes políticos, concelleiros e concelleiras que fomos nunha candidatura
política, estar aquí, digan que falar da sanidade é politizar, é que a política decide,
ou os responsables políticos, neste caso a Xunta de Galicia, que está aí asumindo
unha responsabilidade que lle corresponde como goberno tal... e dicir que vimos
aquí a facer política. É que política é decidir onde investimos os cartos das persoas
contribuíntes. Iso é política. Decidir se invisten na sanidade pública ou se invisten
na sanidade privada. Iso é unha decisión política. Eu non sei vostedes a que veñen
aquí. Eu estou facendo política, desde logo. E a miña obriga como representante
político, que me elixiron as persoas que están aí fóra, é defender unha sanidade
pública de calidade, para todos e para todas.
E xa está ben de dicir que unha cuestión, claro que é unha decisión política, se está
politizando. Para iso estamos.
Para decidir onde se van gastar os cartos de todas as persoas que pagan os seus
impostos. E  nós  pedimos  que  a  Xunta  de  Galicia  invista  eses  cartos  e  investir
maioritariamente na sanidade pública.
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Non me vale que me diga datos, señora López. Non me diga datos, dígame dende
canto partimos o ano pasado, porque a min... A porcentaxe pode ser moi alta, pero
a realidade está aí. O personal sanitario que...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben.  Moitas  grazas.  Finalizouse  o  seu  tempo.
Quenda agora  para  a  portavoz do Partido  Popular.  Señor  Carballo,  por  favor...
Señora López. Quenda agora para a portavoz do Partido Popular, si?

- MARÍA CARMEN LÓPEZ SILVA: Señor Fernández, me sorprende que hoy hayan
traído a este pleno la iniciativa de la sanidad cuando en el 2021 sufrimos graves
críticas por su parte por traer una sobre la sanidad, y textualmente nos decía: "Con
la cantidad de iniciativas que se pueden presentar e impulsar en este Concello,
obviando además otros asuntos de calado para la ciudad".
Sinceramente no nos parece los más operativo. La única diferencia que hay es que
en mayo de este año hay elecciones y en 2021 no las había.
Por  otra  parte,  su  amigo,  el  señor  Formoso,  con  este  titular  miente
descaradamente. No tiene ni idea de cómo funciona la Atención Primaria en Galicia,
ni cómo funcionan los centros de salud. de nuestra ciudad.
Sí que hay 200 pacientes en un turno de 24 horas en PAC y en medicina extra
hospitalaria. Sí que es cierto que las agendas están saturadas con 30 y 40 huecos,
y cuando tenemos que cubrir a nuestros compañeros sí que llegamos a 60 y 80.
¿Pero saben por qué? Porque no hay médicos. La Xunta no los puede contratar,
aun teniendo presupuesto para hacerlo. Y no porque se vayan fuera, porque hace
poco,  y  pregunten  a  sus  amigos,  la  Consellería  de  Sanidade  mostró  en  el
Parlamento Gallego que el 90% de los médicos que terminan la especialidad en
nuestra comunidad aquí se quedan. Y más del 60% tienen en este momento plaza
fija.  Eso es luchar  por la  sanidad pública  y eso es hacer  los deberes y eso es
trabajar, no solo ponerse delante de pancartas y sacar la foto.
La Xunta de Galicia sí que aprueba y aprueba con creces, porque les recuerdo que
la comunidad que más confía en la  sanidad pública  es la  gallega.  ¿Vale? Y la
Consellería de Sanidade así lo avala.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o
grupo propoñente. Trinta segundos, señor Fernández.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Pois si, señora Louzao. A verdade é que esa
equidistancia que quere demostrar entre o Partido Popular e o Partido Socialista en
materia sanitaria, a parte de pouco rigoroso é absolutamente inxusto, porque, quen
reformou a sanidade pública neste país? Quen aprobou a Lei Xeral de Sanidade?
Quen garantizou unha sanidade universal, de calidade e para todo o mundo.
Foi  o  Partido  Socialista  Obrero  Español  durante  moitos  anos.  E  cada  vez  que
gobernou, demostrouno claramente. En fronte está un Partido Popular...
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois debatido este punto que
nos afecta a todos no maior  patrimonio  que temos,  que é a nosa saúde.  Imos
proceder a votar esta proposta.

8/21  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 46/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O CONCELLO DE
LUGO ELIMINE DE XEITO INMEDIATO  A CITA PREVIA  NAS DIFERENTES
DEPENDENCIAS MUNICIPAIS (Exp. 2023/G004/000110).

Vista a citada proposición cuxa elevación a Pleno foi  ditaminada pola Comisión
Especial  de Suxestións e Reclamacións e Ordinaria de Participación e Servizos
para a Veciñanza, celebrada o día 17 de febreiro de 2023, que é do seguinte teor:

“A  pandemia  trouxo,  entre  outras  cousas,  a  aplicación  de  normas
excepcionais  que,  por  un  motivo  ou  outro,  quedaron  máis  aló  de  dita
excepcionalidade.  Así,  a  cita  previa  que  impuxeron  as  administracións  trala
pandemia co obxectivo de evitar aglomeracións, xa leva tres anos en vigor a pesar
da situación de normalidade como a que estamos a vivir na actualidade.

Así mentres algunhas administracións, como a Xunta de Galicia, xa optaron
por eliminar esta medida, a Sra. Alcaldesa enmendaba ao seu socio de goberno
nos últimos días, establecendo unha hora de atención sen cita previa, unha medida
a todas luces insuficiente.  Non parece lóxico establecer unha franxa horaria tan
escasa,  xa que provacará que se concentren os usuarios nun breve espazo de
tempo xerando máis incomodidade aos lucenses.

Unha vez superada  a  fase máis  crítica  da pandemia,  aplicar  normativas
excepcionais  a situacións ordinarias  é contrario  ao establecido  no artigo  4.2 do
Código Civil sobre que a lexislación excepcional debe limitarse ao espazo de tempo
no que se mantén a causa que orixinou a medida.

Pero tamén o artigo 103 da Constitución prevé a obriga da administración a
servir con obxectividade aos intereses xerais, o que choca de fronte coa medida
exposta  anteriormente,  xa  sexa  no  horario  total  da  administración  local  ou  no
horario  anunciado  recentemente  (de  13  a  14  horas  sen  cita  previa),  pois  o
mantenemento deste sistema, ainda que só sexa parcialmente (de 9 a 13h) fai que
a administración deixe de ser un ente instrumental para servir aos cidadáns facendo
que estes deban someterse ao arbitrio e designios da Administración.

Ante  esta  situación  é  necesario  eliminar  a  cita  previa  como  requisito
indispensable  para comunicarse coa administración,  algo que xa está a facer  a
Xunta de Galicia,  que ‘garante a atención cidadá sen necesidade de cita previa
obrigatoria,  aínda  que  en  beneficio  da  calidade  de  atención  á  cidadanía  e  da
conciliación  poderá  establecerse  unha  cita  previa  voluntaria  que  será  obtida
presencial, telefónica ou telemáticamente’. Estamos, entón, ante un modelo posible
e moi requerido por distintos colectivos sociais ao que o Concello de Lugo responde
cunha medida escasa e que non contenta a ninguén, xa que segue acentúando a
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brecha dixital e deixando a unha parte importante da poboación ao marxe.
Por todo isto,  o Grupo Municipal  do Partido Popular,  que subscribe esta

proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

Retirar de xeito inmediato a obrigatoriedade de solicitar cita previa para ser
atendido nas dependencias municipais, permitindo a posibilidade de ser atendido
mediante cita previa VOLUNTARIA ou a través de atención presencial SEN CITA.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos o debate por parte do grupo propoñente:
tres minutos.

-  SAGRARIO  SÁNCHEZ  RAMIL: Gracias,  alcaldesa.  A  pandemia  trouxo,  entre
outras cousas, a aplicación de normas excepcionais, que, por un motivo ou outro,
quedaron máis aló de dita excepcionalidade.
Así, a cita previa que impuxeron as administracións trala pandemia, co obxectivo de
evitar  aglomeracións,  xa  leva  tres  anos  en  vigor,  a  pesar  da  situación  de
normalidade como a que estamos a vivir na actualidade.
Mentres  algunhas  administracións  como  a  Xunta  de  Galicia  xa  optaron  por
eliminala, xa que podes acudir ao edificio administrativo e solicitar ser atendido no
mesmo día.
Paralelamente, no Concello de Lugo contestan en varias comisións que atenden
con e sen cita previa. Cando isto non é certo, primeiro porque hai servizos que non
ofertan  ningún  tipo  de  cita,  e,  segundo,  porque  de  ser  así  por  que  a  señora
alcaldesa emenda ao seu socio de goberno, establecendo unha hora de atención
sen cita previa?
Unha medida, a todas luces, insuficientes, xa que pasei varios días polo edificio
administrativo do Concello a esa hora e había colas interminables.
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Isto o que demostra é que deben aumentar o horario. Non parece lóxico establecer
unha franxa horaria tan escasa, xa que provoca que se concentren os usuarios nun
breve espazo de tempo, xerando máis incomodidade aos lucenses.
O que pedimos é, sobre todo, que se atendan os veciños e que se poñan de acordo
ámbalas  partes  do  goberno.  O  artigo  103  da  Constitución  prevé  a  obriga  da
administración a servir como obxectividade os intereses xerais.
Polo  tanto,  o  mantemento  deste  sistema,  aínda que só sexa parcial,  fai  que  a
administración deixe de ser un ente instrumental para servir aos cidadáns, facendo
que estes deben someterse ao arbitrio e designios da administración.
Segundo os colexios de avogados e o Defensor do Pobo, manter a exclusividade
da cita  previa  é ilegal,  xa que a lei  fixa que os modelos  administrativos deben
construírse sempre en función dos cidadáns e non ao revés.
Unha sentenza do Tribunal Supremo, ditado o 23 de marzo do 2021 deixou claro
que os protocolos que fixan as administracións para atender aos cidadáns teñen
que articularse para que garantan o seguinte contexto.
O interese xeral ao público pertence e beneficia aos cidadáns, non á administración
como organización de servizos que xestiona.
Ante esta situación é necesario eliminar a cita previa como requisito indispensable
para comunicarse coa administración, algo que xa está a facer a Xunta de Galicia,
que garante a atención cidadá sen necesidade de cita previa obrigatoria, aínda que,
en  beneficio  da  calidade  de  atención  á  cidadanía  e  da  conciliación,  poderá
establecerse unha cita previa voluntaria que será obtida, presencial, telefónica ou
telematicamente.
Estamos  entón  ante  un  modelo  posible  e  moi  requirido  por  distintos  colectivos
sociais,  ao que o Concello  de Lugo responde cunha medida escasa e que non
contenta a ninguén, xa que segue acentuando a fenda dixital e deixando unha parte
importante da poboación á marxe.
Por  todo  isto,  o  grupo  municipal  do  Partido  Popular  que  se  subscribe  esta
proposición considera de interese municipal que o Pleno da Corporación municipal
acorde retirar de xeito inmediato a obrigatoriedade de solicitar cita previa para ser
atendido nas dependencias municipais, permitindo a posibilidade de ser atendido
mediante cita previa...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
de Ciudadanos.

-  MARÍA  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Dentro  das  medidas  de  saúde  pública
tomadas  durante  a  pandemia,  as  administracións  impuxeron  a  cita  previa
obrigatoria para o servizo de atención á cidadanía, incluso para presentar calquera
escrito  ou  recurso  e  que  seguro  que  todos  lembramos,  pois  aquí  tamén  se
converteu nun verdadeiro caos.
Pero agora, cando todas a restricións deixaron de ter efecto, isto carece de sentido
e está a ser un impedimento para moitos cidadáns, para poder realizar calquera
trámite urxente, sendo un dos motivos de queixa frecuente.
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Non só suprimiron o servizo do 010, un servizo moi valorado polos lucenses, senón
que dificultan  sobremaneira  a  relación  coa Administración.  E iso  sen  deixar  de
repetir vostedes que son unha administración próxima aos seus veciños. Próxima
si, pero con cita.
Cando  un  acude  a  esta  administración,  vén  en  busca  dunha  solución  ou  para
resolver algunha dúbida. Non se vén aquí a pasar o tempo ou a pasar o día, que
isto parece ser que é o que pensan vostedes cando un chega a esta administración.
Ter que solicitar  unha cita previa obrigatoria para calquera trámite urxente é un
atranco máis que un motivo de reorganización, ademais de ser ilegal.
O que non implica  que moitas  desas visitas  se  poidan planificar  a  través desa
solicitude de forma voluntaria se así o prefire o administrado.
E tamén carece de sentido que só se habilite unha hora ao día para acudir sen cita.
É un quedar ben, pero sen mollarse.
E iso cando vostedes falan da fenda dixital, a necesaria atención presencial dos
bancos para os maiores, apoio un protocolo de medidas... Pero na súa casa obvian
absolutamente as dificultades que teñen moitas persoas para solicitar incluso unha
cita previa. E xa o que parece incrible é que unha parte do Goberno afirma que eles
atenden sen cita, que o problema é dos outros.
Parece  que  aínda  cando  xa  está  acabando  este  mandato  non  se  enteraron
vostedes de que esta administración é a casa de todos. E vostedes, ámbolos dous,
teñen a obriga e a responsabilidade de tomar decisións en beneficio de todos, non
só os que acude ás áreas xestionadas polo Bloque Nacionalista.
A administración ten que estar ao servizo do cidadán e non ao revés como parece
ser aquí.
E isto non o di  Ciudadanos,  dío  a propia  Constitución,  a Lei  de Procedemento
Administrativo e incluso o Tribunal  Supremo, que veñen a dicir  que a cidadanía
poderá  relacionarse  coa  administración  a  través  de  calquera  modalidade  de
atención: presencial, telefónica ou telemática. Agás Lugo, que será de unha a dúas
porque lle vai mellor a este goberno. Algo que, reitero, é ilegal.
Nós imos seguir  esixindo  que  se recupere a  total  presencialidade  para  quen o
precise, que poida acudir no momento que precise para ser atendido e que, por
suposto,  poida  acceder  á  solicitude  de  cita  previa  quen  así  prefira  de  xeito
voluntario.  O que non pode ser  é o que está acontecendo agora mesmo nesta
aplicación: nun sitio si, noutros non. E de unha a dúa por se acaso para quedar ben.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Goberno, señor Fernández.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Pois,  sinceramente,  neste  goberno  estamos
asombrados pola  moción  que  atrae aquí  o  Partido  Popular,  porque é  que  nela
solicitan desde o pasado 13 deste mes o que xa anunciou a propia alcaldesa o día
8. Exactamente cinco días antes e activouse ese mesmo luns. E que se activou?
Pois  retirar  a  solicitude  de  cita  previa  nos  servicios,  onde  ata  o  de  agora  era
obrigatoria, permitindo ser atendidos tamén a través da atención presencial sen cita
para aquelas persoas que así o desexen.
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É dicir, nin máis nin menos o que solicitan literalmente como acordo deste pleno.
Polo  tanto,  a  súa  achega,  a  parte  de  nula,  estaremos  de  acordo  en  que  é
extemporánea.
Como saben, a alcaldesa, sensible ás peticións da veciñanza, ordenou establecer
un modelo mixto, mantendo a cita previa voluntaria para aquelas persoas que non
desexen esperar nin facer colas e un horario de acceso libre para aquelas que así o
prefiran. Esta decisión obedece á necesidade de dar resposta a colectivos, entre
eles  esas  persoas  maiores,  que  ás  veces  teñen  dificultades  nas  competencias
dixitais.
Porque o noso obxectivo é favorecer o máximo a relación entre administración e
administrados  nas  mellores  condicións  para  que,  a  través  dunha  organización
interna, a veciñanza poida ter esa resposta áxil, ordenada e sen esperas que todos
queremos.  Para  iso  puxemos  en  marcha  a  disposición  da  poboación  todos  os
mecanismos  existentes  que  faciliten  esa  relación.  E  así,  a  cita  previa  pode,
ademais,  concertarse  a  través  da  web  do  Concello,  do  teléfono  ou  de  forma
presencial, solicitando a axuda do persoal de conserxería que lla tramita de forma
instantánea.  E  se  non  desexan  esa  cita  previa,  a  partir  das  13  horas,  serán
atendidos sen cita.
Ata día de hoxe a verdade é que o sistema funcionou sen maiores problemas, salvo
momentos puntuais.
Ademais, para que non siga a dar información sesgada, quero lembrarlles que a
cita previa non era ata o de agora obrigatoria para todos os servicios, senón só para
aqueles que máis solicitudes tiñan. Departamento como Enxeñaría, como Facenda,
como Patrimonio,  etcétera,  que  teñen  menor  carga  de  atención  ao  público,  xa
recibían e reciben á cidadanía de forma inmediata.
E saben, porque ademais nos consta que falan cos funcionarios, que a non ser en
momentos puntuais, como lles dicía, non existen problemas de colas. O habitual é
dispoñer sempre de franxas horarias suficientes que dan resposta á demanda.
Pero, claro, o caso é enredar e gañar titulares nos xornais. Isto demostra o feito de
que presentan unha moción, como lles dicía, cunha proposta de acordo que xa se
está a executar desde hai varios días.
Vese que aquí, despois de anos na oposición, non aprenderon que o mellor servizo
á  cidadanía  non  se  acada  a  base  de  mentir  e  manipular  nos  medios  de
comunicación  ou tratar  de  manipular,  senón  que o  mellor  servizo  é  facer  unha
posición rigorosa e seria, á que por desgracia, non foron capaces de desenvolver...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas. Pois,  iniciamos  a  segunda
quenda con minuto e medio para a portavoz do Partido Popular.

-  SAGRARIO SÁNCHEZ RAMIL: Señor Fernández, ao mellor o problema é que
non se explicou ben,  non sei  se porque se transcribiu  mal,  ben ou mal,  o  que
vostedes dixeron ou a alcaldesa, ou se é que non entendemos nós ou a cidadanía,
porque,  realmente,  por  que  hai  colas  de  unha  a  dúas  se,  como di  vostede,  a
alcaldesa xa dixo que podían ir todo o día?
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Entón hai un problema de: ou se escribiu mal ou se transcribiu mal ou é que toda a
poboación, incluídos os do PP, non o entendemos.
Pero imos seguir co fío do que estaba a falar antes, porque existen máis leis que
fan  que  manter  a  cita  previa  como  algo  obrigatorio  é  ilegal.  Concretamente,
nomearei tres artigos da Lei do procedemento común ás administracións públicas:
lei  39/2015.  No artigo  13 da mesma sinálase  que "los  poderes  públicos  deben
facilitar a las personas acceder a la información pública, archivos y registros para
poder ejercer sus derechos".
No artigo 16.4 exprésase de maneira clara a posibilidade de realizar trámites sen
necesidade de pasar por vías telemáticas, e faise referencia ao acceso a rexistros
non electrónicos, "los documentos que los interesados dirijan a los órganos de la
administración pública podrán presentarse en las oficinas de asistencia en materia
de registros".
No artigo 53.1 fixa ademais que "los interesados en un procedimiento adminsitrativo
tienen el derecho a conocer en cualquier momento el estado de tramitación de los
procedimientos en los que tengan dicha condición de interesados".
Temos  que  subliñar  o  "en  cualquier  momento".  Outra  lei  que  choca  de  forma
frontal...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Grazas, acabou a súa quenda. Tócalle agora a quenda
ao portavoz de Ciudadanos.

-  MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Mire, señor Fernández, a min sabe que me
gusta enredar un pouco. E sobre todo gústame enredar cando se falta á verdade.
Porque, mire, este grupo o día 2 de febreiro xa esiximos ao goberno municipal que
recuperara a presencialidade total. Por que? Porque xa non tiña sentido porque, por
sorte, xa recuperamos a normalidade. Logo uniuse o Partido Popular. E vostede di
que tarde porque a alcaldesa xa o anunciara o sete de febreiro. Ciudadanos, o día
2. Así que non faltemos á verdade. 
Fala vostede de que a señora alcaldesa é sensible. Claro, sensible de unha a dúas.
Logo, claro, parece que todo é insensibilidade, porque o resto das horas temos que
estar esperando a que sexa a unha e a alcaldesa lle apetecese colocar xusto esa
franxa horaria non sabemos por que.
E di tamén, que é de truco, e fíxese a súa propia contradición, favorecer a relación
ao máximo entre o administrado e a adminisración. Claro, pero só de unha a dúas.
Entón, máis ben terá que dicir, favorecer o mínimo a relación entre administrado e a
administración,  porque  mira  as  horas  que  lle  quedan  entre  que  non  hai  ese
favorecemento  para  a  relación  co administrado.  Mire  cantas  horas.  Se  resta,  a
suma sálelle o debe e non en positivo, señor Fernández. Así que, enredar si. E
imos enredar para dicirlle a vostede unha e outra vez que falta á verdade.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  pois  quenda  agora  para  o  portavoz  do
Goberno, señor Fernández.

81

C
V
D
:
 
n
L
0
9
v
l
9
w
x
s
L
V
S
e
z
a
4
+
M
0

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Si,  pois  señora Louzao,  desde logo non vou
entrar nunha pelexa nunha competencia de datas. Imos concederlle a vostede a
máis rápida, verdade?
Pero  o  tema é darlle  solucións  aos  veciños  e  tomáronse  medidas  para  darlles
solucións e, a parte desa cita previa, pois teñen a opción do correo electrónico,
telefonicamente e presencialmente, que ademais, pois, son apoiados polo persoal
da casa para facilitarlles a súa xestión.
E, mire, igual había que recordarlle aos señores do Partido Popular que o sistema
mixto de atención ao público é exactamente o mesmo que utiliza a Xunta de Galicia
na súa administración. Mire vostede por onde.
E  voulle  ler  literalmente,  para  que  non  diga  que  terxiverso,  o  que  anunciou  o
presidente Rueda. Di así: "A posibilidade de pedir cita non se suprimirá, xa que este
sistema  resultou  beneficioso  para  a  organización  do  traballo  dos  propios
administrados, pero a Xunta establecerá un criterio uniforme para que se atenda
aos cidadáns que acudan sen chamada previa en todas as oficinas".
Non  sei  se  o  señor  Rueda  cumpre  os  requisitos  da  lei  que  vostede  acaba  de
nomear, pero isto foi exactamente o que dixo. Se é bo para a administración da
Xunta de Galicia é de supoñer que debía de ser bo tamén para o Concello.
Porque  o  noso  obxectivo  é  favorecer  ao  máximo  as  relacións  entre  as
administracións.  Ademais,  a  Xunta mantén  excepcións,  igual  que  o  Concello,  e
vólvolle citar literalmente: "A administración galega, que mantén a cita obrigatoria
nos  órganos,  servizos  e  unidades  nos  que  se  presta  un  servizo  específico  de
asistencia ou consulta...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben.  Moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o
grupo propoñente, 30 segundos.

-  SAGRARIO SÁNCHEZ RAMIL: Señor Fernández,  non enrede. Na Xunta pode
vostede entrar e ir a calquera despacho. Aquí non era así, verdade?
E por iso se puxo de unha a dúas para poder chegar alí e que se lles dese praza.
Si,  ou non? Esa cita previa. Entón,  o que está funcionando na Xunta claro que
funciona aquí. É que nós non pedimos que se quite a cita previa. Queremos que
sexa unha simbiose. Nada máis, non enrede, por favor. Grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Dualidade que xa está acadada. E que en todo caso, tal
e como se trasladou a aquela persoa que ía, aínda que fose sen cita previa, era
atendida en calquera servizo municipal deste concello coas peculiaridades de cada
un dos servizos, como xa se dixo e comentou, onde había xa servicios que non se
necesitaba de cita previa. Onde había servizos que, independentemente de que se
establecese a cita previa, se atendía igualmente como se sigue atendendo a día de
hoxe, e se hai que seguir modificando para mellorar o servizo e seguirá a facer,
como o fixemos ata o de agora.
Polo tanto, o que está a pedir agora mesmo o Partido Popular é algo que xa se está
a realizar.
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Non que que se vaia realizar ou que esteamos traballando niso, senón que xa, de
facto, pois se está a facer.
Procedemos entón a votar esta proposta

9/22  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  47/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  O  GOBERNO
MUNICIPAL DO CONCELLO DE LUGO APOIE O PROXECTO DA XUNTA DE
GALICIA  PARA  A  CONSTRUCIÓN  DA  ROLDA  LESTE (Exp.
2023/G004/000111).

Vista  a  devandita  proposición,  cuxa  elevación  a  Pleno  foi  ditaminada
favorablemente  pola  Comisión  Especial  de  Contas  e  Ordinaria  de  Alcaldía  e
Gobernanza: Economía e Recursos Humanos, celebrada o 17 de febreiro de 2023,
e que seguidamente se transcribe:

“A Rolda Leste é unha infraestrutura parcialmente executada, que discorre
integramente no termino municipal de Lugo, configurando un anel de circunvalación
da cidade xunto coas N-640 e N-6.

A Xunta de Galicia, a través da Consellería de Infraestruturas e Mobilidade,
recibiu recentemente o proxecto de trazado de prolongación da Rolda Leste, dende
a glorieta da estrada de Fonsagrada (LU-530) ata a glorieta da Avda. Madrid coa N-
6. Unha vía moi demandada por diferentes colectivos da cidade e un compromiso
firme da Xunta de Galicia que permitiría pechar o anel de circunvalación, axudando
a eliminar  tráfico  de vías  como a do  Rato  ou  a  Avda.  Fontiñas  e  que  permite
establecer o nexo de comunicación principal co Hospital Universitario Lucus Augusti
(HULA), que é o centro sanitario de referencia para toda a provincia.

A nova vía, que completa o tramo inicial xa construído entre A Campiña e a
estrada  de  A  Fonsagrada,  prevé  dous  carrís  por  sentido  separados  por  unha
mediana, incluíndo dous pasos superiores e tres inferiores, e un viaducto de 120
metros sobre o río Rato e o seu parque.

Estamos a falar dunha infraestrutura clave para o crecemento da cidade que
permite  vertebrar  de  norte  a  sur  os  desprazamentos  e  reducir  a  densidade  de
tráfico. Un paso máis na comunicación e nunha infraestrutura imprescindible para o
desenvolvemento da cidade. 

Por todo isto,  o Grupo Municipal  do Partido Popular,  que subscribe esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

Que o Concello de Lugo apoie a construcción por parte da Xunta de Galicia
da  infraestructura  viaria  denominada  Rolda  Leste  dando  cumprimento  a  toda  a
normativa local e sectorial de aplicación.”
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Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 10 dos Grupos Municipais do Partido Popular 
- Votos en contra: 14 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista Galego e de 
Ciudadanos Lugo.

- Abstencións: 0

En virtude de todo o cal, o Excmo. Concello Pleno ACORDA REXEITAR a
proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  anteriormente
transcrita.

DELIBERACIÓN

Este asunto foi debatido conxuntamente co punto número 6/19 da orde do día. As
intervencións producidas figuran ao pé do referido acordo.

10/23  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  48/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  O  GOBERNO
MUNICIPAL  DO  CONCELLO  DE  LUGO  INICIE  A  TRAMITACIÓN  DA
DECLARACIÓN DE 'ENTORNO RESIDENCIAL DE REHABILITACIÓN' PARA O
BARRIO DO CARME (Exp. 2023/G004/000112).

Vista a referida proposición, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada favorablemente
pola  Comisión  Permanente  Ordinaria  de  Sostibilidade  Urbana  e  Cohesión
Territorial, celebrada o día 17 de febreiro de 2023, do seguinte teor:

“O barrio  do Carme é unha zona cunha estrutura  moi  específica.  A súa
urbanización é moi inferior ao propio entorno, dando lugar a unha imaxen dun barrio
decadente e cunha dotación de servicios moi inferior a de outras zonas urbanas da
cidade.

O PERI-6  que actualmente  acolle  a  este  barrio  contempla  unha elevada
edificabilidade pero con dous importantes condicionantes, por un lado, o Camiño
Primitivo e pola outra, común a case toda a cidade, os restos arqueolóxicos. Unha
singularidade que ven frenando ao longo dos anos o desenvolvemento desta zona,
unha zona que actualmente presenta una elevada degradación urbana e social,
pero que ofrece un enorme potencial que non debe limitarse ao uso residencial.
Estamos ante un barrio cun enorme potencial para converterse nunha zona para
pasear, con zonas de recreo, que fomente o turismo ou o comercio e que poña en
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valor unha contorna que sin duda é privilexiada. 
Estamos no momento de revertir a inercia que levou a este barrio, cunha

gran  riqueza  cultural  e  natural,  a  ser  un  dos  grandes  olvidados  dos  últimos
gobernos  desta  cidade.  Un  barrio  emblemático  que  a  día  de  hoxe  debe  ser
considerado como zona vulnerable e unha prioridade para as actuacións inmediatas
do  goberno.  A  declaración  de  ‘Entorno  Residencial  de  Rehabilitación’  é  unha
ferramenta  que  permite  facer  un  plan  integral  que  se  apoie  en  normativa  de
rehabilitación autonómica ou que permita conseguir fondos europeos de axuda a
actuacións de rehabilitación no Plan de Barrios, dentro do Plan de Recuperación,
Transformación e Resilencia.

Mentres outras cidades presentan proxectos de recuperación de barrios, en
Lugo se están a deixar pasar numerosas oportunidades para mellorar vivendas e
edificios en barrios degradados, así temos o dudoso mérito de ser a cidade galega
que menos fondos públicos pediu  para contornos residenciais. 

De xeito paralelo, o Concello de Lugo debe implicarse e liderar o desenrolo
urbanístico do barrio, de xeito que se axilice e fomente a posibilidade real de captar
investimento público e privado para que a zona do Carme medre e avance de xeito
real.

Por  todo  isto,  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  que  suscribe  esta
proposición, considera de interese municipal que o Pleno da Corporación Municipal
acorde:

O  Concello  de  Lugo  inicie  a  tramitación  da  declaración  de  ‘Entorno
residencial  de  rehabilitación’  para  o  barrio  do  Carme.  Así  como  impulsar  o
desenvolvemento urbanístico do Barrio de cara a posibilitar o avance e crecemento
real da zona.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos o debate desta proposta por parte do
Partido Popular, tres minutos.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Grazas, alcaldesa. A verdade é que en Lugo xa
comeza  a  ser  un  pouco  cansado  iso  de  escoitar,  falar  e  apostar  pola
sustentabilidade dende este equipo de goberno, dende o PSOE e o BNG.
E eu, por suposto, son un firme defensor da sustentabilidade, das zonas verdes e
de avanzar neste sentido, en coidar o patrimonio e atraer o turismo, pero é que
claro, escoitar ao PSOE e ao BNG falar de sustentabilidade cando fan exactamente
o contrario neste concello é chamativo.
Tamén,  para  comezar  esta  exposición,  quero  recordar  que  este  mandato
comezámolo cun obxectivo que era acadar os 100.000 habitantes. Lonxe de todo
iso, o que fixeron foi  reducir  practicamente en 2.000 habitantes a poboación de
Lugo. Polo tanto, este é un fracaso máis nun dos seus obxectivos. 
Con isto a onde quero chegar? Hai. Hai un problema claro no rumbo deste goberno
municipal.  Hai un problema claro no rumbo deste concello e falta e proxecto de
cidade. 
A alcaldesa fala de sustentabilidade e fala de proxecto de cidade, pero o proxecto
da alcaldesa de sustentabilidade é un edificio inútil de madeira en Garabolos, de 2
millóns e medio de euros, que aínda non sabemos para que serven, unhas charcas
de auga do grifo e un calentador de cento corenta mil vatios de potencia, unhas
pasarelas mal situadas ou carrís bici que destrozan barrios.
Pero non aposta pola rehabilitación nin porque creza a nosa cidade. E agora voume
centrar  no  barrio  do  Carme.  E  voume  centrar  nos  barrios  que  necesitan  ser
rehabilitados.
Porque  non  hai  nada  máis  sostible,  señora  Méndez,  que  rehabilitar,  non  hai
construción máis sostible que a que xa existe, e poñela de novo en valor.
Lugo agora mesmo está sendo vítima de 25 anos de malas decisións urbanísticas
de PSOE e BNG. E en concreto, o barrio do Carme, do que estamos falando agora,
é a vítima, ou unha das principais vítimas desa política, dese urbanismo á carta do
señor  Besteiro,  do  señor  Orozco  e  doutros  predecesores  da  alcaldesa  Lara
Méndez.
Miren, o gran problema do barrio do Carme é un plan xeral incumprible, inasumible
para os particulares inasumible para os promotores, inasumible para quen quere
rehabilitar unha vivenda no barrio.  O gran problema é que PSOE e BNG nunca
miraron para este barrio durante 25 anos. O gran problema é que hai que ser un
verdadeiro heroe para estar  de veciño no barrio  do Carme durante todos estes
anos.  De  feito,  hai  que  ser  un heroe para  manter  un negocio  no barrio,  como
fixeron, por exemplo, os hostaleiros que todos coñecemos, e que todos imos de vez
en cando por alí a probar os seus pementos e a súa tortilla, que é un verdadeiro
éxito  poder  sobrevivir  durante  tantos  anos  nunha  situación.  Non  se  me  ocorre
condición máis difícil para subsistir nun negocio de hostaleria durante tantos anos.
E para combater toda esta situación dende o Partido Popular temos dúas receitas
moi  claras.  A  primeira  a  modificar  o  Plan  Xeral  para  que  o  plan  Xeral  sexa
realmente cumprible e realizable  no barrio  do Carme, e o seguinte é declarar  o
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entorno do barrio como un entorno residencial de rehabilitación. Para que? Para
poder optar a fondos europeos, para poder implementar medidas para avanzar na
urbanización do barrio e poder dar licenza a esas parcelas e solares que hai no
mesmo.  E,  sobre  todo,  para  ter  fondos  e  subvencións  para  poder  garantir  a
rehabilitación das construcións existentes neste entorno. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas...

-  JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias, pues efectivamente,
esta  propuesta  viene  muy  al caso  del  trabajo  que  se  está  realizando  en  estos
últimos tempos este grupo municipal  de Ciudadanos,  porque hace escasos días
teníamos la oportunidad de reunirnos con los vecinos de este barrio, y además de
decirnos,  o  más bien  relatarnos,  las  promesas infundadas  no  cumplidas  de los
diferentes  gobiernos  locales  en  los  últimos  años,  ponían  o  advertían  sobre
circunstancias que ya todos conocemos, pero que parece que hay que resaltar,
porque si lo dicen los vecinos y no lo traemos aquí, parece que non existen.
Efectivamente,  como  muchos  otros  barrios,  en  este  barrio  hay  una  falta  de
seguridad, hay una precariedad de servicios públicos, hay un bloqueo urbanístico. Y
esta  situación  de  bloqueo  es  a  consecuencia  precisamente  de  esta  innacción
política durante décadas, que refleja una normativa urbanística obsoleta que limita
la rehabilitación de inmuebles existentes y aporta inseguridad a los propietarios de
estas edificaciones y de estas parcelas.
Por ello es necesario un nuevo marco normativo,  nosotros hoy traemos a pleno
también la propuesta normativa en la que cree Ciudadanos. 
Es importante destacar que en este barrio, y en relación con la propuesta concreta
que se trae a pleno, existen un 20% de viviendas en ruinas y un 76% vacías.
Esta raíz del problema que nosotros denunciamos, que es la falta de una normativa
adecuada impide, efectivamente, el acceso a planes de rehabilitación.
El plan de rehabilitación que ahora mismo pretende o posibilita acceder a fondos
públicos europeos creemos que es una buena herramienta, por eso votaremos a
favor de esta propuesta, pero sí es cierto que no es una herramienta que pueda
funcionar  de  forma  única  y  exclusiva.  Esto  tiene  que  ir  acompañado  de  una
modificación legal, que más allá de nuestra propuesta, que es la modificación del
plan general. Es decir, la redacción de un nuevo plan, que será objeto de debate en
otro punto, entendemos que, como poco, respecto a esto, tendría que hacer un
estudio en detalle  y  una ordenación de detalle.  Esto es básico.  Sin  esto no se
puede hacer. El actual proyecto que viene previsto para el Carmen es una calle que
directamente destrozaría un barrio legendario, mítico, antiguo, con muchísimo valor
patrimonial,  arquitectónico e histórico, pero es que además también permitiría la
construcción  de auténticas  moles.  Esto  fue diseñado en...  es  un plan diseñado
antes del boom inmobiliario, prevé las construcciones de hasta cinco alturas en esta
zona.  Es  decir,  sería  auténticamente  destrozar  el  barrio  del  Carmen.  Por  eso
creemos que la modificación...
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do goberno. Señor Santos, tres minutos.

- ÁLVARO SANTOS RAMOS: Moitas grazas, señora alcaldesa. Moi bos días. A ver
se dou recuperado o folgo despois deste sopor para dirixirme a vostedes, porque a
verdade é que ata agora, teño que recoñecelo,  non sen certa vergoña, que me
aburrín abondo.
A verdade é que sendo tan listos vostedes, señores da oposición, non sei como
levan tantos anos batallando e batallando e non dan chegado ao goberno para
corrixir tantos desvaríos como reiteradamente nos plantexan. Pero si que, de vez en
cando, fan algún apunte de certo interese, aínda que despois desmerecen á súa
análise coas propostas que fan para subsanalos.
Creo que todos estamos de acordo de que o barrio do Carme merece a pena para
moito máis que para converterse nun novo espazo residencial de neourbanización,
como estaba previsto.
E parece que todos nos damos conta dende que este goberno municipal decidiu
intervir  e  sacar  á  luz  todo  o  potencial  e  todos  os  valores  patrimoniais  e
arquitectónicos que ten.
Dicir  que hai  que modificar  o ordenamento urbanístico naquel  barrio  non vén a
aportar  nada  novo  nin  é  resultado  dunha  profusa  investigación,  pois  hai
xurisprudencia que xa di que non sería materializable a ordenación prevista no Plan
Xeral e que alí, antes de edificar de novo, o que hai é que restaurar, non rehabilitar,
restaurar,  que  significa  recuperar  as  construcións  coa  súa  tipoloxía  e  cos  seus
elementos  morfolóxicos,  arquitectónicos  e  construtivos  orixinais. Polo  tanto,  niso
estamos de acordo.
E  despois  hai  unha  singularidade.  Piden  vostedes  que  se  faga  un  entorno
residencial  de rehabilitación preferente, esa é a figura, ao mesmo tempo que os
seus colaboradores nesta proposta din que alí habitantes como que moi poucos,
porque 76% das vivendas  baleiras  e  o  20% en  ruínas,  polo  cal  non hai  moita
residencia que rehabilitar alí.
E eu pregúntome, en vez de acudir a unha figura que pretende a rehabilitación dun
entorno residencial, non sería mellor a figura da área de rehabilitación integral, que
non  ten  en  conta  esas  cuestións  de  habitantes  ou  de  residencia,  senón,
simplemente, o estado de todo en torno?
Afrontar esa modificación puntual do PXOM ou unha total. Non sei, ao mellor ao
final do pleno se aclaran de que o que pretenden, e apostar pola figura da área de
rehabilitación integral, que si que, máis aló dos habitantes que teña ou que non
teña,  pois  tamén  conta  con  recursos,  con  fondos,  para  mellorar  os  espazos
existentes, as construccións existentes, estean habitadas ou non, e dotalas, pois,
como noutros puntos da cidade que coñecemos, daquelas...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o grupo
propoñente. Minuto e medio.
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- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: A verdade é que non alcanzo a entender moi ben
ese ton satírico do concelleiro de Urbanismo que di que se sinte aburrido neste
pleno e que lle aburrimos os demais. Pois, mira, traballo ten. Traballo ten porque
ten 250 licencias paradas, equivalentes a 64 millóns de euros no seu departamento,
que  se  se  aburrise  un  pouquiño  menos  e  traballara  un  pouquiño  máis  igual
desbloqueábamos esa situación.
Ten 5% sen aprobar, ten o Prepi sen revisar. Ten unha serie de..., ten moitísimos
retos  por  diante  se vostede  quixese  traballar,  pero  moitos,  e  non  aburrirse.  Ao
mellor podía valoralo. Non sei que lle parece. É unha proposta que lle deixo aí...
(voces de fondo inintelixibles) ... claro. Non, non, non! Non se preocupe. Aburrido xa
se lle ve. Era mellor que se aburrise un pouco menos e traballase un pouco máis.
Miren, no barrio o que fixeron foi maquillaxe. Efectivamente. Van facer un xardín,
cousa que mellora o barrio,  efectivamente, acondicionáronse os sendeiros polos
que vai o Camiño Primitivo e é unha boa idea, pero non actuaron nos problemas de
raíz.
E, sobre todo, estiveron inactivos neste barrio durante 25 anos, e  siguen a día de
hoxe. Recórdolles, por exemplo, un exemplo moi gráfico do que é a súa inacción do
barrio. 
Nós denunciamos hai un par de meses que esta casa estaba a piques de caer.
Vostedes teñen ferramentas para traballar, ademais exclusivas do municipio, que
son execucións subsidiarias, incluso por risco de emerxencia inminente. A realidade
é que unhas semanas despois de nós denunciar esta situación, caeu, a casa caeu.
E vostedes fixeron algo? Non. E teñen ferramentas legais para actualo, case todos
os concellos da provincia o fan...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
de Ciudadanos.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. Pues es legítimo que
le aburra el pleno, pero le tengo que advertir que usted tampoco es muy divertido,
sabe? Es que aquí estamos todos igual. 
Y lo que sí que es verdad es que este grupo ha traído a este pleno en 2015 y en
2019 propuestas  de rehabilitación.  Y lo  que  también  es  cierto  es  que  nosotros
cuando hacemos una propuesta o decimos que esta propuesta no está mal o puede
ser  una buena  idea  no  es  incompatible  con  que se  desarrolle  o  se  prepare  el
estudio de otro plan. No lo es. Que es la propuesta que traemos hoy.
Pero es que además parece que sí tiene una solución, yo la apoyaría. No, hay otra
figura de rehabilitación integral.
Llevan cuatro años. ¿Por qué no la han aplicado? Si tienen la solución, aplíquenla.
En el barrio del Carmen nos decían, alguno de los vecinos, que la señora alcaldesa
le decía que en cuatro años iban a notar un cambio sustancial. Se lo dijeron hace
tres. Y decían: no hemos notado nada. A eso me refiero. Si tienen una herramienta,
nuestro apoyo lo van a tener… Claro, a lo mejor los vecinos son los que están
aburridos también, sí.
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Pero al final, más allá del aburrimiento que tengamos unos u otros y de lo divertidos
que seamos, que tampoco creo que estemos aquí para eso, sí que es verdad que,
primero, diagnóstico. Estamos de acuerdo. Parece que en eso sí, en el diagnóstico
de  que  es  una  zona  que  está  mal.  Yo  comparto  que,  efectivamente,  hay  que
recuperar aquello, no simplemente una propuesta cosmética, de rehabilitación, sin
más, hay un patrimonio, hay que recuperar. Por supuesto. Pero esta herramienta
parece que sí permite captar esos fondos. ¿O no? Sí lo permite. ¿Y es incompatible
con las otra figuras?

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois responderá agora o portavoz do goberno,
señor Santos.

-  ÁLVARO  SANTOS  RAMOS: Ciudadanos  está  de  acordo  co  ARI.  Non  sei  o
Partido Popular que non o comentou se lle valería ese sistema. É compatible..., é
outra figura, está pensado... si, ... pois eu voullo dicir. O ARI non vale, porque o
barrio do Carme está dende o 2010 no ARI dos Camiños de Santiago que promove,
impulsa e xestiona a Xunta de Galicia.
E estes trece anos, dende o ano 2010, parece que moito, moito impacto non veu a
ter, porque se hoxe mesmo o partido que sustenta o goberno da Administración que
xestiona  ese  instrumento  de  rehabilitación  e  mellora  do  barrio,  denuncia  o  mal
estado no que se atopa é que, ou pouco interviron, ou pouco efecto tivo.
De  todos  modos  alégrome  de  saber  que  vostedes,  dentro  da  súa  simpatía,  a
alegría, estudo e rigor, non sabían que o barrio do Carme xa estaba dentro dun
ARI.  Moitísimas  grazas.  Imos  votar  en  contra  porque  xa  ten  unha  figura  de
protección e, de verdade, sempre confiamos en que a administración tutelante a
exerza con impacto positivo nese territorio.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o
grupo propoñente. 30 segundos.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: De verdade, se traballase un pouquiño máis e se
aburrise un pouquiño menos...
Nós  o  que  pedimos  son  fondos  europeos  para  rehabilitar  estas  vivendas.
Efectivamente. Que poden chegar ata o 100% da rehabilitación. 
Isto é o que plantexamos: fondos NextGeneration. O que vostedes non solicitaron
durante o ano 2022 e parece que tampouco queren solicitar o 2023. Non mesture
churras con merinas. Oia, mire, sinto que se siga aburrindo, pero traballe un pouco
máis. E se segue sen querer traballar,  que moito me temos que seguirá así ata
maio, pois non se preocupe que lle traemos unha GameBoy para o próximo pleno,
un monologuista, un paiaso, o que vostede queira, para que estea un pouco máis
entretido.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Podíamos estar falando das
distintas  actuacións  que  levamos  feito  alí:  Camiño  Primitivo,  Vía  Romana  19,
Cloaca...
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Por certo, teño que recordar que a competencia tamén, en tema de proteción do
patrimonio, conservación e rehabilitación do patrimonio é da Xunta de Galicia.
Pero  poderíamos  seguir  falando  de  coliving,  rúa  do  Carme,  a  propia  Praza  do
Carme. Por certo, aquí hai que recordar que estivemos seis meses esperando a
que  a  Xunta  de  Galicia  nos  dese  o  permiso  e  o  OK  para  poder  iniciar  o
procedemento  de  licitación,  a  pesar  de  que  fomos  da  man  da  Comisión  de
Patrimonio en toda a evolución, en todo o deseño do anteproxecto e do proxecto.
Pero ao final estivemos esperando seis meses para que nos dixesen onde colocar
dous  bancos,  e  iso  creo  eu  que  non  atenta,  á  colocación,  á  conservación  do
patrimonio.
Este é o modus operandi da Xunta de Galicia, supostamente, a colaboradora. Pero
podemos  seguir  falando  do  parque  da  Lembranza,  do  paso  intelixente,  da  rúa
Pousadela  e da propia  calzada da ponte,  que lle  afecta tamén,  pois,  ao propio
barrio. É dicir, dun sen fin de actuacións que levamos programando dende o ano
2015 da man da veciñanza,  en  contacto  con todo o  tecido  socioeconómico  da
cidade, porque o Muramiñae naceu precisamente desa interlocución e participación
da cidadanía que elaboramos no 2015 e se presentou en xaneiro do 16, despois de
facer  ese  arduo  e  complexo  traballo.  E  que  grazas  tamén  a  que  puxemos  en
marcha pois a dinamización dese barrio emblemático da nosa cidade, pois agora se
xeran tamén eses movementos veciñais que nacen cando hai actividade, cando hai
inactividade  e  parálise,  pois,  evidentemente,  pois  a  cousa  non  require  desa
intervención,  tamén  interlocución,  cidadá,  que  agora  temos  a  través  desa
asociación. Pero previa a esa asociación xa tiñamos unha interlocución directa con
elas. 
A Xunta de Galicia ten 45 anos, dos cales 39 anos foron gobernados polo Partido
Popular. E as competencias en rehabilitación son competencias autonómicas. Son
competencias da Xunta de Galicia.  Polo tanto, se a Xunta de Galicia non quere
executar as súas competencias e non quere xestionar os fondos europeos, que van
vía comunidade autónoma para este fin, que nolo deleguen, que nolo deleguen aos
concellos.  Porque  nós  si  que  teríamos  moitas  ideas,  moitas  propostas, moitos
programas. E ademais cun resultado de execución do 100% dos fondos europeos a
día de hoxe. 100% de execución de fondos europeos a día de hoxe. E a Xunta de
Galicia  prefire  devolver  fondos  europeos  a  Europa  con  tal  de  non  dalos  aos
concellos e vivómolo neste momento Covid tan difícil, que ás veces se nos esquece
tamén. Porque todo isto que estamos a anunciar, todo isto que estamos a dicir, que
estamos  elaborando  e  no  que  estamos  traballando,  fixémolo  nun  contexto
socioeconómico dunha extrema dificultade sen precedentes, como unha situación
Covid.
E lonxe de paralizar os proxectos que tiñamos programados e na orde da folla de
ruta  establecida,  non  só  non  se  pararon,  senón  que  na  medida  do  posible
impulsáronse,  dinamizáronse  e  atendemos  a  unha  situación  sen  precedentes,
social e económica que nos tocou vivir e non sigue tocando vivir desgraciadamente.
Polo tanto, esas propostas que supostamente veñen a sumar, pero que fan todo o
contrario, menos sumar. Se exercesen onde teñen as competencias e onde teñen o
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goberno, porque de 45 anos da Xunta de Galicia, reitero, 39 son gobernados polo
Partido Popular. 
Este concello non veu nada, nin estas políticas nin outras, e co agravante, como
dicía, que non só non inviste e non deixa capacidade de crecemento nese sentido,
senón que os proxectos municipais  tamén son relentizados,  paralizados  ou con
intención de denegar incluso nalgún caso,  como pode ser o da praia fluvial  por
parte da Xunta de Galicia.
Así que aplíquense onde están gobernando e sexan útiles para a cidade de Lugo.
Procedemos entón á votación desta proposta.

11/24 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
50/2023 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A CREACIÓN DUN CONSORCIO DO
CASCO HISTÓRICO DE LUGO (Exp. 2023/G004/000113).

Vista a referida proposición, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada favorablemente
pola  Comisión  Permanente  Ordinaria  de  Sostibilidade  Urbana  e  Cohesión
Territorial, celebrada o 17 de febreiro de 2023, e  cuxo texto é do seguinte teor:

“Exposición de motivos:

En outubro de 1966, na Real Academia de Bellas Artes de San Fernando,
sendo  ponente  D.  Manuel  Vázquez  Seijas,  aprobouse  un  dictame da  Comisión
Central  de Monumentos,  relativo á declaración de Conxunto Histórico-Artístico a
favor da cidade de Lugo, onde se consideraba imprescindible que se estableceran
regras claras de aplicación da lexislación que rexe esta zona para que logo sexan
atendidas  polas  autoridades  e  polos  diversos  organismos  encargados  da  súa
vixilancia e custodia.

O Conxunto Histórico-Artístico do recinto intramuros da Muralla de Lugo foi
declarado ben de interese cultural (BIC)  polo Decreto 443/1973, de 22 de febreiro,
e foi declarado conxunto histórico-artístico nacional do recinto intramuros da muralla
romana de Lugo, segundo consta publicado no BOE do 13 de marzo de 1973.

No ano 1997,  aprobouse o Plan Especial  de Protección,  Rehabilitación e
Reforma Interior do recinto amurallado de Lugo e a súa zona de influencia (PEPRI),
que se incorporou ao vixente Plan Xeral de Ordenación Municipal, que tiña como
obxectivo principal ser un Plan Especial de Protección.

A Muralla Romana foi declarada Patrimonio da Humanidade pola Unesco o
30 de novembro do ano 2000, ao que se engade tamén no 2005 o recoñecemento
do Camiño Primitivo e da Catedral de Lugo.
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Estas distincións, sen dúbida, contribuíron a poñer a nosa cidade no mapa
das cidades monumentais,  cun incremento notable de turistas,  pero isto non foi
suficiente para acadar unha revitalización definitiva desta zona da cidade. Máis ben
ao contrario.  Unhas cifras de poboación estancadas, plans de rehabilitación que
non conseguen ser o suficientemente atractivos e unha normativa que, ás veces, é
máis  un  atranco,  que  un  incentivo,  supoñen  problemas  que  hai  que  atallar  ou
mellorar.

Zonas como a Tinería, ou o paseo interior da muralla seguen a manter un
nivel de degradación moi elevado e con numerosas edificacións en estado ruinoso
ou  pechadas,  precisamente  as  incluídas  no  PEPRI,  o  que  evidencia,  por  outra
parte, que esta normativa ten que ser revisada e modificada ao non cumprir coa
finalidade para a cal foi redactada. Os numerosos inmobles sen recuperar son a
mostra  obxectiva  do  seu  fracaso  e  agora  mesmo  está  supoñendo  un  freo  ao
desenvolvemento do espazo que delimita, o que dificulta a súa posta  en valor.

Ademais,  a  pesar  de  verse  reducida  tamén  nos  últimos  anos,  o  casco
histórico  concentra  unha  parte  importante  da  actividade  económica  da  cidade:
actividade comercial, hostalería, de ocio... que conleva un volume considerable de
postos de traballo. Pero, o que para noutras cidades é unha garantía de éxito, en
Lugo, por desgraza, languidece co paso do tempo.

O Casco Histórico de Lugo é unha das principais potencialidades da cidade.
Y isto é algo que compartimos todos. De feito, desde este goberno se afirmou que
se estaba a traballar nunha candidatura potente para acadar o recoñecemento de
Lugo como Patrimonio Mundial.  Un proceso longo,  que precisa da implicación e
coordinación de todas as administracións, pero, sobre todo, un traballo férreo nas
tarefas pendentes por abordar no centro da cidade. No ano 2017, comezouse a
valorar a posibilidade de optar a este recoñecemento para esta zona concreta e
tamén se debateu neste Pleno. Pero para isto é preciso elaborar unha estratexia
definida  e  transversal,  cun  horizonte  temporal  a  longo  prazo,  que  deberá  ser
continuado polo seguintes gobernos, debido a todas as cuestións que se precisan
abordar para poder optar a algún destes recoñecementos con posibilidades. 

De aí que, tendo en conta todo o potencial, pero tamén o desánimo que se
percibe tanto nos  residentes que quedan como nos comerciantes que cada día ven
como se  van pechando  máis  locais,  deba  ser  esta  administración  local,  e  esta
Corporación en concreto, a que lidere un proceso de aposta clara e compromiso co
casco histórico,  que  trate  de  reverter  esta  situación  de pesimismo instalada  na
cidade.  O  Casco  Histórico  precisa  dun  proxecto  integral,  coa  colaboración  e
coordinación  das  outras  administración  que  tamén  teñen  responsabilidades  e
competencias,  e quede ao marxe de calquera outro tipo de interese político,  ou
goberno do momento. 

Resulta incompresible que tendo todo este potencial e co valor histórico e
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patrimonial, en pleno século XXI,  o casco histórico de Lugo non conte, ao igual que
outras cidades da xeografía española cun elevado valor monumental, cun consorcio
de entidade propia que se encargue da xestión,  organización e planificación de
todas  as  actuacións  necesarias  para  a  conservación,  a  restauración  e  a
revalorización do noso patrimonio histórico e cultural,  ademais de manter,  como
obxectivo primordial, un casco histórico vivo e habitado.

Cidades  como Santiago  de  Compostela,  Mérida,  o  casco  Vello  de  Vigo,
Toledo, Cuenca, contan cun ente deste tipo, con personalidade xurídica propia e
con plena capacidade de obrar  para o cumprimento dos seus fins,  que quedan
especificados e concretados nos estatutos. 

O  feito  de  que  Lugo  non  conte  cunha  ferramenta  deste  tipo  ten  como
consecuencia que os esforzos, tamén económicos por parte das administracións,
se  dispersen  e  desaproveiten,  ao  non  existir  unha  folla  de  ruta  clara,  cuns
obxectivos definidos en base ás prioridades da súa zona de actuación. Na creación
deste  consorcio  ten  que  participar,  ademais  do  Concello  de  Lugo,  a  Xunta  de
Galicia,  responsable  pola  Lei  de  Patrimonio  de  Galicia  do  mantemento  e
conservación  da  Muralla  e  propietaria  tamén  dunha  boa  parte  do  barrio  de  A
Tinería, a Administración do Estado e outras institucións públicas e entidades.

Na  época  de  Orozco  como  alcalde,  houbo  intención  de  impulsar  un
consorcio e de aí  as conversas que mantivo  coa Apec,  coa intención de poder
afrontar de xeito conxunto os gastos ocasionados pola conservación dos restos
arqueolóxicos  nas  obras  que  se  realizan  no  casco  histórico,  plantexándose  a
posibilidade de que este consorcio non só fora para o casco histórico senón para o
conxunto da cidade, opción que cobra máis sentido, agora se cabe, se se quere
traballar co obxectivo de que Lugo sexa patrimonio mundial.

A  creación  dun  ente  desde  tipo,  sen  dúbida,   fomentaría  o  interese,  a
participación e a implicación da iniciativa privada e tamén da sociedade civil  na
recuperación do casco histórico, por unha parte, e na posta en valor da cidade no
seu conxunto,  dado o seu patrimonio histórico,  patrimonial  e natural  que fan de
Lugo unha potencial candidata a contar con este recoñecemento no futuro.

A axilización de cuestións como as escavacións arqueolóxicas e destacar a
importancia dos restos atopados é un dos obxectivos que debe formar parte deste
consorcio, ao igual que contar cunha estratexia guiada pola visión de conxunto da
cidade,  dedicando  recursos para  concentrarse en  accións  prioritarias  e  evitar  o
despilfarro de cartos públicos. Isto só será posible se existe un traballo coordinado
e definido.

Tamén é constatable a existencia de edificios de titularidade pública que se
atopan  abandonados  neste  momento  e  precisan  de  importantes  achegas
económicas para recuperalos. A pesar de ter proxectos en mente por parte das
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administracións para recuperalos, como o cuartel de San Fernando ou o pazo de
Dona Urraca, aínda non se viron avances. E isto non contribúe a dar exemplo aos
propietarios privados. Se queremos contar cun casco histórico dinámico e vivo, é
preciso dotalo de servizos e de incentivos para que se incremente a súa actividade.

Lugo conta con méritos máis que suficientes para poder iniciar o camiño que
leve  a  que  sexa  proclamada  Patrimonio  Mundial,  pero  ten  que  ser  un  camiño
definido e concreto, coa participación e implicación das administracións públicas,
entidades privadas e da sociedade civil  no seu conxunto. E desde o noso grupo
municipal, consideramos que o que nos vai permitir chegar a esa meta é contando
cun consorcio para o casco histórico de Lugo, que debe liderar e promover esta
administración  local,  como  administración  máis  comprometida  e  interesada  en
poñer en valor todas as potencialidades coas que contamos, porque os beneficios e
as consecuencias positivas repercutirán no conxunto da cidadanía

Tralo  exposto  anteriormente,  o  grupo  municipal  de  Ciudadanos  Lugo
considera de interese municipal que o pleno da corporación acorde:

1. Instar ao Goberno municipal a que lidere a creación dun Consorcio do
casco  histórico  de  Lugo,  coa  implicación  e  participación  do  resto  de
administracións,  como  ferramenta  fundamental  para  acadar  no  futuro  o
recoñecemento de Lugo Patrimonio Mundial e como garante dunha correcta xestión
e conservación deste espazo.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR a proposición presentada polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois iniciamos a quenda de intervencións coa portavoz
de Ciudadanos. Tres minutos.
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- MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Espero ser do gusto do señor Álvaro Santos.
A ver se non se me aburre.
Foron varias as datas que iniciaron a posta en valor e a necesidade de protección e
conservación do noso casco histórico. En 1966, co ditame da Comisión Central de
Monumentos, con Manuel Vázquez Seijas como ponente, pasando pola declaración
de  BIC  en  1973,  chegando  ata  o  ano  2000,  no  que  a  muralla  foi  declarada
Patrimonio da Humanidade pola UNESCO, ao que se uniu en 2005 a catedral e o
cambio primitivo.
Pero por desgraza, salvo contadas actuacións, isto non foi acompañado por unha
aposta clara e decidida por parte das administracións,  para que este patrimonio
histórico contase cos recursos e estratexias para salvagardalo co paso do tempo.
Así,  durante  anos  comprobamos  como  se  perderon  edificios  e  construcións
emblemáticas da cidade. A actividade dentro do recinto amurallado foi perdendo
pulo  e  tamén  habitantes,  e  a  contorna  da  muralla  segue  a  ser  unha  materia
pendente.
Pero é certo que tamén se foron dando pasos como foi o inicio das peonalizacións
do centro e tamén foi en aumento a conciencia da poboación da importancia que
ten para o conxunto da cidade o noso casco histórico, non só polas consecuencias
económicas positivas que conleva, senón porque é parte da nosa historia e do noso
orgullo como lucenses.
Pero non é menos certo que nunca se conseguiu traballar cunha estratexia definida,
unha folla de ruta clara que marcase as prioridades e os obxectivos irrenunciables a
curto,  a  medio  e  longo  prazo.Son  actuacións  deslabazadas,  con  investimentos
específicos de cada administración e nunca de forma coordinada.
Así, mentres o mantemento da muralla lle corresponde á Xunta de Galicia e asume
a revitalización da Tinería, aínda con pouco éxito a pesar dos recursos económicos
investidos, ou presenta a rehabilitación do Pazo de dona Urraca, o Concello trata de
obter  recursos  para  dedicar  o  cuartel  de  San  Fernando,  aposta  por  seguir
traballando nas peonalizacións interiores, pero obviando a importancia de avanzar
no paseo interior da Muralla para recuperar un entorno absolutamente abandonado
e degradado. E todo isto cando se fala da intención de que Lugo chegue a acadar o
recoñecemento de Patrimonio Mundial.
Potencialidades non nos faltan, o que falta é vontade política para que isto forme
parte dun obxectivo compartido, no que se traballe de forma coordinada, tanto por
parte  das  administracións  públicas,  como  por  iniciativa  privada,  e  tamén,  por
suposto, tendo en conta as aportacións da nosa sociedade civil.
É  a  única  forma  de  aproveitar  os  recursos  públicos,  evitando  o  despilfarro  en
actuacións que esta administración local non pode asumir de forma individual.
De nada vale que Lugo conte con axudas á rehabilitación de vivendas desta zona,
se non conta cun instrumento urbanístico de protección e rehabilitación que sexa un
incentivo.
Todos compartimos o desfase e a inutilidade do PEPRI, pero en todos estes anos
non  se  deu  ningún  avance  para  modificar  unha  norma  que  é  un  atranco  ao
desenvolemento do centro.
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Dende o noso grupo reiteramos que a ferramenta que precisa Lugo ten que ser a
creación dun consorcio do Casco histórico.
Cidades que xa son Patrimonio da Humanidade como Santiago de Compostela,
Cuenca ou Toledo xa contan con entes deste tipo dende hai moitos anos, e os seus
resultados amosan a súa necesidade e a eficacia para mantemento, conservación e
rehabilitación dos seus cascos históricos.  Pero non son as únicas,  Cáceres e o
Casco Vello de Vigo, tamén. A pregunta é por qué Lugo non, a pesar de ser unha
intención que existiu e nunca se chegou a formalizar, e contar, ademais, cun valor
histórico, patrimonial, cultural e arqueolóxico máis que...

-  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ: Grazas,  quenda  agora  para  o  voceiro  do
Goberno. Tres minutos.

-  ÁLVARO  SANTOS  RAMOS: Moitas  grazas.  Moi  ben.  Un  consorcio  é  un
organismo autónomo, non? Un organismo que, ao fin e ao cabo, depende dunha
administración  pública  que  o  tutela,  que  o  dirixe  e  que  debe  ser  participado
maioritariamente tamén pola administración pública, non?
Pero existen outras figuras, tamén de organismos autónomos, como as fundacións,
os institutos, incluso os comisionados ou os reitorados.
Gustaríame, porque a verdade é que teño curiosidade e considéroo un elemento
vertebral  ou  nuclear  para  poder  pronunciarse  sobre  a  súa  proposta,  que  nos
explique e que nos argumente por que o consorcio e por que non unha das outras
figuras.
Por qué a fórmula administrativa e a mellor a do Consorcio e non a doutras figuras.
Porque,  evidentemente,  teñen  estruturas,  aplícaselles  réximes xurídicos,  incluso
diferentes ou económicos e supoño que iso o terían en conta á hora de formular a
súa  proposta  e  considero  importante  que  nolo  faga  saber  para  poder  ter  un
pronunciamento sobre a mesma.

-  RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas, quenda agora para o Partido Popular.
Tres minutos.

-  BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: A Lugo, con sus tres Patrimonios de la
Humanidad, sus trece bienes de interés cultural y su situación en plena Reserva de
la  Biosfera,  méritos  no  le  faltan  para  aspirar  a  ser  reconocida  como  ciudada
patrimonio mundial, pero todos nos preguntamos por qué la señora alcaldesa y su
bigobierno están retrasando tantísimo el terminar de poner el valor la candidatura
de Lugo.
De  ahí  que  se  proponga  aquí  que  a  ver  si  habiendo  un  consorcio  con  cierta
capacidad ejecutoria en el que haya otros que tiren del carro, a ver si en algún
momento vemos nuestra candidatura hecha realidad.
El caso es que los lucenses sabemos el motivo de este retraso. Sabemos que el
"estamos trabajando en ello" del PSOE y del BNG hace aguas por todas partes
debido a su pésima gestión. Porque ejemplos tenemos para aburrir.
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Miren,  la candidatura Ciudad Patrimonio de la  Humanidad implica cumplir  como
mínimo  con  los  siguientes  requisitos:  La  ciudad  debe  mostrar  un  grado  de
conservación y autenticidad que refleje su valor cultural y patrimonial. A ustedes les
parece que aporta autenticidad un Garañón en pleno BIC del parque Rosalía de
Castro?. Unas caldas artificiales de agua del grifo al lado de las Termas romanas,
otro BIC. Además este bigobierno ha sido incapaz de encontrar las soluciones para
que la ronda interior que le corresponde a la muralla sea un hecho en todos estos
años. Igual de ineficaces se muestran para darle vida al barrio de la Tinería.
Asuman responsabilidades y piensen qué es lo que están haciendo mal para que
los  más de  26  millones  de  euros  que llevan  invertidos  ahí,  en  40  edificios,  70
vivendas y 20 locales, languidezcan en pisos sin alquilar y bajos comerciales sin
uso.
Y teniendo en cuenta que las viviendas en el  centro de ciudad,  siempre atraen
inversión privada, qué nos cuentan de su incapacidad para poner en valor todos
esos terrenos eternamente baldíos  que los visitantes ven desde la muralla.
Requisito  2:  la  ciudad  debe  ser  capaz  de  transmitir  su  valor  patrimonial  en  su
conjunto, de forma que se respete la integridad y coherencia del conjunto histórico.
Cómo se va a transmitir un valor patrimonial cuando ni siquiera sabemos cuál es,
porque el estado actualizado que llevamos años pidiendo desde el Partido Popular
aun no existe, que no hace falta que nos lo den picado en mármol.
Y no nos permiten transmitir nuestro patrimonio cultural en un espacio único como
es el nuevo auditorio de Magoi, porque ustedes le han demostrado respecto nulo.
Requisito 3: la ciudad debe contar con un valor cultural, histórico, arquitectónico,
que sea excepcional y relevante a nivel mundial.
De esto podemos pensar que con lo que hemos mencionado antes, tenemos de
sobra.  Pero  no,  señores.  Aquí  los  lucenses  nos  preguntamos  por  qué  este
bigobierno ningunea descaradamente todo nuestro patrimonio eclesiástico. Ustedes
quieren borrar de nuestra excepcional historia que fue la primera capital sueva del
reino del Norte y donde se produjo la conversión oficial de este reino al catolicismo.
De ahí todas nuestras iglesias, capillas y oratorios, además del patrimonio invisible
de nuestras 54 parroquias.
Requisito  4:  la  ciudad  debe  contar  con  planes  y  estrategias  de  gestión  para
asegurar la preservación del patrimonio.
¿Qué planes ni que estrategias con este bigoberno totalmente dividido en el que
cada uno se preocupa solo de su chiringuito? Yo de la muralla como me parece, yo
del barrio del Carmen como me parece, etc.
¿Y qué me dicen del estado ruinoso que presentan muchas casas del propio casco
histórico? Estrategias de preservación: cero, hasta la saciedad hemos pedido desde
el  PP  que  alguien  de  este  bigobierno  aplique  las  medidas  coercitivas
imprescindibles para que los propietarios de este...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Iniciamos  a  segunda
intervencións: minuto e medio para o grupo propoñente, para Ciudadnos.
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-  MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Señor Santos, resulta inexplicable que coa
súa sapiencia  en todos estes  anos non fose quen de poñer  en marcha nin  un
consorcio, nin un padroado, nin unha fundación, nin un reitorado, como di vostede.
A sabedoría amósase facendo cousas.  O que demostra é que vostede é  unha
absoluta ignorancia porque todos estes anos non foi quen de facer nada.
É  simplemente  ver  o  que  funciona  noutros  sitios.  E  nós  entendemos  que  esta
corporación, esta, con catro forzas políticas, para non perder máis tempo é a que
inicie e debe iniciar este camiño, e sexa esta administración local a que o lidere,
implicando á Xunta de Galicia,  á  Deputación,  e ao goberno central  na creación
deste  organismo,  porque  non  podemos  obviar  que  precisamos  de  aportacións
económicas que permitan desenvolver o Plan estratéxico que marque o inicio deste
consorcio.
Pero tamén as súas aportacións técnicas e profesionais.  Isto é cousa de todos.
Saber con que recursos se conta para un periodo concreto, permite ir planificando
actuacións a medio e longo prazo,  que teñen unha continuidade no tempo, non
abocadas á improvisación ou por exemplo a unha cita electoral concreta.
Este é un camiño no que todos somos necesarios e ten que estar  á marxe de
calquera outro interese político ou goberno do momento.
Ademais,  non podemos dar mellor  exemplo á nosa cidadanía que a unión para
defender, manter e promover o noso patrimonio histórico.
Estamos convencidos de que coa colaboración de todos,  e tendo presentes as
prioridades nas que ir traballando se tomarán mellores decisións que redundarán en
beneficio de todos.
É un sin sentido realizar actuacións puntuais, cadaquén polo seu lado, sen contar
cunha visión de conxunto que deixe claros os obxectivos para acadar no futuro.
Se existe un compromiso firme por parte de todos en potenciar e revitalizar o casco
histórico non deben primar quen se pon a medalla polo feito, senón o importante e
de que forma pode contribuír cada un a acadar ese obxectivo de que Lugo sexa...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, Moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
municipal, señor Santos.

-  ÁLVARO SANTOS RAMOS: Moitas gracias.  Pois  a verdade é que eu non lle
pretendo ser máis listo que ninguén. Mire se son ignorante que non sei se no tempo
dos suevos e dos íberos había consorcio ou non os había. O que si que lle sei é
que vostede non esgrimiu nin un só argumento a favor da figura do consorcio nin en
contra de ningún outro. Pero voulle esgrimir eu un moi poderoso que igualmente
explica por que, pese á miña ignorancia, non impulsei un consorcio neste mandato.
E é que vostede que presume de ser máis técnica que política, non chegou a darse
de conta de que non se cumpren as condicións económicas esixibles para que se
poida impulsar,  crear,  un organismo autónomo desa categoría. Non depende de
que queiramos, depende de que non podemos.
A  maiores  de  iso  direille  que  determinar  un  consorcio  a  un  ámbito  territorial
intramurallas, exercería un efecto membrana que deixaría fóra del e do seu impulso
espazos tan queridos neste pleno como o barrio de Recatelo ou o propio barrio do
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Carme. O que xeraría tamén un escalón non só no plano xeográfico,  senón no
plano do desenvolvemento e da actividade.
Tamén teñan en conta,  que ao mellor  é un desvarío,  non unha análise,  que o
Consorcio  tería  como  mínimo,  tendo  en  conta  os  recursos  materiais,  os  locais
necesarios e a figura polo menos dun xerente, por favor, 300.000 euros ao ano para
empezar. E despois xa se vería se faría algo.
Non lle imos votar a favor, porque o consorcio non é facer o que fan noutros sitios.
É facer o que poidamos. E hoxe non podemos facelo. Gobernemos nós ou goberne
quen goberne.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Mou ben, moitas grazas. Queda agora para a portavoz
do Partido Popular.

- BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: Gracias, alcaldesa. El grupo municipal del
Partido Popular en cambio sí va a votar a favor desta propuesta con la esperanza
de que los otros componentes de este Consorcio hayen las soluciones que este
bigobierno es incapaz de encontrar para nuestro casco histórico y para ver si así
llega a hacer realidad la rehabilitación de al menos el centro de Lugo.
Ser declarada Ciudad Patrimonio de la  Humanidad por la  UNESCO es un gran
honor, no cabe duda, pero no es la principal finalidad que se busca.
La  designación  de  la  UNESCO  sería  un  reconocimiento  internacional  de
importancia cultural e histórica que Lugo tiene en la evolución de sus ciudadanos.
Esto ayudaría  a  aumentar  la  visibilidad  y la  reputación  de nuestra  ciudad y de
nuestras costumbre a nivel mundial. Esta designación supondría además una clara
ventaja  a  la  hora  de  competir  por  nuevos  fondos  y  nuevos  recursos para  la
preservación  y  conservación  de  nuestra  ciudad  patrimonial,  pero  esto  atrae
paralelamente más inversión de las empresas privadas a la ciudad. Podríamos usar
el título de la ciudad Patrimonio de la Humanidad como herramienta de marketing
para atraer más turistas, sobre todo a nivel internacional.
Se demuestra que, después de recibir esta designación, estas cidades claramente
han experimentado un aumento en sus cifras de turismo y de negocio. Recordemos
que siendo esta una ciudada de servicios, el turismo es uno de nuestros principales
motores económicos.
Pero es que además este reconocimiento ayudaría a aumentar el sentido de orgullo
y  pertenencia  entre  los  residentes  de  nuestra  ciudad,  lo  que  tendría  un  efecto
positivo al paliar esta sensación horrible de años de estancamiento, en los que nos
estamos quedando atrás en comparación con otros concellos de nuestro entorno
mucho más pequeños, y que están esforzándose y avanzar a toda marcha.
No nos podemos permitir renunciar a todo esto tal y como están las cosas en Lugo.
Gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  última  quenda  para  o
grupo propoñente. Trinta segundos.
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-  MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ: Supoño que o señor Orozco cando quería
impulsar este consorcio tamén estaba equivocado.
Mire, señor Santos. Sabe o que fan vostedes? Nada.
Porque vostedes prefiren vivir  neste ambiente de confrontación política continua
porque pensan que lles beneficia a vostedes, pero o que pasa é que perdemos
todos. O que fan vostedes é nada. Porque son incapaces de levar a cabo calquera
cousa que contemple ou teña a necesidade de sentarse nunha mesa co resto de
administracións públicas porque non lles apetece. Iso é o que pasa.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois imos proceder á votación
deste punto.

12/25 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
51/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  IMPULSAR  A  REDACCIÓN  E
FUTURA  APROBACIÓN DUN NOVO PXOM PARA O MUNICIPIO  DE LUGO
(Exp. 2023/G004/000116).

Vista a referida proposición, cuxa elevación a Pleno foi ditaminada favorablemente
pola  Comisión  Permanente  Ordinaria  de  Sostibilidade  Urbana  e  Cohesión
Territorial, celebrada o 17 de febreiro de 2023, que seguidamente se transcribe:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

Este  grupo  municipal,  a  lo  largo  de  este  mandato,  ha  venido  haciendo
diferentes  propuestas  relacionadas  con  el  desarrollo  urbanístico  y  con  la
subsanación de errores.

El actual PXOM se aprobó de forma parcial (el 95%) en el año 2012, sin
embargo, un 5% del mismo aún sigue sin aprobarse, lo que supone que, a pesar de
haber pasado 11 años, a este 5% se le sigue aplicando el plan del 1990.

Debemos  reconocer  la  cantidad  de  problemas  efectivos  que  este  plan
contiene en el casco urbano, ya que, el plan actual no se ha adaptado a la nueva
Ley de Patrimonio Cultural, por ejemplo, en todo lo que tiene que ver con trazado
del camino de Santiago y su entorno, lo cual es necesario actualizar. 

Todos  sabemos  que  la  tramitación  de  un  plan  es  tedioso  y  largo,  y
precisamente por eso, se debe empezar a trabajar cuanto antes, en este sentido
debemos recordar  que a los  pocos años de aprobarse el  plan  de 1960,  ya  se
aprobó en el pleno municipal de Lugo, empezar a trabajar en el siguiente Plan,
modelo de trabajo que ahora proponemos se emule, iniciando los trabajos para la
redacción de un nuevo plan.
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Desde los distintos colectivos técnicos se señala que la vigencia de un Plan
General  de  Ordenación  Urbana  se  encuentra  entre  los  10  y  los  12  años,  esto
certifica que la vigencia del actual plan de Lugo está agotada. Una muestra de este
agotamiento del actual documento reside en lo que sucede en muchos barrios de la
ciudad,  cuyo  actualización  y  crecimiento  se  ven  limitados  por  recogerse
edificabilidades sobredimensionadas. Como ejemplo podemos citar el barrio de O
Carme,  que  se  encuentra  en  este  momento  en  callejón  sin  salida  por  las
deficiencias  del  PXOM,  que  como  poco  necesita  una  adecuada  ordenación
detallada.

La situación de bloqueo que vive esta zona es consecuencia de la inacción
política durante décadas que se refleja en una normativa urbanística obsoleta que
limita  la  rehabilitación  de  los  inmuebles  existentes  y  aporta  inseguridad  a  los
propietarios  al  recoger  edificabilidades altísimas totalmente incompatibles  con el
nivel de protección patrimonial. Por ello es necesario contar con un nuevo marco
normativo que permita convertir en habitable este tesoro patrimonial. Actualmente el
20% de las edificaciones están en ruinas y el 76% vacías. De nada sirve que el
Gobierno local planee una intervención puramente cosmética en la vía pública. La
raíz  del  problema  es  la  normativa  que  impide  adecuar  las  viviendas  a  los
estándares actuales,  este ejemplo ilustra a la perfección lo obsoleto que está el
actual PXOM para el desarrollo de nuestro municipio. 

 Algo similar sucede en otros barrios de la ciudad, donde la capacidad de
actualización  de  las  viviendas  está  muy  limitada.  Sucede  en  el  barrio  de  A
Milagrosa o en la Rúa Nova, en este caso particular, es el PEPRI la norma que
añade si cabe mayor limitación a la posibilidad de regenerar la zona conforme a los
estándares  actuales  lo  que  limita  la  iniciativa  privada  y  genera  un  núcleo  de
degradación urbana por culpa de una normativa obsoleta. 

El actual PXOM como ya señalamos, diseñado en su momento para una
urbe  capaz  de  albergar  hasta  300.000  habitantes,  prevé  el  desarrollo  de
infraestructuras que no se dimensionan a la realidad de nuestra ciudad. Por ello,
anacronías como el trazado previsto para la Ronda Este, suponen una solución
inadecuada para el  futuro de Lugo y deben ser replanteadas para garantizar  la
existencia de nuestro patrimonio natural e impedir que desaparezcan zonas de gran
riqueza etnográfica y con un gran aprovechamiento, social económico y turístico. 

Es  por  ello  necesario  impulsar  un  nuevo  Plan  General  de  Ordenación
Municipal  como  documento  vertebrador  de  nuestro  crecimiento  primando  un
entorno urbano respetuoso con el medio ambiente, amable con las personas y que
permita  que uno de nuestras ventajas comparativas como espacio  elegido  para
residir, que es la calidad de vida, no se vean reducida. También es necesario que el
nuevo documento prevea a la vez bolsas de suelo que den capacidad de desarrollo
y  que  sustituyan  las  edificabilidades  existentes  pero  irrealizables  que  existen
actualmente en otros puntos de la ciudad como el mencionado anteriormente barrio
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de O Carme.

Por todo lo expuesto, el Grupo Municipal Ciudadanos Lugo presenta al Pleno de la
Corporación para su debate y, si procede, aprobación, el siguiente,

A C U E R D O 

ÚNICO. Instar  al  Gobierno  Municipal  para  que  lleve  a  cabo  todos  los
trámites oportunos y necesarios para empezar a trabajar  en la  redacción de un
nuevo PXOM para el municipio de Lugo.

Visto, así mesmo, a emenda presentada polo Grupo Municipal do Partido
Popular, número 58/2023 de Rexistro de Pleno, na que se propón engadir ao texto
da proposta de acordo o seguinte punto: “Que se proceda a realizar unha revisión
integral  do PEPRI e a aprobación definitiva do 5% pendente do PXOM, que xa
conta con informe favorable da Xunta, mentres non se tramita un novo plan xeral”.
E tendo en conta que o Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo acepta parcialmente
a dita emenda no sentido de engadir ao texto da súa proposición só o referente a
“Que se proceda a realizar unha revisión integral do PEPRI”

Tras  a  deliberación  efectuada,  sométese  o  asunto  a  votación,  coa
modificación introducida durante o debate, acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno ACORDA
REXEITAR a proposición presentada polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo,
anteriormente transcrita, coas modificacións introducidas durante o debate.

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Pois  iniciamos  o  debate  co  grupo  propoñente,  con
Ciduadanos. Tres minutos.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Mucha gracias. Pues la propuesta que
vamos  a  debatir  ahora  ya  la  anunciábamos  en  las  intervenciones  anteriores  y
entendemos que para esta propuesta es necesario centrar  primero el  objeto de
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debate. El objeto de debate es si es oportuno o no que se desarrolle un nuevo Plan
General de Ordenación Municipal para Lugo.
Y para ello tenemos que analizar el que está vigente. El que está vigente creo que
todos estaremos de acuerdo en que es un plan que se desarrolla, se piensa y se
confecciona antes de la crisis de la burbuja inmobiliaria. Es un plan que se pensó
para una ciudad de 300.000 personas, con un espíritu y con un objetivo claramente
inadecuado para una ciudad como Lugo. Parece que redactado por gente que no
era de Lugo ni sabía la idiosincrasia y el espíritu que una ciudad como Lugo debe
tener.  Nunca o dentro de mucho vamos a llegar  a esos 300.000 habitantes.  Y,
sobre todo, lo que falta en este plan es un estudio o estudios de detalle de no
afectación a zonas patrimoniales y naturales importantes, que también son nuestro
patrimonio.
En  esa  remodelación,  antes  hablábamos  del  barrio  del  Carmen,  en  esa
remodelación que prevé el plan general, por ejemplo en el barrio del Carmen, haría
un auténtico estropicio,  porque está previsto que pueda haber edificios de hasta
cinco plantas.
Pero  es  que  además  no  consigue  tampoco  arreglar  problemas  ya  enquistados
como son el barrio de la Milagrosa.
Luego esto hay que ponerlo en relación también con el PEPRI, porque al final el
PEPRI es una herramienta para desarrollar el plan. Pero tampoco hay un PEPRI, si
uno se mete en la página web del Ayuntamiento, non hay un PEPRI ex profeso para
el desarrollo  de este plan,  sino que está basado en el  anterior.  Luego hay una
resolución de la Xunta que, efectivamente, valida la protección de ciertos bienes,
pero sin más, y luego hay otra cosa para nosotros muy importante: hay que hablar
con la gente que sabe más que nosotros, porque hay que reconocer humildemente
que no se puede llegar a todo. Y cuando se habla con los colectivos de arquitectos,
cuando se habla con los expertos jurídicos en urbanismo, lo que nos dicen es que
el PXOM actual no vale. Sí es cierto que se reconoce que hay varias divergencias
en cuanto a las soluciones, porque hay gente que incluso propone que se vayan
haciendo modificaciones puntuales. Pero, claro, una vez que en el 2016 se aprueba
la  ley  del  patrimonio  cultural  de  Galicia,  se  le  da  una  especial  protección  por
ejemplo al Camino de Santiago, todo su trazado por Lugo va a tener que modificar
prácticamente el PXOM.
Creemos que no es operativo.  Esto,  y  que su espíritu no es compatible  con el
espíritu o la idea de ciudad que al menos nosotros tenemos, creo que son razones
más que suficientes para empezar a redactar un nuevo PXOM. Y a esto le debemos
sumar el tiempo que se tarda en redactar este nuevo PXOM y que con este, aunque
falte ese 5%, ya llevamos más de diez años.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Queda agora para o portavoz
do Bloque Nacionalista Galego, señor Arroxo.

-  RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas. Podemos estar de acordo nalgunhas
das  cuestións  que  acaba  de  presentar  o  voceiro  de  Ciudadanos.  Sempre  nos
opuxemos  a  esta  actual  Plan  Xeral  dende  o  seu  momento  no  que  tivo  a  súa
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primeira aprobación. A parte, facendo unha análise que o tempo, pois nos deu a
razón: unha análise de que, evidentemente, isto non se adaptaba ao crecemento da
cidade de Lugo, que ía problemas no que era ese expansionismo de urbanizacións.
Ía traer problemas de rehabilitación, de que non se ía apostar pola rehabilitación.
Tal e como así foi. E ademais que vai no sentido contrario do que se está a falar
agora: de cidades máis compactas, cidades máis sustentables, cidades 15. Que é
do que se está a falar por toda Europa.
Efectivamente, esta ferramenta para Lugo pois non axuda a avanzar nese camiño.
Temos  manifestado  moi  reiteradamente  a  nosa  postura  sobre  o  plan  xeral.  E
coincidimos no espírito desta proposición, pero imos votar que non por unha razón
moi  concreta:  porque  agora  mesmo isto  non  ten  sentido  que  se  poida  levar  a
adiante a aprobación de iniciar a modificación do Plan Xeral no antepenúltimo pleno
dun mandato. Porque evidentemente esta corporación vai que comprometerse a
unha cuestión que nin sequera se vai poder iniciar neste propio mandato.
Se  isto  tivese  sido  hai  dous  ou  tres  anos  teríamos  votado  a  favor,  pero
evidentemente agora non é lóxico, non?
E polo tanto, nós imos seguir reclamando que o Plan Xeral debe ser modificado,
mais, evidentemente, hai que ser rigorosos e hai que ser serios. Non é agora o
momento.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz do
Partido Socialista, señor Santos.

-  ÁLVARO  SANTOS  RAMOS: Moitas  grazas.  As  emendas  débense  presentar
antes da deliberación do asunto,  salvo que se pretenda facelo  in voce,  que iso
resulta  do  debate  precisamente,  para  poder  pronunciarse  antes  de  iniciar  a
deliberación e saber sobre que estamos discutindo ou debatendo.
Hai  unha  emenda  presentada  por  parte  do  Partido  Popular  que  non  sei  si  é
aceptada ou non e  que altera  substancialmente  o  acordo proposto.  Polo  tanto,
gustaríame saber se vai ser aceptada ou non para poder debater sobre unha ou
outra cousa, Sr. Vidal. ... Si, si, se pode ser... Vai ser rexeitada. Alégrome moito,
porque se a aceptase acababa aquí o debate, dicíalle que non lle vai votar a favor
porque estaba sustentada nunha mentira. Nesa reiterada e impertinente mentira de
que o 5% conta con informe favorable da Xunta. Alégrome de que vostede pois
tamén desbote esa iniciativa.
Si  me  chama  a  atención  que  plantexen  vostedes  iniciar  os  traballos  para  a
redacción dun novo Plan Xeral, no que estamos de acordo. É necesario un novo
planeamento.  Outra cousa é se é o momento de facelo.  En primeiro  lugar  non
podemos porque non hai  partida orzamentaria para elo.  Un traballo  que ten un
custo moi importante e plurianual e que non tiveron vostedes a ben atender pola vía
da emenda cando foi a tramitación dos orzamentos.
E digo eu que a mesma necesidade que hai agora a habería no mes de novembro,
porque o plan xa lle leva vixente uns cuantos anos.
Entón, oian, tratar de que se inclúan as partidas para facelo e despois vir a pedilo,
cheira máis a eleccións que a interese de facelo de inmediato.

105

C
V
D
:
 
n
L
0
9
v
l
9
w
x
s
L
V
S
e
z
a
4
+
M
0

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

De  todos  modos  é  unha  cousa  que  como  vostede  sabe  non  se  substancia
inmediatamente. Ten un período de moitos anos. Oia e eu pregúntome: sen estar
claro aínda como se resolve unha parte do planeamento, poñémonos á aprobación
inicial arriscándonos a que volva a ser unha aprobación parcial?
Eu  creo  que  o  primeiro  é  facer  o  que  estamos  facendo,  que  é  traballar  na
aprobación do 5% restante.  Xa llelo  digo antes de que se alteren que isto das
eleccións é magnífico. Ata o señor Carballo colleu unha vitalidade e un vigor político
que eu pensei que prescindiran del cando fora para o Parlmento, pero, de verdade,
estamos  con  conversas,  cunha  comunicación,  no  plano  da  discreción  e  da
confidencialidade, que esperemos que fructifique nunha inmediata resolución con
fortaleza e seguridade xurídica do 5% do PXOM. Por iso lle entendo e trato de
explicarllo, que non é o momento de iniciar iso.
Máis que nada porque tamén teríamos que facer unha modificación presupostaria á
que vostedes están acostumados a votar en contra e non pretendo eu motivar que
caian en...

-  LARA MÉNEDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Inciamos a segunda quenda
de intervencións. Minuto e medio para o grupo propoñente.

-  ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Vexo que lle pasou un pouquiño o aburrimento.
Parece que traballar axuda a iso. Así que tome nota, que pode seguir con el o resto
da semana.
O Plan Xeral aprobado no 2011 dista de ser un bo plan xeral, iso é verdade. É certo
que está totalmente desactualizado e ten moitísimos erros, pero aínda así é mellor
que non ter un plan. A incertidume é mala.
Pero  estamos de acordo,  dende  o  Partido  Popular,  e  así  o  dixemos en moitas
ocasións  que  a  necesidade  de  tramitar  un  novo  plan  xeral,  de  feito
comprometémonos a facelo a partir de maio se estamos en disposición disto.
Pero empezamos polo principio. O Plan Xeral, reitero, é un mal Plan Xeral, pero é
mellor que non telo. Pero ten outra problemática. Dicía o señor Santos e dicíao moi
ben,  está  o  5% pendente.  Pendente  por  capricho  político,  non sabemos  se da
alcaldesa, se do señor Santos ou quizais do aburrimento, pero a realidade é que
ese 5% está sen aprobar e deixa nun limbo legal a 70 núcleos rurais, 21 parroquias,
zonas industriais e demais.
Estamos na recta final. Iso é certo. Aprobouse en pleno cos votos a favor do Partido
Popular. Informouse pola Xunta hai case seis meses. Informe favorable. Ratificado
pola  Conselleira,  ratificado  pola  Secretaria  xeral  de  Urbanismo,  ratificado  polo
propio Delegado da Xunta. Dito ata a saciedade e todos comprenden esta mensaxe
excepto o PSOE de Lugo, que segue enredando.
Vólvolles a dicir, volvemos ofrecer os nosos votos, desbloqueen dunha vez o 5% do
Plan  Xeral.  Deamos  garantía  xurídica  aos  lucenses,  para  que  poidan  seguir
construíndo, para que poidan seguir medrando e implantando negocios.
Por que fago tanto fincapé no 5%? Porque, efectivamente, o lóxico será primeiro
acabar o 5% e despois pensemos no Plan Xeral.
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Estamos de acordo en que hai que facelo, pero é que a tramitación dun plan xeral,
señor Vidal-Pardo tarda tempo. Niso teño que estar de acordo co señor Santos.
Tarda tempo, probablemente moitos de nós non esteamos aquí cando se termine
de tramitar o próximo Plan Xeral.
Pois o lóxico será que lles deamos certidume a todos eses núcleos rurais e esas
zonas de Lugo que están co 5% pendente antes desa aprobación, ou polo menos
de  forma  combinada.  E  iso  é  o  que  propoñemos  na  nosa  emenda,  senón
pareceríanos unha irresponsabilidade,  deixar nese limbo legal  a toda esta xente
que leva dende o ano 2011 nesta situación.
Pero non só iso. Hai que tramitar un novo Plan Xeral, co que estamos de acordo,
pero hai que renovar tamén de forma inminente o PEPRI, e por iso presentamos
tamén esa emenda.
Que se aprobe a renovación inminente do plan especial do Casco Histórico. Por
que? Porque está lastrando a rehabilitación, está lastrando a posta en marcha de
negocios e de actividades empresariais dentro do casco histórico.
Ten unha serie de erros, ten unha serie de problemas, e hai que adaptalo aos anos
nos que vivimos.
Por iso si que lle pregaría que admitise algunha destas emendas porque eu creo
que sería beneficioso para o Concello de Lugo.
E recordarlle de novo ao señor Santos. Igual é moi reiterado, pero, oia, 250 licenzas
paralizadas e 64 millóns de euros. Non se aburra tanto, que traballo ten.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  iniciamos  a  segunda
quenda co grupo propoñente. Minuto e medio.

-  JUAN  MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA: Mire,  en  relación  con  la  enmienda
podríamos aceptar la redacción del PEPRI, aunque insisto que es el desarrollo de
un nuevo plan. No tiene sentido hacerlo ahora, pero nunca vamos a aceptar el 5%.
Señores del Bloque, parece una burla. ¿Cómo que va a acabar el pleno y no se
pueden tomar decisiones? Es que si usted toma la decisión en el primer pleno del
siguiente mandato seguramente tampoco la acabe usted. Entiende?
En la propuesta ya le hablábamos de un plan de 1960 que se empezó a trabajar en
el  siguiente  como  3  años  después  al  tercer  año  de  ese  plan.  Es  que  lleva
muchísimo tiempo desarrollar este plan. Es que lo haga cuando lo haga, usted va a
poder decir simplemente que no con el mismo argumento. Por eso yo le doy la
vuelta y le digo: es que creo que nos puede decir que sí, porque es que al final es
empezar a trabajar.
Y este mismo razonamiento es para los señores del Partido Popular,  porque no
estamos  en  contra  ni  se  ha  hablado  de  que  no  se  vaya  a  aprobar  el  5%,  es
empezar la redacción, es empezar a trabajar.
Claro que hay que aprobar ese 5%, claro que hay que seguir trabajando. Claro que
hay que darle certidumbre a la gente. Y claro que es mejo rtener un plan que no
tenerlo. Son obviedades. Pero nada tienen que ver con la propuesta. La propuesta
es: ¿queremos empezar a trabajar en el nuevo plan? ¿Sí o no?
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¿El plan que tenemos es adecuado? Ustedes me dicen todos que no.  Pero no
quieren votar a favor. Una cosa difícil de entender, aunque nos quedemos solo en
esto. Y no solo difícil de entender, sino que luego estas cosas quedan en el acta y
uno se pone colorado cuando años después le sacan las actas. Porque aprobar un
acuerdo que solo tiene que ver con empezar la redacción de un acuerdo, de un un
plan, en el que todos estamos de acuerdo que hay que renovar... Pues que venga
Dios y lo vea. Nada más y muchas gracias.

-  LARA MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  quenda  agora  para  o
portavoz do Bloque Nacionalista Galego.

-  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ: A  ver,  é  que  eu  en  ningún  momento  me
plantexei nunha posición tan optimista como para pensar que de aquí a maio ía
estar rematada a revisión do plan xeral.
O tema é  que  nin  sequera  é  viable  comezar  unha  revisión  do  Plan  Xeral.  Se
pensamos que de aquí a maio é posible comezar a revisión dun Plan Xeral, é que
entón non sei onde vivimos, pero creo que temos que ser un pouco máis rigorosos
e un pouco máis serios.
A realidade é que iso non é posible.  Entón,  o que dixen anteriormente. Se isto
tivese sido hai dous anos, hai tres anos, pois tería tido toda a lóxica do mundo,
agora, no antepenúltimo pleno do mandato... A ver, sexamos un pouco rigorosos.
Creo agora non imos poder iniciar agora un plan xeral, unha modificación dun Plan
Xeral.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: E, por favor,  non está no uso da palabra.  Cando lle
toque o seu uso da palabra, utilice os argumentos que crea oportunos, igual que o
resto fan o mesmo e, polo tanto, respetuosos cos argumentos de cadaquén.
Procedemos  entón  ao  turno  de  intervención  por  parte  do  portavoz  do  Partido
Socialista.

-  ÁLVARO SANTOS RAMOS: A verdade é que me estaba entretendo un pouco,
pero foi escoitar ao señor Ameijide e volver ao aburrimento.
De  verdade,  señor  Ameijide,  que  escoitalo  a  vostede  e  como  comer  o  mel  a
culleradas. Un pouco fai ben, pero moito empalaga de mala maneira.
Mire, insisto, e a min abúrrenme vostedes no pleno, pero traballar non me aburre e
conta disto dá que cando eu me vaia, deixarei neste Concello a recuperación da
reparación das avarías de augas 24 horas, os pregos de recollida de lixo e limpeza
viaria, os pregos de zonas verdes, tres millóns de euros en axudas de eficiencia
enerxética,  a  substitución  histórica  de  fibrocemento,  a  xestión  recoñecida  con
distintivo  de  calidade  na  Covid,  a  contratación  da  demolición  do  Garañón,  a
modificación do PXOM para a Intermodal, a aprobación previa á definitiva do 5%
pendente do Plan Xeral e a ordenanza de licenzas que espero que se aprobe no
mes de marzo.
Con toda a súa alegría, non sei que dirá vostede que fixo por este concello cando
voten. Eu podo dicir que fixen isto cando me vaia.
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-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moitas grazas, pois quenda agora para o portavoz do
Partido Popular.

-  ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Pois vexo que entre bostezo e bostezo deulle
hoxe tempo para dar unha rolda de prensa de despedida.  Quédanlle  un par de
plenos, aínda lle daba tempo a volver a despedirse.
Señor Santos, home, agradézolle que me chame doce, a verdade... Mire, o 5 % do
Plan Xeral está aprobado pola Xunta, está informado favorablemente. Se vostedes
teñen o capricho político ou como o queiran chamar, de non sacalo adiante nestes
meses é por  pura desidia  e por  puro capricho ou como llo  queira dicir.  Pero a
realidade  é  que  están  de  forma  consciente  condenando  o  futuro  de  moitas
explotación agrícolas, de moitas vivendas que se queiran rehabilitar e negocios que
se queiran poñer en marcha, por un mero capricho ou pataleta da que nos teñen
acostumadas entre a alcaldesa e a Xunta de Galicia. 
A verdade é que cada vez aportan menos a esta cidade. De feito, comezaron ese
obxectivo,  a  parte  deses éxitos  que vostedes agora  nos puxo enriba da mesa,
comezaron este mandato cun obxectivo, que era chegar aos 100.000 habitantes, e
non só non chegaron, senón que baixaron poboación. Por que? Porque a política
urbanística de Lugo é un verdadeiro fiasco. E un fiasco de tal calibre que a xente
directamente  non  vén.  E  a  pouca  que  se  quere  quedar  está  indo  a  outros
municipios, porque non ten onde construír. Vaian a Corvo, vaian a Outeiro de Rei,
vaian a Castroverde, que alí gobernan vostedes. Vaian a calquera municipio, que
alí  si  se  está  construíndo  e  crecendo  mentres  aquí  sigue  baixando,  seguimos
baixando de poboación.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben. Moitas grazas. Última quenda para o grupo
propoñente, señor Vidal-Pardo.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Insistir nuevamente para pedir el voto
del pleno por entender que es necesario. 
Entiendo, señor Arroxo, que usted se niegue a esto, pero le pido que sea franco y
que me diga que no por el pacto con su socio de gobierno, pero no por falta de
rigor. Si tiene un pacto, lo respeto, pero desde luego que esto no se puede hacer es
mentira.
Y respecto al Partido Socialista si está de acuerdo con que el plan está mal también
sorprende que no haya presentado esta iniciativa en los catro anos. ¿Por qué no lo
hizo? Y ya que se lo poremos en bandeja, pues que menos que trabajar en este
sentido. Y sí se acepta... (Voces e mormurios de fondo) ...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben... Por favor, o debate finalizou. Moitas grazas a
todos  polas  distintas  intervencións,  e  como  se  manifestou  xa  no  trascurso  do
debate, evidentemente para poder modificar algún documento ten que ter a súa
totalidade aprobada, que non é o caso, porque, reitero, como xa fixemos en plenos
anteriores, o informe da Xunta é favorable con condicionantes e, polo tanto, hai que
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resolver eses condicionantes para poder aprobalo dunha forma segura e dende un
punto  de  vista  xurídico  para  a  cidadanía  ese  5%  restante,  que  en  cando  se
solucione nesas conversas que están a manter, como xa lle trasladou o concelleiro
responsable, se poderá pois aprobar definitivamente, que é o que pretendemos, e
darlle esa seguridade xurídica. A partir de aí poderíamos estar nun escenario para
poder seguir avanzando e modificando o planeamento da nosa cidade.
Polo  tanto,  imos  votar  a  proposta  que  presenta  Ciudadanos,  onde  habería  un
segundo punto, que diría que se proceda a realizar unha revisión integral do PEPRI.
Así feita este engadido aceptado parcialmente polo grupo propoñente, procedemos
a votar a proposta.

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

ACTAS E GOBERNO

13/26  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 13 DE XANEIRO DE 2023, RECOLLIDOS
NO LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS (Exp. 2023/G004/000099).

En conformidade co informe do Secretario Xeral do Pleno, obrante no expediente, e
para dar cumprimento ao establecido no artigo 42 do Regulamento de organización,
funcionamento e réxime xurídico das entidades locais aprobado polo Real decreto
2568/1986, do 28 de novembro, así como ao disposto no artigo 22 do Regulamento
orgánico  municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.  Concello  Pleno
DÁSELLE CONTA das resolucións ditadas pola Alcaldía e polos seus Delegados e
Delegadas, que obran no Servizo de Actas e Goberno dende o día 13 de xaneiro de
2023, coa numeración 249/2023 a 1137/2023, na plataforma electrónica TECOL,
recollidas no Libro único de resolucións correspondente ao ano 2023.

De  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno  quedou  informado  para  os
oportunos efectos.

TESOURERÍA

14/27 DACIÓN DE CONTA DAS RESOLUCIÓNS DE TESOURERÍA DO MES DE
XANEIRO DE 2023.

En cumprimento  do establecido no artigo  42 do Regulamento de Organización,
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Funcionamento  e  Réxime  Xurídico  das  Entidades  Locais,  aprobado  polo  Real
Decreto 2568/1986,  do 28 de novembro,  así  como ao disposto no artigo 22 do
Regulamento  Orgánico  Municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.
Concello  Pleno  DÁSELLE  CONTA  das  resolucións  ditadas  pola  Tesoureira
Municipal e Titular do Órgano de Xestión Económico-Financeira durante o mes de
xaneiro de 2023, coa numeración 1/2023 a 15/2023.

Do  01  ao  31  de  xaneiro  de  2023  ditáronse  pola  Tesourería  as  seguintes
resolucións:

Nº de Expediente Asunto
Número de
documento Fecha Firma

2023/T030/000003

Resolución Tesourería anulación providencia 
constrinximento cota urbanización Álvarez González 
Carlota Anulación adebedada á Xunta de 
Compensación da Unidade de Intervención nº1 do 
Plan Especial de Protección, Rehabilitación e 
Reforma Interior do Recinto Amurallado.

2023/1 12/01/2023

2023/T030/000002 Resolución Tesourería recurso dilixencia embargo 
Blanco Lameiro Helena M. 2023/2 12/01/2023

2023/T030/000005

Resolución Tesourería recurso reposición 
providencia constrinximento Confederación 
Hidrográfica Miño-Sil (recibos anulados por Facenda 
Local)

2023/3 12/01/2023

2023/T030/000004
Rectificación resolución de Tesorería 116/2022 
expte. executivo 2016EXP47005015 Francisco José 
Solana Ferreiro

2023/4 12/01/2023

2023/T030/000006
Resolución Tesourería recurso reposición contra 
providencia de constrinximento Martín Muñoz Luis 
(DRS administrador Lucense de Contratas SL)

2023/5 13/01/2023

2023/T030/000007

Resolución Tesourería contestación alegacións 
derivación responsabilidade subsidiaria afeccion IBI 
Vidal Salvador M. José (López López Manuel 
Ramiro)

2023/6 13/01/2023

2023/T030/000008
Resolución Tesourería recurso reposición contra 
providencia de constrinximento CHMS 
(desestimación según informe Facenda Local)

2023/7 13/01/2023

2023/T030/000001 Resolución Tesourería devolución embargo Adolfo 
Malumbres García 2023/8 13/01/2023

2022/T030/000140 Resolución Tesourería devolución embargo José 
Enrique Flores Pardo 2023/9 13/01/2023

2023/T030/000010 Resolución Tesorería recurso reposición contra 
dilixencia de embargo Faye Momar 2023/10 18/01/2023

2023/T030/000009 Resolución Tesourería devolución embargo Consuelo
Suárez Suárez 2023/11 18/01/2023

2023/T030/000011
Resolución Tesourería José Hortensio Alonso 
Montero deixar sen efecto providencia de 
constrinximento e dilixencia de embargo do IVTM/21

2023/12 19/01/2023

2023/T030/000012
Resolución Tesourería Julio Antonio López Bruzos 
deixar sen efecto providencia de constrinximento e 
dilixencia de embargo do IVTM/22

2023/13 19/01/2023

2023/T030/000013
Resolución Tesourería Mª Alejandra Breno García 
deixar sen efecto providencia de constrinximento e 
dilixencia de embargo do IVTM/21

2023/14 20/01/2023

2023/T030/000014 Resolución Tesourería anulación providencia 
constrinximento e dilixencias de embargo Livaib 

2023/15 27/01/2023
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Proyectos SL (liquidacións anuladas por decreto 
444/2023

De  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno  quedou  informado  para  os
oportunos efectos.

15/28  DACIÓN  DE  CONTA  DO  INFORME  DE  MOROSIDADES  DO  4º
TRIMESTRE DE 2022.

Ao abeiro do artigo 4.4 da  Lei 15/2010, de 05 de xullo,  de modificación da Lei
3/2004,  de 29 de decembro,  pola que se establecen medidas de loita  contra a
morosidade  nas  operacións  comerciais,  DÁSELLE  CONTA  ao  Pleno  da
Corporación  do  Informe  de  morosidade  correspondente  ao  cuarto  trimestre  de
2022,  emitido pola  Tesoureira Municipal en data 31 de xaneiro de 2023 e que
literalmente di:

«ASUNTO: INFORME DE MOROSIDADE DO CUARTO TRIMESTRE DE 2022.
LEXISLACIÓN APLICABLE.
- Lei 15/2010, de 5 de xullo, de modificación da Lei 3/2004, de 29 de decembro,
pola  que  se  establecen  medidas  de  loita  contra  a  morosidade  nas  operacións
comerciais.

- Guía  do Ministerio de Economía e  Facenda  de 23/03/2011 para a elaboración
dos Informes trimestrais que as entidades locais deben remitir ó citado Ministerio,
en cumprimento do artigo cuarto da Lei 15/2010, de 5 de xullo, de modificación da
Lei 3/2004, de 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a
morosidade nas operacións comerciais.

- Real Decreto-Lei 4/2013, de 22 de febreiro de medidas de apoio ó emprendedor e
de estímulo de crecemento e da creación de emprego

- Real-Decreto Lei 8/2013, de 28 de xuño de medidas urxentes contra a morosidade
das  administracións  públicas  e  de  apoio  a  entidades  locais  con  problemas
financeiros.

- Lei 9/2017, de 08 de novembro, Lei de Contratos do sector público (LCAP).

- Lei 11/2013, de 26 de julio, de medidas de apoio ó emprendedor e de estímulo do
crecemento e da creación de emprego.

- Lei Orgánica 9/2013,  de 20 de decembro,  de control  da debeda comercial  no
sector público.
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- Nota do Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas para a aplicación da
disposición  transitoria  décima  da  Lei  27/2013  de  27  de  decembro  de
Racionalización e Sostenibilidade da Administración Local (LRSAL).

-  Nota  do  Ministerio  de  Hacienda  y  Administraciones  Públicas  de  15/01/2014
relativa á aplicación da disposición transitoria décima da Lei 27/2013,  de 27 de
decembro, de Racionalización e Sustentabilidade da Administración Local (LRSAL).

- Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo polo que se desenvolve a metodoloxía do
cálculo do período medio de de pago a proveedores das Administracións Públicas e
as  condicións  e  o  procedemento  de  retención  de  recursos  dos  rexímenes  de
financiación,  previstos  na  Lei  Orgánica  2/2012,  de  27  de  abril,  de  Estabilidade
Orzamentaria  e  Sostenibilidade  Financeira,  modificado  polo  Real  Decreto
1040/2017, de 22 de decembro.

-  Guía  do  Ministerio  de  Facenda  e  Administracións  Públicas  para  a
cumplimentación da aplicación e o cálculo do período medio de pago das EELL,
Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo.

INFORME.
PRIMEIRO. A Lei Orgánica 2/2012, do 27 de abril, de Estabilidade Orzamentaria e
Sustentabilidade Financeira -LOEOESF-, na súa redacción dada pola Lei Orgánica
9/2013,  de 20 de decembro,  de control  da débeda comercial  no sector  público,
despois de dispor que as actuacións das Administracións Públicas están suxeitas
ao principio de sustentabilidade financeira (art. 4 LOEOESF na súa redacción dada
pola LO 6/2015), define ésta como a capacidade para financiar compromisos de
gasto  presentes  e  futuros  dentro  dos  límites  de  déficit,  débeda  pública  e
morosidade de débeda comercial  conforme ao establecido na Lei,  na normativa
sobre morosidade e na normativa europea. Enténdese que existe sustentabilidade
da débeda comercial cando o período medio de pago aos provedores non supere o
prazo máximo previsto na normativa sobre morosidade. Para ou cumprimento do
principio de sustentabilidade financeira as operacións financeiras someteranse ao
principio de prudencia financeira.

O período medio de pago definido no Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo, mide
o retraso no pago da debeda comercial en términos económicos, como indicador
distinto respecto do periodo legal  de pago establecido na Lei  9/2017,  de 08 de
novembro, Lei de Contratos do Sector Público, e na Lei 3/2004, de 29 de decembro,
pola  que  se  establecen  medidas  de  loita  contra  a  morosidade  nas  operacións
comerciais. 

Durante o tempo de vixencia do Real Decreto 634/2014 xurdiron dúbidas sobre a
súa compatibilidade coa Directiva 2011/7/UE, de 16 de febrero de 2011, pola que
se establecen medidas de loita contra a morosidade nas operacións comerciais, así
como coa Lei 3/2004, de 29 de decembro.
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Neste  senso,  a  modificación  efectuada  polo  Real  Decreto  1040/2017  de  22  de
decembro,  aclara  a  diferenza  entre  o  concepto  do  período  medio  de  pago  a
provedores ao que se refire a LO 2/2012, e o prazo máximo de pago a provedores
ao que se refire a normativa en materia de morosidade. O primeiro é o intervalo
temporal no que cada administración debedora debe facer fronte ás débedas cos
seus provedores computado como prazo medio,  cuxo incumprimento da lugar  á
adopción das medidas previstas na LO 2/2012 para o aseguramente de parte do
pago. Polo contrario, o segundo constitúe un intervalo de tempo suxeito a precisas
regras de cálculo cuxo incumprimento provoca o deveño automático de xuros da
débeda impagada.

Coa entrada en vigor do Real Decreto 1040/2017 de 22 de decembro, prodúcese
unha modificación na metodoloxía do cálculo do Período Medio de Pago, xa que o
cómputo  realízase  desde  a  aprobación  dos  documentos  de  conformidade  das
facturas incluídas no mesmo. Elo implica que o PMP xa non pode ser negativo e
que non poida ser obxecto de comparación en termos homoxéneos cos calculados
ata  o  mes  de  abril  de  2018,  o  que  sí  pode  seguir  a  facerse  coas  cifras  de
morosidade, se ben, o límite máximo segue situado en 30 días. 

Para  o  cálculo  do  período medio  de pago  a  proveedores  téñense  en conta  as
facturas expedidas desde o 1 de xaneiro de 2014 que consten no rexistro contable
de facturas ou sistema equivalente, e as certificacions mensuais de obra aprobadas
a partir da mesma data.

Quedan  excluidas  as  obrigas  de  pago  contraídas  entre  entidades  que  teñan  a
consideración de Administracións Públicas no ámbito da contabilidade nacional e as
obrigas pagadas con cargo ó Fondo para a Financiación dos Pagos a Proveedores.
Asimesmo, quedan excluidas as propostas de pago que sexan obxecto de retención
como consecuencia  de  embargos,  mandamentos  de  execución,  procedementos
administrativos de compensación ou actos análogos ditados polos órganos xudiciais
ou administrativos.

SEGUNDO. O artigo 4 da Lei 15/2010, do 5 de xullo, de modificación da Lei 3/2004,
do 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a morosidade
nas operacións comerciais, respecto da Administración Local, dispón que

«3.  Os  Tesoureiros  ou,  na  súa  falta,  Interventores  das  Corporacións  locais
elaborarán trimestralmente un informe sobre o cumprimento dos prazos previstos
nesta  Lei  para  o  pago  das  obrigacións  de  cada  Entidade  local,  que  incluirá
necesariamente o número e contía global das obrigacións pendentes nas que se
estea incumprindo o prazo.

    4. Sen prexuízo da súa posible presentación e debate no Pleno da Corporación
local, devandito informe deberá remitirse, en todo caso, aos órganos competentes
do Ministerio de Economía e Facenda e, no seu respectivo ámbito territorial, aos
das Comunidades Autónomas que, con arranxo aos seus respectivos Estatutos de
Autonomía, teñan atribuída a tutela financeira das Entidades locais. Tales órganos
poderán igualmente requirir a remisión dos citados informes».
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TERCEIRO. Os datos,  obtidos do aplicativo  da contabilidade municipal  a 31 de
decembro de 2022, e rendidos na Oficina Virtual de Coordinación coas Entidades
Locais do Ministerio de Hacienda y Función Pública son os seguintes:

1. Obrigas pagadas en prazo.
No  cuarto  trimestre  do  ano  2022  realizouse  o  pagamento  de  2.207  facturas,
ascendendo  o  importe  global  das  mesmas  a  26.538.598,44  euros.  De  ditas
facturas,  1.473 foron pagadas dentro do prazo establecido.  O importe total  das
facturas pagadas en prazo ascendeu a 15.695.914,70 euros.

O número de facturas pagadas en prazo supón o 66,74% do total de facturas,
e o importe pagado en prazo supón o 59,14% do total pagado.
2. Obrigas pagadas fora prazo.
No  cuarto  trimestre  do  ano  2022  realizouse  o  pagamento  de  2.207  facturas,
ascendendo  o  importe  global  das  mesmas  a  26.538.598,44  euros.  De  ditas
facturas, 734 foron pagadas fóra do prazo establecido. O importe total das facturas
pagadas fóra de prazo ascendeu a 10.842.683,74 euros.

O número de facturas pagadas fóra de prazo supón o 33,26% do total  de
facturas, e o importe pagado fóra prazo supón o 40,86% do total pagado.
3. Período medio de pago.
O período medio de pago (PMPE) é  de 64,49 días.

4. Facturas pendentes de pagamento ao final do trimestre.

Do total de facturas quedaron pendentes de pagamento a 31 de decembro de 2022
987, que representan un importe global total de 14.720.061,24 euros.

Das anteditas facturas, 516, 9.218.501,25 euros estarían pendentes de pagamento
pero  aínda  dentro  do  prazo  legalmente  previsto  para  poder  efectualo.  As  471
restantes, 5.501.559,99 euros, incumprirían o prazo legal de pagamento.

5. Período medio de pago pendente.
O período medio de pago pendente (PMPP) é  de 75,12 días.

6. Xuros de demora.
Durante o cuarto trimestre de 2022 aboáronse xuros de demora por importe total de
0,00 euros.

7. Períodos medios de pago mensuais:
Os períodos de PMP incluídos son os seguintes:

Periodos de PMP
incluidos PMP (días)

Outubro 2022 15,08

Novembro 2022 11,46
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Decembro 2022 9,05

CUARTO. De conformidade co disposto no apartado 4 do artigo 4º da Lei 15/2010,
sen prexuízo da súa posible presentación e debate no Pleno da Corporación local,
o presente informe remitiuse aos órganos competentes do Ministerio de Hacienda.

QUINTO. Os datos do cuarto trimestre 2022 seguen a reflectir unha ralentización no
procedemento de tramitación das facturas que levou a un empeoramento dos datos
e a un incumprimento de novo dos prazos de morosidade trimestrais, aínda que
tanto o PMPE como o PMPP diminúen respecto ao trimestre anterior.

A porcentaxe do número de facturas pagadas dentro do prazo legal e o importe
total pagado en prazo increméntase respecto ao trimestre anterior, acadando un
total de 2.207 facturas por un importe de 26.538.598,44 euros. 

O importe de facturas  das compañías  eléctricas  historicamente  supón a maior
parte do importe de facturas pendentes de pago,  tendo cando se lles presta
conformidade  nalgúns  casos  máis  de  365  días  de  espera,  e  que  de  ser
conformadas,  deben aprobarse no Pleno Municipal  mediante  un recoñecemento
extraxudicial  de  crédito  o  que  alonga  todavía  máis  os  seus  prazos  de
pagamento. Este importe tan alto destas facturas e por ese longo prazo de espera,
está alterando a media do cálculo do período de pago da normativa de morosidade.
En calquera caso, incluso as que non teñen un período tan longo de espera, téñeno
da suficiente entidade como para alteralos datos de pago do resto das facturas
municipais  que  conforman  os  distintos  Servizos  e  que  se  están  a  tramitar  con
normalidade  e  dentro  dos  prazos  legais  salvo  excepcións.  A  sinatura  do  novo
contrato  de  subministración  de  enerxía  eléctrica  as  instalacións  municipais  do
Concello de Lugo permitiu acadar un lixeiro mellor control das facturas, así como
unha  melloría  na  xestión  do  procedemento  de  conformidade  e  tramitación  das
mesmas. Sen embargo,  a situación actual do contrato, vencido e en reparo,
está a alterar de novo os datos de morosidade. 

Tal e como se ven informando de forma reiterada desde o exercicio 2016, dos datos
que constan na Contabilidade Municipal pódese apreciar que desde que as facturas
son aprobadas polo órgano municipal competente e se realiza a toma de razón na
contabilidade  municipal  (fase «P» contable)  ata  que a Tesourería  realiza  o seu
pagamento transcorren escasos días, o que pon de manifesto que NON EXISTE
un problema de liquidez nin imposibilidade financeira ningunha para poder
afrontar os pagamentos municipais. De feito, desde o cambio no cálculo do
PMP pola entrada en vigor do Real Decreto 1040/2017, de 22 de decembro,
que pasa a medir os días que transcorren desde a aprobación das facturas ata
o seu pago efectivo, o PMP do Concello de Lugo atópase por debaixo dos 30
días legalmente establecidos. Igualmente, os reducidos períodos medios de
pago do Concello coadxuvaron á mellora dos datos de morosidade, xa que
apenas suman días aos de tramitación das facturas. 
Así pois, os incumprimentos que se teñen producido en materia da normativa
de morosidade están a  reflectir  unha deficiente  e  lenta  xestión  interna na
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tramitación  administrativa  das  facturas  pero  en  ningún  caso  un problema
financeiro ou de liquidez para atender en prazo os pagamentos.
SEXTO. Tal e como xa se dixo en informes anteriores, o calendario fiscal fixado por
esta  Tesourería  Municipal  desde  o  ano  2012  reparte  ao  longo  do  exercicio
económico tódolos padróns fiscais máis importantes en cuantía para garantir que
durante todo o ano se produzan ingresos e evitar  desequilibrios  de líquidez na
tesourería, ademais de repartir no tempo a carga tributaria para o contribuínte.

Finalmente,  o  Calendario  e  Orzamento  de  Tesourería  realizado  para  a
subministración de datos na Oficina Virtual para a Coordinación Financeira coas
Entidades Locais no cuarto trimestre de 2022 segue estimando que se garantiza a
cobertura financeira e de liquidez das obrigas que se puideran aprobar e que se
atopan pendentes.

Reitérase  por  tanto  a  necesidade  de  tramitar  nos  prazos  establecidos  na
normativa de morosidade as facturas que están pendentes así como as que
entren  por  rexistro  de  entrada  (prestación  de  conformidade  á  mesma  ou
rexeitamento) para evitar incumprimentos e, sobre todo, o abono de xuros de
demora aos contratistas, o que xera un prexuízo económico a esta entidade».

De todo o cal, a Excma. Corporación Municipal quedou informada para os
efectos oportunos.

C) ROGOS E PREGUNTAS

ROGOS:

A) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 52/2023
DE REXISTRO  DE PLENO,  PARA  QUE O CONCELLO  ATENDA  DE  XEITO
INMEDIATO AS SÚAS OBRIGAS COMO COPROPIETARIO DO EDIFICIO DA
RÚA DAS ILLAS, NÚMERO 3.

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:
Os propietarios dun inmoble  sito na Praza das Illas,  denuncian que esta

edificación presenta importantes deficiencias que dificultan a vida cotiá dos seus
inquilinos,  de  xeito  que  non  poden  solventar  os  problemas  desta  construcción
(Humidades, goteiras, filtracións...) debido a que o Concello de Lugo non asume a
súa parte dos gastos (50%), como copropietario do inmoble de Praza das Illas núm.
3.

Como queira  que  estes  veciños  levan  presentando  escritos  no  Concello
máis de 10 anos con nulo resultado, convén recordar que xa no ano 2012 o edificio
non pasou a inspección técnica de edificios en parte como consecuencia de que o
goberno local desatendeu as súas obrigas neste edificio ao poñer trabas ao cambio
de cuberta e ao pago das derramas necesarias para varias melloras no inmoble.
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Por  todo  o  anterior,  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular  presenta  un
ROGO A PLENO para que o Concello de Lugo atenda de xeito inmediato as súas
obrigas  como  copropietario  do  Edificio  Rúa  das  Illas  núm.  3  permitindo  o
mantemento e a reparación dos numerosos danos que presenta e que están a
condicionar de xeito importante a habitabilidade do mesmo. 

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Van facer uso do turno de palabra. Si.  Señor Poy, 3
minutos.

-  ÓSCAR POY FRANCO: Bos días,  donas e cabaleiros.  Moitas grazas,  señora
alcaldesa. Dende o 2012 levan os veciños do inmoble ao que se refire este rogo
agardando a que o concello cumpra coas súas obrigas.
Os propietarios dun inmoble deben manter o mesmo nas axeitadas condicións de
mantemento  e  salubridade.  Os  gastos  de  ditas  obras  de  conservación  e
mantemento  son  satisfeitos  conforme  di  a  lexislación  vixente  en  proporción  ao
coeficiente de participación, que segundo as escrituras, no presente caso, é do 50%
con respecto ao Concello.
O  cambio  de  cuberta,  entre  outras  necesidades  do  inmoble,  non  pode  ser
considerado superfluo. E non sei que obxección de tipo burocrático poden opoñer
ao pago das súas obrigas... perdón, das obrigas deste Concello, como copropietario
do citado inmoble,  tendo en conta que cando se lles alerta que non chegan os
avisos de que hai que pagar o IBI ou a Tracción Mecánica, vostedes afirman que os
veciños xa saben que teñen que pagar e que é unha obriga deles interesarse por
ese tema. Así que, sendo tan coherentes como son vostedes, tendo en conta a súa
vontade de servizo público, entendo que non irán pedir aos veciños máis do que
como xerentes da administración municipal están dispostos a facer.
Así que tendo en conta que esta situación vén xa da época dos señores Orozco e
Bao,  e  mantense  no  Vancouver  pontevedrés  da  señora  Méndez  ou  do  señor
Ilustrísimo Tenente, pois non queda máis que pregarlles fagan o que sexa mester
para cumprir coas obrigas deste concello neste inmoble ou, no seu defecto, que o
voceiro do Goberno pida desculpas e retire as verbas que hoxe pronunciou neste
salón de plenos, afirmando que esta non era unha administración morosa.
Pois o certo é que sen saír deste rogo tan sequera, é no que convertiron 24 anos de
mala xestión do bipartito a esta administración: nunha administración morosa.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moitas grazas. Por parte do goberno, señora López.

- CRISTINA LÓPEZ FERMÁNDEZ: Bo día a todos e a todas. Pois analizaremos as
obrigas que ten esta adminsitración de cara a este veciño e atenderémolas á maior
brevIdade posible.

B) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 53/2023
DE REXISTRO DE PLENO, PARA QUE O CONCELLO ADOPTE AS MEDIDAS
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OPORTUNAS  PARA  A  INMEDIATA  RENOVACIÓN  DA  REDE  DE
SUBMINISTRACIÓN DE AUGA DO POLÍGONO DO CEAO.

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:
Unha vez transcurrido  casi  dous anos dende o devastador  incendio  que

afectou a varias naves industriais no Polígono de Ceao, dende o Grupo Municipal
do Partido Popular queremos instar de novo ao Goberno local para que proceda a
unha renovación urxente da rede de abastecemento do citado Polígono, de xeito
que se mellore o día a día das empresas asentadas nesta zona industrial, e que se
por desgracia, se volve a producir unha situación similar nun futuro, os equipos de
extinción conten con suministro de auga con presión dabondo para facer fronte ás
súas necesidades. 

Igualmente sería preciso que se fixese unha avaliación do número e estado
das bocas contraincendios  existentes tendo en conta as empresas ubicadas  no
polígono e os condicionantes dalgunhas delas. 

Do mesmo xeito é totalmente imprescindible  a renovación desta rede de
abastecemento, para o día a día das empresas alí situadas. Xa que tal e como se
recoñe no informe de enxeñería de data 23 de xuño de 2021 a rede actual non só
non ten a presión de auga suficiente en certos puntos da rede, senón que está
totalmente en obsoleta e non soportaría un incremento de presión.

Cómpre recordar que foi o propio informe técnico elaborado polos técnicos
municipais o que recomendou unha proposta de mellora nas infraestruturas que
proveñen, na súa meirande parte, dos anos 70 e 90. 

No seu momento o Goberno Local comprometeuse a abordar a súa mellora
de xeito paulatino, según á capacidade económica dispoñible. 

Pero a realidade é que máis dun ano despois da confección deste informe e
do compromiso do goberno local, atopámonos na mesma situación, sen que exista
un  programa  de  actuacións  de  mellora,  cun  cronograma  e  cunha  previsión
orzamentaria que permita coñecer de xeito certo cales son as necesidades reais e
cando estarán executadas as obras de mellora previstas. 

Por todo elo o Grupo Municipal do Partido Popular presenta este ROGO A
PLENO para  que  o  Concello  de  Lugo  adopte  as  medidas  oportunas  para  a
inmediata renovación da rede de suministro de auga do Polígono do Ceao iniciado
as tramitacións  e  proxectos  necesarios  e  reservando  as  partidas  orzamentarias
pertinentes.

DELIBERACIÓN

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, por parte do Partido Popular.  Van facer uso
da... Si. Señor Pérez...

-  MANUEL RAFAEL PÉREZ PRADOS: Grazas. Xa van case dous anos. En abril
vanse cumprir os dous anos do debastador incendio do Ceao. Segundo o informe
de enxeñaría do 23 de xuño de 2021, a rede de auga na zona non ten a presión

119

C
V
D
:
 
n
L
0
9
v
l
9
w
x
s
L
V
S
e
z
a
4
+
M
0

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

suficiente  e  por  riba  está  obsoleta  e  non  soportaría  un incremento  de  presión.
Recordar que son infraestruturas dos anos entre os 70 e os 90.
Como non  sabemos  de actuacións  sobre  o  terreo  respecto  do  goberno  local,
despois de dous anos de dito incendio e ante a desidia evidente e responsabilidade
do goberno, solicitamos que o Concello de Lugo adopte as medidas oportunas para
a inmediata  renovación  da rede de subministro  de auga do Polígono  do Ceao,
iniciando  as  tramitacións  e proxectos  necesarios  e  reservando  as partidas
orzamentarias pertinentes.
Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Por parte do goberno, señor
Fernández.

-  MIGUEL  FERNÁNDEZ  MÉNDEZ: Si,  pois  voulle  repetir  exactamente  os
argumentos  que  lles  ofrecín  con  ocasión  dun  rogo  presentado  neste  pleno
anteriormente, porque son exactamente os mesmos.
O que non é o mesmo, evidentemente, é o traballo que se fixo e se está a facer
neste ámbito, para ver que actuacións son necesarias e se son necesarias e  tamén
dispoñer do orzamento do alto, o orzamento necesario para abordalas no seu caso.
A  día  de  hoxe  dicirlles  daquela,  e  sígollelo  repetindo  non  existen  queixas  dos
industriais, porque exista un deficiente subministro de auga no Polígono do Ceao,
polo que están a crear un alarmismo totalmente ficticio, acaba de repetir o portavoz,
xa que algunhas das tuberías de fibrocemento son das mesmas características que
teñen aínda algunhas rúas da cidade, coa salvidade de que apenas se producen
averías no polígono, cousa que si ocorre noutras zonas que estamos solventando.
Por  tanto,  recoméndolles  que  se  informen  ben  antes  de  crear  un  alarmismo
innecesario. Dicíalles daquela, e sígollelo repetindo, un asunto tan serio como este,
xa que non se pode realizar un incremento de presión sen máis, senón que se
necesitan estudos, análises, etcétera. Non se pode realizar a la ligera, como parece
que pretenden vostedes.
No informe dos nosos técnicos que mencionaba están a omitir deliberadamente que
no caso do incendio do Ceao non houbo ningún problema importante de presión de
tuberías. Non o houbo e así o certifican os técnicos, xa que debido á magnitude do
mesmo,  excedía  día  da  capacidade  existente  en  calquera  punto  da  rede  de
subministro  da  cidade.  Informe,  ademais,  que  recolle  que  a  capacidade  de
almacenamento de auga no depósito do Ceao e de subministro de abastecemento
en  alta  a  este  depósito,  son  suficientes,  incluso  en  situacións  de  demanda
extraordinaria, como o acontecido co incendio do 11 de abril do 21.
Ademais, debería informarse mellor e saber que a mellora do abastecemento do
Polígono do Ceao non depende só de obras nas rúas deste polígono, senón dun
proxecto moito máis ambicioso que supón conectar a rede existente co depósito da
Piringalla e co novo depósito de auga de Penarrubia, co que se podería aumentar a
presión  desta  zona,  en  caso  de  ser  necesario,  que  agora  mesmo depende  do
depósito que se fixera hai anos, efectivamente, nesta zona industrial.
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A mellora da infraestrutura da rede de abastecemento do polígono industrial  do
Ceao  ten  incidencia  tanto  no  sistema  xeral  de  abastecemento,  sobre  todo  no
parque empresarial das Gándaras e na zona leste da cidade, como nas instalacións
de  abastecemento  das  empresas  asentadas  no  propio  polígono,  polo  que  a
intervención nesta infraestrutura require dun estudio previo pormenorizado, que se
está a realizar, que recolle a avaliación de necesidades, valoración e planificación
das inversións definidas en fases de execución.
En  todas  estas  cuestións,  repito,  estanse  a  traballar,  e  os  técnicos  municipais
facendo os seus estudos, para dar coa solución máis acaída, pero...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Acabouse o tempo.

C) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 54/2023
DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  CO  SERVIZO  DE  AXUDA  NO
FOGAR.

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:
Actualmente existen numerosas familias lucenses que están á espera de

recibir  o  Servicio  de Axuda  no  Fogar  (SAF).  Existe  un  recurso que está  a  ser
desaproveitado por parte da administración local,  que ca súa actitude e falta de
iniciativa condena ás familias a situacións complexas, que poderían solventar con
este servicio que se atopa en crecente demanda sin que teña a resposta adecuada
por parte do Concello de Lugo. O Grupo Municipal do Partido Popular presenta este
ROGO A PLENO para que o Concello  de Lugo tramite a solicitude á Xunta de
Galicia das horas precisas de SAF para dar resposta á totalidade das familias que
precisan deste recurso.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Por parte do Partido Popular, tres minutos.

-  MARÍA  DEL  CARMEN  LÓPEZ  SILVA: Actualmente  existen  muchas  familias
lucenses  que  están  esperando  para  recibir  un  servicio  fundamental  para  el
desarrollo de su día a día, como es el servicio de ayuda en el hogar.
Hablamos de un recurso totalmente desaprovechado por parte de este bigobierno
local. Y como muestra, un botón.
Con el paso de los meses el servicio ha ido a peor, hasta el punto en el que en un
año el  colapso es mayor  por  su mala gestión,  aumentando los  expedientes  sin
resolver, a pesar de que la Xunta de Galicia les concede más horas.
Ahora mismo 455 familias hay esperando a que este Concello de Lugo les preste
esta ayuda. Son 100 más que las que había hace medio año, en julio de 2022.
Ustedes  están  desaprovechando  un  recurso  fundamental  para  las  familias
lucenses, por lo que con su actitud e inacción están condenando a muchas familias
a vivir situaciones muy complicadas, soluciones imprevistas que se podrían evitar
con la asignación de las horas pendientes también de este servicio.
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Por ello, este grupo municipal les presente este ruego en el que les pedimos que
tramiten la solicitud ante la Xunta de Galicia de las horas necesarias de SAF, para
dar atención a todas las familias lucenses que lo han solicitado.
Por favor, no se trata de una lucha partidista, sino de tener altura de miras para dar
el servicio necesario por parte del Concello de Lugo para hacer más llevadero el día
a día de muchos lucenses.
Gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Por parte do goberno, señora
López Racamonde.

-  OLGA  LÓPEZ  RACAMONDE: Bos  días  a  todos  a  todas. Grazas,  señora
alcaldesa.
Primeiro  dicirlles  que  as  horas  asignadas  ao  Concello  de  Lugo  están  todas
asignadas ou en trámite de asignación. Todas elas. Non hai ningunha mala xestión.
Isto é o primeiro que hai que puntualizar. Ningunha. Con datos lle falo, con dato,
vale? Ningunha obra sen adxudicar. 
Eu  voulle  ser  quen  lles  faga  un  rogo.  E  voulles  dicir  que  deixen  de  ser  tan
demagogos.  O  Partido  Popular  é  tremendamente  demagogo,  porque  sabe
perfectamente que a dependencia é exclusivamente unha competencia da Xunta de
Galicia.  E non  serei  eu  quen  o  diga,  senón  os  directores  xerentes  de  servizos
sociais  que  din  que  as  comunidades  autónomas,  miren  quen,  de Castilla-León,
Andalucía, Galicia e Murcia, miren todos por quen están gobernadas son os que
menos gastos teñen en dependencia e os que peores servizos sociais prestan en
atención aos dependentes.
Non  o  digo  eu.  No  informe  do  22  din:  estas  Comunidades  Autónomas,  estas
mesmas,  non  son  capaces  de  xestionar  nin  de  facer  valer  os  fondos  que  se
solventaron para a Covid. Mire a vontade da Xunta de Galicia, que ata retirou o
Concello  de Lugo as obras extraordinarias pola Covid e que o Concello  asumiu
como propias e que incrementou o custo.
Miren,  vostede  fan  moita  demagoxia.  Vostede,  vostedes  fan  política  de  falsas
promesas para converter a vulnerabilidade nun instrumento de ambición política.
E así o fai a súa candidata, que, cando era presidenta da Deputación, foi capaz de
aportar 1,2 millóns de euros cando lle pedía 10 ao goberno anterior, cando lle pedía
dez ao goberno anterior, miren ben. E sabe que fixo? Mire: 700.000 euros a señora
Candia  dedicounos  o  60%  para  33  concellos  no  que  goberna  o  PP,  cunha
poboación de 112.000 persoas. Por contra, para 27 municipios que gobernaba o
PSOE  cunha  poboación  de  392.000  persoas  e  un  10%  para  os  mesmos  que
gobernaba o Bloque Nacionalista Galego. Iso fixo a señora Candia. E pedía dez.
Digo eu que a señora Candia algunha responsabilidade terá na Xunta e poderá
favorecer que nos dean horas.
O que eu penso é que vostedes gobernan só para a xente de ben. Seguramente
entre as que eu tampouco me encontro, porque eu cando era nena escoitaba á
xente de ben dicir que a miña familia non era de ben por proceder dunha familia
republicana. A estes lares volvemos.
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Vostedes  estanlle  facendo  as  beiras  ás  extremas  dereitas.  Vostede  utilizan  a
demagoxia dun xeito rastreiro, porque non se pode chamar doutra maneira, e nunca
apostan polas políticas públicas nin por un estado de benestar. Son datos.

D) ROGO DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR, NÚMERO 55/2023
DE REXISTRO DE PLENO, EN RELACIÓN COS DANOS DA PONTE ROMANA
LOGO DAS DERRADEIRAS PRECIPITACIÓNS.

Visto o rogo que, a seguir, se transcribe:
Cas derradeiras  precipitacións  a  Ponte  Romana sufriu  numerosos danos

que están a provocar que a terra de recheo se esté asentando e que os danos
ocasionados sexan co paso do tempo cada vez maiores, provocando incluso algúns
irreparables nunha infraestrutura senlleira da nosa cidade.

O Grupo Municipal do Partido Popular presenta un ROGO A PLENO para
que se proceda a avaliar de xeito inmediato os danos que afectan a dita Ponte e
que se programen as actuacións que sexan precisas para a súa reparación
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DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Ben, por parte do Partido Popular, si? Señora Abades.

-  MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ: Bo día.  As crecidas que sufriu  o río
Miño no mes de xaneiro provocaron numerosos danos na ponte romana.
Dous dos tallamares que serven de protección  aos piares  están afectados tras
perder varias pedras que forman a súa estrutura.
As  intensas  precipitacións  arrastraron  tamén  moita  maleza,  a  terra  de  recheo
asentouse,  o  que  implica  que  os  danos  sexan,  co  paso  do  tempo,  cada  vez
maiores.  E  isto  provoca,  pois,  danos  irreparables,  nun  momento  histórico  e
emblemático da nosa cidade.
É certo que o goberno local retirou un tronco de grandes dimensións, que quedou
atascado  entre  os  arcos  da  ponte,  pero  seguen  incrustados  nos  piares  outros
troncos  e  aínda  están  sen  repoñer  pedras  da  estrutura. Unha  imaxe  que  xera
alarma entre a cidadanía e semella que non afecta á propia estrutura da ponte
romana, pero cómpre arranxalos o antes posible para evitar danos maiores no caso
dunha nova crecida do río.
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Dende  o  Grupo  Municipal  Popular  demandamos  o  mantemento  adecuado  e
constante da Ponte Romana, sendo preciso incrementar a frecuencia na que se
realizan as inspeccións periódicas.
Non podemos esquecer o gran valor histórico e monumental da Ponte Romana,
construída  a  comezos  do  século  I,  sendo  un  dos máis  importantes  de  toda  a
Gallaecia romana, xa que conserva 5 dos 12 elementos construtivos, característicos
dos viadutos imperiais.
Por iso, o grupo municipal do Partido Popular presenta un rogo a pleno, para que se
proceda a avaliar de xeito inmediato os danos que afectan a dita ponte e que se
programen as actuacións que sexan precisas para a súa reparación. Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Mo ben,  moitas grazas.  Pois  por  parte  do Goberno,
señor Penas.

- ALEXANDRE PENAS ROIBÁS: Moitas grazas, alcaldesa. Alégrome moito de que
presenten este rogo. O que lles podo dicir é que, efectivamente, a ponte sufriu unha
serie de danos por estas crecidas fóra do común. Xa estabamos avaliando dende
Infraestruturas a ponte, porque xa tiña un sillar  que estaba estragado. Entón xa
están os procesos de avaliación.
Agora incrementouse:  hai  máis danos despois  destas crecidas e despois  deses
impactos do río.
Entón dicir  que,  efectivamente,  segundo me informan os técnicos de enxeñaría,
neste momento hai danos da ponte maiores que se están avaliando para poder
actuar no seu momento.
Aos efectos da actuación, indicar que hai diferentes puntos sobre os que hai que
actuar.  Estase avaliando a posibilidade do acceso aos mesmos, porque son en
diferentes puntos, a necesidade tamén de autorizacións, xa sexa na Confederación
Hidrográfica, ou mesmo Cultura, xa se fixeron tamén consultas verbais con Cultura,
por ser o monumento que é, e estase facendo unha valoración dende hai xa unhas
semanas o máis rigorosa posible.
Dito  isto  pois  trataremos  de  facer  unha  diagnose  o  máis  rápido  posible,  como
dicimos, pero as dotacións de reparación teranse que acometer con practicamente
toda probabilidade nos meses centrais do verán por temas ecolóxicos, económicos,
de  seguridade...  Como  é  lóxico.  Non  todo  son  dificultades.  Este  é  o  noso
compromiso. Estamos niso. Intentaremos que así sexa no verán.
É un ben de todos os lucenses e estamos de acordo en que hai que coidalo como
se merece.
Non todos son dificultades. Como digo temos a fortuna, a sorte de que é o vial que
pasa por encima, ao lado, non pertence á Xunta de Galicia, como pode ser a Ponte
do Ombreiro, que si que pertence á Xunta de Galicia, e ten unha serie de danos moi
importantes que os veciños levan reclamando, nós levamos reclamando, creo que é
de todo o mundo coñecido que esa ponte necesita unha intervención inmediata e
tamén persoalmente, como grupo de goberno e como BNG, rógolles tamén que
tramiten á Xunta de Galicia que exerzan as súas competencias con esa ponte da
nosa localidade. Moitas grazas.
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PREGUNTAS:

A) PREGUNTAS  DO  GRUPO  MUNICIPAL  CIUDADANOS  LUGO,  NÚMERO
33/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  EN  RELACIÓN  COAS  CATRO
CAFETERÍAS  DE  TITULARIDADE  MUNICIPAL  QUE  NON  SE  ATOPAN  EN
ACTIVIDADE.

Visto o citado escrito, no que se formulan as seguintes preguntas:
1. O Concello de Lugo conta en este momento con 4 cafeterías pechadas por

carecer de hostaleiros que queiran xestionalas. Se trata do local hostaleiro do
Vello  Cárcere,  o  parque  de  Rosalía  e  os  centros  sociais  de  Fingoi  e  da
Milagrosa.  No  caso  do  primeiro,  ata  en  cinco  ocasiones  sacou  esta
administración a licitación; no segundo, o primeiro intento quedou baleiro. A
xestión do local de Fingoi tamén quedou deserta e a cafetería do centro social
da Milagrosa non foi sacada a licitación. Cales son os motivos en opinión deste
Goberno  local  polo  que  estes  complexos  non  espertan  interese  entre  o
colectivo hostaleiro?

2. Que medidas  ten pensado  tomar este  Goberno para incentivar  a posta  en
funcionamento destas instalacións?

3. Canto diñeiro anual esta a deixar de percibir esta Administración por mor de
estar pechados estes locais?

4. Que número de postos de traballo  directos estima este Goberno que están
deixando de xerarse por devandito peche?

5. Pretende  este  Goberno  seguir  o  mesmo  modelo  de  concesión  no  local
hostaleiro que anunciou que se construirá na Fábrica da Luz?

6. Para  cando  estima  este  Concello  que  se  atoparán  operativas  cada  unha
destas cafeterías?

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, pois por parte de Ciudadanos.

-  MARÍA  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Pois cafetería  do  Vello  Cárcere,  parque
Rosalía, centros social de Fingoi e da Milagrosa, están na mesma situación.
Nós  o  que  queremos  que  non  responda  o  equipo  de  goberno  é  cales  son  os
motivos  que  dificultan  que  sexan,  que  o  colectivo  hostaleiro  queira  poñelas  en
marcha.
Na comisión pasada si que se nos deu resposta sobre a cafetería do Vello Cárcere,
pero cremos que hai máis implicadas e queremos saber cales son os motivos. Que
medidas ten pensado poñer en marcha o Goberno para incentivar esta posta en
funcionamento,  porque  que  permanezan  pechadas,  como  xa  sabemos,  pois
repercute na situación e no mantemento destas instalacións? E tamén queremos
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saber se este modelo de concesión é o que ten pensado o goberno para levar a
cabo na cafetería que se quere facer na Fábrica da Luz... ben, non sei como lle
chaman vostedes... centro gastro... en resumidas contas cafetería! Nós queremos
saber se esa é a forma de concesión, porque sabemos que ten bastantes eivas e,
polo menos, que este proxecto tampouco vaia a pique, aínda que xa non nos guste
de inicio, pois polo menos xa lle vemos un futuro pouco prometedor.
Moitas grazas.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  por  parte  do goberno,
señor Fernández.

-  MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Gracias, alcaldesa.  É verdade  que están  na
mesma situación, pero en diferentes graos de solución.
En  relación  ao  Vello  Cárcere  e  ao  parque  Rosalía,  foilles  facilitado  extensa  e
detallada información na comisión do pasado venres por parte da concelleira de
Gobernanza. Por tanto, entendemos que está suficientemente explicado e a iso me
remito e dámolas por respondidas.
En todo caso, é intención deste goberno que ambas estean adxudicadas e abertas
proximamente,  polo  que  están  a  facer  modificacións  nos  pregos,  como  lles
manifestamos nesa comisión, e unha vez escoitadas e contactadas moitas persoas
do gremio que amosaron interese.
O Centro de Convivencia de Fingoi  non está en funcionamento neste momento,
está previsto aprobar  unhas novas bases.  O canon  que pagaba ao Concello  a
última concesionaria ascendía a 200 euros mensuais.
En canto  ao Centro  de Convivencia  da Milagrosa  non están funcionando,  pois,
como saben, este centro foi obxecto dunha ampla renovación e abriuse ao público o
pasado Nadal  e está previsto aprobar tamén unhas novas bases.  O canon que
paga ao Concello a última concesionaria, era de 459,99 euros.
En  canto  ás  causas  que  non  estean  en  funcionamento.  Pois  a  ninguén  se  lle
escapa, aínda que estou seguro de que vostedes tratarán de obvialo, que vimos de
atravesar anos duros de pandemia neste mandato, que tamén a situación derivada
da guerra de Ucraína tamén afectou, e, consiguientemente, a casuística que levou
esta crise, é que entre outras situacións derivou en escaseza de man de obra en
problemas de subministro, que afectaron de maneira moi substancial  a sectores
como a hostelería ou os autónomos.
É  sinxelo  comprobar  que  en  calquera  negocio  deste  tipo,  as  carencias  que
mencionou que inevitablemente afectan á licitación deste tipo de negocios. Tamén
por suposto ás catro instalacións ás que nos referimos.
En canto ás medidas para afrontar esta situación, e diante da situación económica
que  evidentemente  se  está  a  producir,  pois  esperamos  que  anime  a  moitos
empresarios a presentarse ás licitacións que proximamente se van sacar para coller
en marcha todos estes locais.
O certo é que a día de hoxe pódolles dicir que detectamos moito interese por parte
dos empresarios locais e incluso fóra da cidade.
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Por  iso  estamos  a  finalizar  a  redacción  dos  diferentes  pregos  para,  á  maior
brevidade  posible,  teñamos  estes  locais  en  funcionamento  e  preparados,  a
disposición dos nosos veciños.  Locais,  que, polo demais, esperemos que sexan
unha auténtica xoia da hostalería lucense.  Estase a traballar  intensamente e en
curto prazo acadaremos resultados. E, señora Louzao, cando me queira convidar a
un  café  acéptollo  encantado,  pero  dende  logo  non  me  vai  poder  levar  a  esa
cafetería que di vostede da Fábrica da Luz, porque élle un proxecto máis ambicioso
e moito máis completo que todo iso. E cando teña interese, persoalmente non teño
ningún interese en explicarllo. Moitas grazas.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Por favor, señora Louzao, non
está na quenda do uso da palabra.

D) DECLARACIÓNS INSTITUCIONAIS

DECLARACIÓN INSTITUCIONAL CON MOTIVO DA CONMEMORACIÓN DO  8
DE MARZO, DÍA INTERNACIONAL DA MULLER.

O Excmo.  Concello  Pleno,  con  base  na  proposta  da  Alcaldía  e  con  motivo  da
celebración  do  Día  Internacional  da  Muller,  formula  a  seguinte  Declaración
institucional,  asinada  por  todos  os/as  voceiros/as  dos  Grupos  Municipais  do
Concello de Lugo:

“O 8 de marzo foi proclamado en 1975 "Día internacional dos dereitos da muller"
pola Organización das Nacións Unidas (ONU). Dende entón e ata agora, esta data
ten un dobre matiz nas sucesivas conmemoracións: por unha banda é un día de
celebración  polos  avances  conseguidos  ó  longo  da  historia,  conquistas  que
debemos ó impulso das pioneiras do feminismo a finais do século XIX e a todas ás
que lles sucederon na loita pola igualdade entre homes e mulleres; pola outra, non
debemos esquecer o carácter reivindicativo desta xornada, xa que aínda é moito o
que nos queda por acadar nesta materia.

Malia que España goza agora dun marco normativo que nos sitúa á cabeza no
Índice  Europeo  de  Igualdade  de  Xénero  no  que  se  refire  á  defensa  firme  e
comprometida coa igualdade, a realidade cotiá sigue a ser teimuda en mostrarnos
desigualdades e inxustizas onde as mulleres se ven continuamente discriminadas
polo feito de seren mulleres. 

Este paradoxo explícase pola longa raigame que ten a hexemonía do patriarcado
como problema  estrutural,  e  non  circunstancial.  Así,  coa  cada  vez  máis  xusta

130

C
V
D
:
 
n
L
0
9
v
l
9
w
x
s
L
V
S
e
z
a
4
+
M
0

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

normalización da igualdade entre homes e mulleres en todos os ámbitos da vida,
xurden os movementos involucionistas na materia,  froito do temor ante a perda
dunha serie de privilexios seculares que agora se ven ameazados. De aí veñen o
negacionismo do machismo e incluso mesmo dos dereitos lexítimos das mulleres a
decidir sobre a súa vida e o seu corpo co que nos atopamos en discursos políticos
que están callando de xeito perigoso, especialmente entre a poboación nova. Non
podemos permitilo. No podemos deixar que a loita pola igualdade sexa dervirtuada,
frivolizada  e  enmascarada  nunha  pretendida  "guerra  de  sexos"  ou  aceptar
argumentos  que  denominan  como  violencia  doméstica  ou  intrafamiliar  o  que  é
violencia  de  xénero  para  negar  que  existe  unha  violencia  específica  contra  as
mulleres. Non sería xusto manifestarnos con tibieza ante este fenómeno.

Na mesma liña, non podemos pensar na erradicación do machismo exclusivamente
dende  o  ámbito  privado,  condenando  agresións  e  asasinatos  puntualmente  e
esquecendo  que  segue  a  haber  un  desequilibrio  entre  homes  e  mulleres,  que
continúan discriminadas no ámbito laboral coa existencia da desigualdade salarial,
dos teitos de cristal nas carreiras profesionais, etc.

Tamén merecen a nosa constante atención como administración a diferenza da
situación  da  muller  segundo  desenvolva  a  súa  actividade  na  contorna  rural  ou
urbana e, dende logo, as realidades de dobres e ata triples discriminacións cando ó
feito de ser muller se lle suma o de pertencer a unha etnia determinada, ter unha
discapacidade, ter unha determinada idade, ser migrantes, ser pobres, etc. 

As  violencias  de  xénero  son  a  cara  máis  visible  da  desigualdade,  mais  non  a
totalidade  dun  problema  que  precisa  para  a  súa  solución  o  compromiso  das
administración  locais,  que  deben  actuar  na  nosa  sociedade  traballando  na
sensibilización  e  no  deseño  e  xestión  de  políticas  que  sexan  motores  de
transformación social.

Por todo isto, O Concello de Lugo eleva as seguintes propostas, inspiradas nas
suxestións dos Gobernos locais reunidos na FEMP:

    - Non dar pasos atrás na loita contra a violencia específica contras as mulleres
nin na loita pola igualdade.

    - Ser exemplarizantes desde as institucións e desde os cargos institucionais na
loita contra o machismo. 
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    -  Intensificar  os  esforzos  no  desenvolvemento  de  políticas  encamiñadas  a
fomentar  o  emprego,  o  empoderamento  e  a  educación  para  a  igualdade  de
oportunidades.

    - Incorporar a perspectiva de xénero en toda a actividade local e establecer unha
coordinación axeitada entre as diversas áreas dos gobernos locais. Actualizar os
sistemas  e protocolos de actuación no desenvolvemento das políticas de igualdade
en coordinación con todas as entidades implicadas.

    - Plantexar sistemas de recompilación de datos desagregados para comprender
e abordas as desigualdades de xénero para que, da súa análise, poidamos ofrecer
unha resposta apropiada e eficaz.

    -  Ampliar  o sistema de atención ás vítimas de todas as formas de violencia
machista contra as  mulleres  no marco das nosas competencias,  avanzando na
mellora  dos  sistemas  de  detección  temperá,  situando  no  centro  de  todas  as
medidas  os  dereitos  das  vítimas  e  o  seu  empoderamento,  e  atendendo  ó
recoñecemento ó dereito de reparación das vítimas.

    - Sumarnos e convidar a toda a cidadanía a participar nos actos organizados co
gallo do 8M, así como a aquelas acción e iniciativas que reivindiquen a igualdade e
condenen a violencia contra as mulleres.”

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois tal e como acordáramos por unanimidade, como
traemos  todas  as  declaracións  institucionais,  na  Xunta  de  Portavoces  hoxe
aprobamos aquí esta declaración con motivo do 8 de marzo, Día Internacional da
Muller, e as circunstancias e a conciencia quixo que a fixésemos tal día como hoxe,
23 de febreiro, onde celebramos o día de Rosalía de Castro, unha gran muller,
unha gran referente e unha persoa que segue sendo un foco a seguir, unha luz que
segue  alumeando  para  que  reivindiquemos  máis  que  nunca  non  só  como  Día
Internacional da Muller, senón como unha muller libre e viva, sen esa lacra social
que nos está tocando vivir tan dura como é a violencia de xénero, así que nin un
paso atrás  nestas  loitas  que,  máis  aló  da  declaración,  hai  que manifestar,  nas
administracións para que sexa unha loita real e efectiva.

E) MOCIÓNS DE URXENCIA

Finalizado  o  exame  dos  asuntos  incluídos  na  orde  do  día,  sométese  a
consideración do Excmo. Concello Pleno, para o seu estudo fóra da orde do día o
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seguintes asuntos:

-  MOCIÓN DE URXENCIA DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR,
NÚMERO  56/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  SE  SOLICITE  A
DISCULPA,  RECTIFICACIÓN  E  CESE  INMEDIATO  DA  MINISTRA  E  A
SECRETARIA DE ESTADO DE IGUALDADE (Exp. 2023/G004/000118).

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Queren  facer  uso...?  Pero,  insisto,  para  motivar  a
urxencia. Non, porque ao final entramos no fondo do debate e, simplemente, para
motivar a urxencia. Por que ten que ir neste pleno, por cuestión de tempo.

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Voume centrar no asunto do tema. A urxencia desta
moción. Miren, na pasada semana quedou libre un violador  do ...  na cidade de
Lugo, creou unha alarma social tremenda e, polo tanto, dende o noso grupo cremos
que é moi urxente modificar esa lei do "só si é si" para que non máis violadores e
agresores sexuais queden en liberdade. Como non era posible presentala no pleno
deste mes, sucedeu a semana pasada, por ese motivo presentamos esta moción
de urxencia para poder ser debatida, porque cremos que é de actualidade, porque
cada  día  que  pase  son novos  agresores  e  novos  violadores  que  saen  ou  con
redución de penas ou libres de penas.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Pois  lei  que  está  xa  sendo  tratada  para  a  súa
modificación e que está en debate no Congreso. Por tanto, imos votar o que é a
urxencia desta moción.

Logo da súa xustificación sométese a votación a declaración de urxencia
previa, acadándose o seguinte resultado:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

En virtude de todo o cal,  e  ao non terse acadado o quórum de maioría
absoluta legalmente requirido,  o Excmo. Concello  Pleno  ACORDA  REXEITAR a
urxencia da moción.

-  MOCIÓN DE URXENCIA DO GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO POPULAR,
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NÚMERO  57/2023  DE  REXISTRO  DE  PLENO,  PARA  QUE  SE  PROCEDA  A
EXECUTAR  DE  XEITO  INMEDIATO  A  SENTENZA  QUE  DITAMINA  A
READMISIÓN DAS TRABALLADORAS DO 010 (Exp. 2023/G004/000138).

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA

-  RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Si, tamén centrándome só na urxencia, alcaldesa,
centrándome nas datas, no 2021 o Xulgado do Social número 1 pois declarou nulo
un despido de catro traballadoras do 010. O Concello fixo unha acta de readmisión,
pero tamén ao mesmo tempo fixo unha extinción do vínculo laboral...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Iso non motiva a urxencia...

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Estoulle falando das datas. O Concello readmitiunas
pero rescindiulle o contrato e o vínculo laboral ao mesmo tempo. Elas recorreron
esa readmisión irregular e o Xulgado o 13 de xaneiro de 2023 obrigou ao Concello
a readmitilas nun prazo de 20 días. Como ese prazo de 20 días rematou hai poucos
días e non se fixo absolutamente nada por ese motivo é polo que presentamos esta
moción de urxencia para poder debatela neste pleno e non que esperar un mes
máis porque moito nos tememos que dentro dun mes volverá  estar  a situación
igual.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois como ben sabe, está en proceso para readmitilas,
unha vez que se tomou a decisión de non seguir co procedemento xudicial, que esa
foi unha decisión política. E polo tanto, pois estamos en trámite para que sexa así.
Polo tanto, imos votar o que é a urxencia da mesma.

Logo da súa xustificación sométese a votación a declaración de urxencia
previa, acadándose o seguinte resultado:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 

Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

En virtude de todo o cal,  e  ao non terse acadado o quórum de maioría
absoluta legalmente requirido,  o Excmo. Concello  Pleno  ACORDA  REXEITAR a
urxencia da moción.

- PROPOSTA URXENTE DE APROBACIÓN DA ADDENDA AO CONVENIO PARA
A ASUNCIÓN POLA ADMINISTRACIÓN XERAL DA COMUNIDADE AUTÓNOMA
DE GALICIA DA CONVOCATORIA E DESENVOLVEMENTO DOS PROCESOS
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SELECTIVOS UNITARIOS PARA O ACCESO ÁS DIFERENTES CATEGORÍAS
DOS CORPOS DA POLICÍA LOCAL ENTRE A VICEPRESIDENCIA SEGUNDA E
CONSELLERÍA DE PRESIDENCIA, XUSTIZA E DEPORTES E O CONCELLO DE
LUGO.

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Ben, se trata, tal e como comentamos onte nunha Xunta
de Portavoces extraordinaria, pois a inclusión deste punto na orde do día, dado que
nos trasladan que tería que celebrarse antes do 20 de marzo e non daría tempo no
pleno  ordinario  do  mes  seguinte,  e,  polo  tanto,  levamos  a  aprobación  desta
addenda ao convenio para que se siga levando os procesos selectivos unitarios
para as diferentes categorías  dos corpos da Policía Local.  Primeiramente,  imos
votar a urxencia.

Logo da súa xustificación sométese a votación a declaración de urxencia
previa, acadándose o seguinte resultado:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA APROBAR a urxencia da proposta, polo que se pasa o seu estudo e
votación, adoptándose en relación coa mesma o seguinte acordo:

16/29 PROPOSTA URXENTE DE APROBACIÓN DA ADDENDA AO CONVENIO
PARA  A  ASUNCIÓN  POLA  ADMINISTRACIÓN  XERAL  DA  COMUNIDADE
AUTÓNOMA DE GALICIA DA CONVOCATORIA E DESENVOLVEMENTO DOS
PROCESOS  SELECTIVOS  UNITARIOS  PARA O  ACCESO  ÁS  DIFERENTES
CATEGORÍAS  DOS  CORPOS  DA  POLICÍA  LOCAL  ENTRE  A
VICEPRESIDENCIA SEGUNDA E CONSELLERÍA DE PRESIDENCIA, XUSTIZA
E DEPORTES E O CONCELLO DE LUGO.

Examinado o expediente tramitado para os efectos e vista a proposta do Servizo de
Fomento,  conformada  pola  Tenenta  de  Alcaldesa  Delegada  da  Área  de
Gobernanza: Economía e Recursos Humanos, do 22 de febreiro de 2022, do teor
literal seguinte:
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“INFORME-  PROPOSTA  URXENTE  DO  SERVIZO  DE  FOMENTO  AO  PLENO
ORDINARIO A CELEBRAR O DÍA 23 DE FEBREIRO DE 2023

De conformidade cos artigos 60.3 e 85 do ROMP xustifícase a urxencia do presente
asunto para a súa inclusión na orde do día da sesión plenaria do día 23 de febreiro
de 2023 en orde á non dilatación da tramitación do expediente no tempo, sendo
necesario tramitar a addenda durante a vixencia do convenio e con anterioridade á
súa finalización en data 20 de marzo de 2023.
 
ASUNTO: APROBACIÓN DA ADDENDA AO CONVENIO PARA A ASUNCIÓN
POLA ADMINISTRACIÓN XERAL DA COMUNIDADE AUTÓNOMA DE GALICIA
DA CONVOCATORIA E DESENVOLVEMENTO DOS PROCESOS SELECTIVOS
UNITARIOS PARA O ACCESO ÁS DIFERENTES CATEGORÍAS DOS CORPOS
DA POLICÍA LOCAL ENTRE A VICEPRESIDENCIA SEGUNDA E CONSELLERÍA
DE PRESIDENCIA, XUSTIZA E DEPORTES E O CONCELLO DE LUGO 

Antecedentes de feito:

1.- O Excmo. Concello Pleno, na sesión ORDINARIA celebrada o día vinte e oito de
febreiro de dous mil dezanove, adoptou, entre outros, o acordo número 2/24, polo
que se ACORDA:

“PRIMEIRO.- Aprobar  o  texto  e  proceder  a  sinatura  do  convenio  coa
Vicepresidencia e Consellaría de Presidencia, Administracións Públicas e Xustiza
da Xunta de Galicia, así como os seus Anexos I e II, que forman parte inseparable
do dito expediente........”

2.-  Posteriormente,  con  data  20/03/2019  a  Vicepresidencia  e  Consellería  de
Presidencia, Administracións públicas e Xustiza (actual Vicepresidencia segunda e
Consellería de Presidencia, Xustiza e Deportes) e o Concello de Lugo asinaron dito
convenio  de  colaboración  para  a  asunción  pola  Administración  xeral  da
Comunidade  autónoma  de  Galicia  da  convocatoria  e  desenvolvemento  dos
procesos selectivos unitarios para o acceso ás diferentes categorías dos corpos da
policía local. O dito documento asinado  é do seguinte teor literal:

“CONVENIO  PARA  A  ASUNCIÓN  POLA  ADMINISTRACIÓN  XERAL  DA
COMUNIDADE  AUTÓNOMA  DE  GALICIA  DA  CONVOCATORIA  E
DESENVOLVEMENTO  DOS  PROCESOS  SELECTIVOS  UNITARIOS  PARA  O
ACCESO ÁS DIFERENTES CATEGORÍAS DOS CORPOS DE POLICÍA LOCAL
ENTRE  A  VICEPRESIDENCIA  E  CONSELLERÍA  DE  PRESIDENCIA,
ADMINISTRACIÓNS  PÚBLICAS  E  XUSTIZA  DA  XUNTA  DE  GALICIA  E  O
CONCELLO  DE  LUGO  CONVENIO  PARA  A  ASUNCIÓN  POLA
ADMINISTRACIÓN  XERAL  DA  COMUNIDADE  AUTÓNOMA  DE  GALICIA  DA
CONVOCATORIA  E  DESENVOLVEMENTO  DOS  PROCESOS  SELECTIVOS
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UNITARIOS PARA O ACCESO ÁS DIFERENTES CATEGORÍAS DOS CORPOS
DE  POLICÍA  LOCAL  ENTRE  A  VICEPRESIDENCIA  E  CONSELLERÍA  DE
PRESIDENCIA,  ADMINISTRACIÓNS  PÚBLICAS  E  XUSTIZA  DA  XUNTA  DE
GALICIA E O CONCELLO DE LUGO 
A Estrada, na data da sinatura dixital 
REUNIDOS 
DUNHA PARTE,  D.  Alfonso Rueda Valenzuela,  Vicepresidente  e Conselleiro  de
Presidencia, Administracións Públicas e Xustiza da Xunta de Galicia e Presidente
do Consello Reitor da Academia Galega de Seguridade Pública, actuando en nome
e representación da Administración xeral da Comunidade Autónoma de Galicia en
virtude das competencias que ten atribuídas no artigo 34 da Lei 1/1983, do 22 de
febreiro, reguladora da Xunta e da súa presidencia, no Decreto 72/2013, do 25 de
abril, polo que establece a estrutura orgánica da Vicepresidencia e da Consellería
de Presidencia, Administracións Públicas e Xustiza, no artigo 8 da Lei 1/2007, do 15
de xaneiro, da Academia Galega de Seguridade Pública e no artigo 2.2. do Decreto
115/2017, do 17 de novembro, polo que se regula a cooperación da Administración
xeral  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  cos  concellos  na  selección  dos
membros dos corpos de Policía local, vixilantes municipais e auxiliares de policía
local 
DOUTRA, Dª Lara Méndez López, titular da Alcaldía-Presidencia do Concello de
Lugo, actuando en nome e representación deste en virtude das competencias que
ten atribuídas pola Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases do réxime local,
e pola Lei 5/1997, do 22 de xullo, de Administración local de Galicia, e facultado
para a sinatura deste convenio polo Pleno do Concello, segundo acordo adoptado
na sesión do 28 de febreiro de 2019, en cumprimento do previsto no artigo 123.1.j
da Lei 7/1985, do 2 de abril. 
Recoñecéndose  ambas  as  dúas  partes  con  capacidade  e  representación  legal
suficiente para o outorgamento deste convenio, 
EXPOÑEN: 
I.- A Lei 4/2007, do 20 de abril, de coordinación de policías locais, establece no seu
artigo  32.7  que  “a  Xunta  de  Galicia  poderá  asumir  a  convocatoria  das  prazas
vacantes e, de ser o caso, a formación e o período de prácticas naqueles concellos
que así o acorden mediante os oportunos convenios de colaboración”. 
En desenvolvemento desta previsión, o artigo 2.2 do Decreto 115/2017 establece
que “a cooperación da Administración xeral da Comunidade Autónoma de Galicia
cos concellos mediante a asunción da convocatoria das prazas vacantes dos seus
corpos de policía local, incluídas, de ser o caso, as de auxiliares de policía local ou
dos postos de vixilantes municipais,  de non existir  no concello  corpo de Policía
local,  requirirá  a  celebración  do  oportuno  convenio  a  través  da  consellería
competente en materia de seguridade”. 
II.- Dentro do devandito marco regulador, a Administración xeral da Comunidade
Autónoma de Galicia, a través da súa Vicepresidencia e Consellería de Presidencia,
Administracións Públicas e Xustiza e da Academia Galega de Seguridade Pública,
desexa cooperar activamente cos concellos de Galicia que dispoñen de corpo de
Policía local e das prazas de auxiliares de policía local ou de vixilantes municipais,
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mediante a asunción da convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos
para  o  acceso  ás  diferentes  categorías  dos  devanditos  corpos  e  prazas  de
auxiliares de policía local e de vixilantes municipais. II.- Dentro do devandito marco
regulador, a Administración xeral da Comunidade Autónoma de Galicia, a través da
súa  Vicepresidencia  e  Consellería  de  Presidencia,  Administracións  Públicas  e
Xustiza  e  da  Academia  Galega  de  Seguridade  Pública,  desexa  cooperar
activamente cos concellos de Galicia que dispoñen de corpo de Policía local e das
prazas  de  auxiliares  de  policía  local  ou  de  vixilantes  municipais,  mediante  a
asunción  da  convocatoria  e  desenvolvemento  dos  procesos  selectivos  para  o
acceso ás diferentes categorías dos devanditos corpos e prazas de auxiliares de
policía local e de vixilantes municipais. 
III.-  Mediante  acordo  do  Pleno  de  data  28  de  febreiro  de  2019,  adoptado  en
cumprimento do previsto no artigo 123.1.j da Lei 7/1985, do 2 de abril, o Concello
de Ourense delega na Administración xeral da Comunidade Autónoma de Galicia
as  competencias  relativas  á  convocatoria  e  desenvolvemento  dos  procesos
selectivos para o acceso ás diferentes categorías de seu corpo de Policía local, por
todo o tempo de vixencia do presente convenio. III.- Mediante acordo do Pleno de
data 28 de febreiro de 2019, adoptado en cumprimento do previsto no artigo 123.1.j
da Lei 7/1985, do 2 de abril, o Concello de Ourense delega na Administración xeral
da Comunidade Autónoma de Galicia as competencias relativas á convocatoria e
desenvolvemento dos procesos selectivos para o acceso ás diferentes categorías
de seu corpo de Policía local, por todo o tempo de vixencia do presente convenio. 
Para instrumentar esta delegación, e de acordo co previsto no artigo 2.3 do Decreto
115/2017, do 17 de novembro, e na lexislación de réxime xurídico do sector público
e de réxime local, ambas as dúas partes acordan as seguintes CLÁUSULAS: 
PRIMEIRA: Obxecto. 
1. Este convenio ten por obxecto instrumentar a delegación polo Concello de Lugo
na Administración xeral  da Comunidade Autónoma de Galicia  das competencias
relativas á convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos para o acceso
ás diferentes categorías do seu corpo de policía local. 
2.  En  virtude  da  devandita  delegación,  a  Administración  xeral  da  Comunidade
Autónoma asume durante o período ao que se estende a vixencia deste convenio a
convocatoria e desenvolvemento de todos os procesos selectivos para as prazas
das diferentes categorías do seu corpo de Policía local, segundo as necesidades de
persoal que lle sexan comunicadas polo concello na forma e prazos establecidos no
presente convenio e demais normativa de aplicación. 
No momento en que a previsión recollida na alínea b) da devandita disposición
adicional única se desenvolva para as demais categorías e sistemas de acceso aos
corpos de policía local,  a delegación realizada polo concello,  de ser o caso, con
esas  outras  categorías  e  sistemas  de  acceso,  é  aceptada  e  producirá  plenos
efectos,  sen precisar  novo acordo plenario,  debendo o concello  comunicar,  nos
prazos establecidos no Decreto 115/2017, as novas prazas a convocar. 
Entrementres non se leve a cabo o referido desenvolvemento, o concello poderá
convocar  e  desenvolver  os  procesos  selectivos  das  categorías  e  sistemas  de
acceso aos que se refire o parágrafo anterior, coa obriga de reservar praza, dentro
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dos prazos establecidos, nos cursos selectivos de formación ou capacitación para
as persoas que resulten aprobadas ou obteñan praza. 
SEGUNDA:  Comunicación  á  Academia  Galega  de  Seguridade  Pública  das
prazas concretas a convocar e prazo para efectuar a devandita comunicación.
1. O concello, no momento da sinatura do convenio ou ben nun momento posterior
e, en todo caso, antes dos prazos que a continuación se indican, deberá comunicar
á Academia Galega de Seguridade Pública, no modelo que se recolle no Anexo I, o
número, a denominación e as características das prazas que se terán que convocar
para o seu corpo de policía local,  incluídas,  de ser o caso,  as de auxiliares  de
policía local,  con determinación expresa da escala e categoría a que pertenzan,
indicando o grupo de 1. O concello, no momento da sinatura do convenio ou ben
nun momento posterior e, en todo caso, antes dos prazos que a continuación se
indican, deberá comunicar á Academia Galega de Seguridade Pública, no modelo
que se recolle  no Anexo I,  o  número,  a denominación e  as características  das
prazas que se terán que convocar para o seu corpo de policía local, incluídas, de
ser o caso, as de auxiliares de policía local, con determinación expresa da escala e
categoría a que pertenzan, indicando o grupo de titulación que corresponda, o nivel
dos postos e as condicións ou requisitos necesarios para o desempeño de cada un
deles, así como o sistema de acceso aplicable. 
2. A comunicación deberá ir acompañada dunha certificación da persoa titular da
secretaría do concello  na cal  se acredite o cumprimento de todos os requisitos
legalmente esixidos para a convocatoria  das prazas,  segundo o modelo que se
recolle no Anexo II deste convenio. 
3. Os prazos para efectuar a devandita comunicación son os seguintes: 
-Antes de que remate o mes de xaneiro de cada ano, para o acceso, mediante o
sistema de quenda libre, á categoría de policía e as prazas de vixilantes municipais
ou  para  o  resto  de  categorías  e  sistemas  dos  corpos  de  policía  local  cuxos
procesos selectivos unitarios estean habilitados conforme a previsión do apartado
b) da disposición adicional única do Decreto 115/2017, do 17 de novembro. 
TERCEIRA: Alcance da delegación. 
1. A delegación obxecto deste convenio comprende: 
a) A aprobación e publicación das convocatorias dos procesos selectivos coas súas
bases, así como a aprobación, notificación e publicación de todos os demais actos
e  resolucións  administrativas  que  dean  cobertura  xurídica  ao  desenvolvemento
daqueles. 
b) O nomeamento e coordinación dos órganos de selección, incluído o aboamento
de todos os gastos derivados da súa actuación. 
c)  A recepción  das  solicitudes  de  participación  e  o  cobro  das  correspondentes
taxas. 
d)  A xestión  íntegra da operativa precisa  para o desenvolvemento  material  dos
procesos selectivos. 
e)  A  cualificación  das  probas  selectivas  e  a  aplicación  dos  correspondentes
baremos de méritos. e) A cualificación das probas selectivas e a aplicación dos
correspondentes baremos de méritos. 
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f) Se o convenio incluíse a selección do persoal auxiliar de policía local, a xestión
das correspondentes listas selectivas nos termos establecidos  polo artigo 19 do
Decreto 115/2017, do 17 de novembro. f) Se o convenio incluíse a selección do
persoal auxiliar de policía local, a xestión das correspondentes listas selectivas nos
termos establecidos polo artigo 19 do Decreto 115/2017, do 17 de novembro. 
g) Todas as demais xestións relacionadas coa convocatoria e desenvolvemento dos
procesos selectivos, coa excepción que se sinala no número seguinte. 
h)  A  organización  dos  correspondentes  cursos  selectivos  de  formación  ou
capacitación. 
2.  Exceptúanse da delegación  as competencias  relativas  ao nomeamento como
persoal funcionario en prácticas, ou, de ser o caso, como persoal funcionario de
carreira,  e  a  contratación  como  persoal  auxiliar  de  policía  local  das  persoas
aprobadas ou que obtivesen praza nos procesos selectivos. 
CUARTA: Obrigas da Administración xeral da Comunidade Autónoma. 
1. A Administración xeral da Comunidade Autónoma obrígase a aprobar e publicar
as convocatorias dos procesos selectivos para o acceso ás categorías do corpo de
Policía local comprendidas neste convenio e as prazas de persoal auxiliar de policía
local  e  de  vixilantes  municipais  sempre  que  as  prazas  comunicadas  para  a
correspondente categoría e sistema de acceso polos concellos cos cales estean en
vigor os preceptivos convenios alcancen o número mínimo total de: 
– Dez, no caso do acceso á categoría de policía polo sistema de quenda libre e aos
postos de persoal auxiliar de policía local. 
– Cinco, en todos os demais casos. 
Para  a  determinación  dese  número  mínimo  sumaranse  todas  as  prazas
comunicadas antes de que remate o mes de xaneiro de cada ano, ou antes de que
remate o ano natural no caso do persoal auxiliar de policía local, salvo o disposto
nas cláusulas segunda e décima terceira. 
Malia  o  anterior,  a  Administración  xeral  da  Comunidade  Autónoma resérvase a
posibilidade de convocar procesos selectivos unitarios para un número de prazas
inferior ao sinalado no parágrafo anterior, nos termos sinalados polos artigos 4.1 e
18.1 do Decreto 115/2017, do 17 de novembro. 
2. No suposto de non se convocar un proceso selectivo unitario por non se acadar o
número mínimo de prazas previsto no número anterior, a consellería competente en
materia  de  seguridade  porá  inmediatamente  en  coñecemento  do  concello  dita
circunstancia.  Este  poderá  optar  entre  desenvolver  por  si  mesmo  o  proceso
selectivo ou volver comunicar as prazas para o seguinte ano, sempre que o permita
o prazo de execución da correspondente oferta de emprego público. 
3. No caso de que o obxecto do convenio comprenda a selección de persoal auxiliar
de policía local, a Administración xeral da Comunidade Autónoma obrígase tamén a
seleccionar, a través da lista prevista no artigo 19 do Decreto 115/2017, do 17 de
novembro, ás persoas precisas para a cobertura das necesidades sobrevidas desta
clase de persoal que se comuniquen polo concello no modelo que se estableza
para o efecto, sempre que na devandita lista existan persoas aptas para a cobertura
das prazas ás que se refira a comunicación. 
QUINTA: Obrigas do concello. 
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En virtude deste convenio, o concello asume as seguintes obrigas: 
a) Comunicar á Academia Galega de Seguridade Pública,  na forma e dentro do
prazo  que  se  sinala  na  cláusula  segunda,  o  número,  a  denominación  e  as
características das prazas que se terán que convocar para o seu corpo de Policía
local, incluídas, de ser o caso, as de auxiliares de policía local que se terán que
convocar,  con  determinación  expresa  da  escala  e  categoría  a  que  pertenzan,
indicando o grupo de titulación que corresponda, o nivel dos postos e as condicións
ou requisitos necesarios para o desempeño de cada un deles, así como o sistema
de acceso aplicable. 
b) Nomear como persoal funcionario en prácticas, ou, de ser o caso, como persoal
funcionario de carreira, ás persoas aprobadas ou que obtiveron praza nos procesos
selectivos  ou  contratar  como  persoal  auxiliar  de  policía  local  ás  persoas
seleccionadas  pola  Administración  xeral  da  Comunidade  Autónoma,  logo  de
verificar que teñen superado o preceptivo curso de formación. 
c)  Comunicar  inmediatamente  á  Dirección  da  Academia  Galega  de  Seguridade
Pública a toma de posesión ou a contratación das persoas mencionadas na alínea
anterior. 
d) Efectuar os trámites internos necesarios, nos prazos que fixe a Academia Galega
de  Seguridade  Pública,  para  a  incorporación  efectiva  aos  cursos  selectivos  de
formación  ou  capacitación  das  persoas  aspirantes  que  superasen  o  proceso
selectivo. 
e) Subministrar á consellería competente en materia de seguridade e a Academia
Galega de Seguridade Pública toda a información que estas necesiten e demanden
consonte  o  previsto  polo  Decreto  115/2017,  do  17  de  novembro,  para  o
cumprimento das obrigas que derivan do presente convenio. 
SEXTA: Financiamento dos procesos selectivos. 
1. A Administración xeral  da Comunidade Autónoma asume o financiamento de
todos os gastos derivados da xestión e desenvolvemento dos procesos selectivos
obxecto  deste  convenio,  con  cargo  aos  recursos  consignados  nos  orzamentos
xerais da Comunidade Autónoma. 
2. A Administración xeral da Comunidade Autónoma percibirá os ingresos derivados
das taxas que se establezan pola participación nos procesos selectivos, de acordo
co establecido na lexislación de taxas da Comunidade Autónoma de Galicia. 
SÉTIMA: Comisión de seguimento. 
1. Este convenio será administrado por unha comisión de seguimento composta por
dúas  persoas  designadas  por  cada  parte,  que  adoptará  os  acordos  por
unanimidade. 
2. A comisión de seguimento, de acordo co establecido no artigo 49.1.f)  da Lei
40/2015, do 1 de outubro, de réxime xurídico do sector público, é o instrumento
para o seguimento, vixilancia e control do convenio e dos compromisos adquiridos
polos asinantes, e exercera as súas funcións de acordo co establecido nos artigos
51.c) e 52.3 daquela. 
3. A Administración xeral da Comunidade Autónoma e o concello comprométense a
resolver por mutuo acordo, no seo da comisión de seguimento, cantas diferenzas
resulten  da  interpretación  e  cumprimento  deste  convenio,  sen  prexuízo  da
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competencia da orde xurisdicional contencioso-administrativa para o coñecemento
de todas as cuestións e litixios que puidesen xurdir. 
OITAVA: Vixencia. 
1. Este convenio ten vixencia dende a data da súa sinatura ata un máximo de catro
anos de duración. 
2. Con anterioridade á súa finalización, o convenio poderá ser prorrogado, previo
acordo escrito das partes, ata completar un período adicional da mesma duración. 
3. A finalización da vixencia do convenio non afectará ao desenvolvemento dos
procesos selectivos unitarios convocados ao abeiro do mesmo. 
NOVENA: Causas de resolución. 
1. De conformidade co establecido no artigo 51.2 da Lei 40/2015, do 1 de outubro,
son causas de resolución deste convenio: 
a) A renuncia de calquera das partes, formulada por escrito cun mes de antelación
a data na que desexe a finalización do mesmo. 
b) O incumprimento das cláusulas do mesmo. 
c) O mutuo acordo das partes. 
2.  A  resolución  do  convenio  non  afectará  ao  desenvolvemento  dos  procesos
selectivos unitarios convocados ao abeiro do mesmo. 
DÉCIMA: Modificacións. 
As modificacións deste convenio formalizaranse mediante  addenda, cos mesmos
requisitos e condicións que se esixen para a aprobación do mesmo. 
DÉCIMA PRIMEIRA: Publicidade. 
1. En cumprimento do disposto na Lei 1/2016, do 18 de xaneiro, de transparencia e
bo goberno de Galicia, e no Decreto 126/2006, do 20 de xullo, polo que se regula o
Rexistro de Convenios  da Xunta de Galicia,  a  Vicepresidencia  e Consellería de
Presidencia, Administracións Públicas e Xustiza remitirá os datos necesarios para a
publicidade do convenio e informará na páxina Web oficial da devandita subscrición
cos seguintes datos básicos: 
a) Identificación das partes que interveñen. 
b) Importe do financiamento. 
c) Data da sinatura. 
d) Finalidade. 
e) Período de vixencia. 
2.  A  sinatura  do  convenio  implica  a  autorización  expresa  para  o  tratamento
necesario dos datos e publicidade referida no número anterior. As partes asinantes
do convenio   manifestan o seu consentimento  para  que os  datos  persoais  que
constan neste convenio, así coma o resto das especificacións que contén, poidan
ser publicados no Portal da Transparencia e Goberno Aberto da Xunta de Galicia. 
DÉCIMA SEGUNDA: Natureza e réxime xurídico. 
1. Este convenio ten natureza administrativa e rexerase polo establecido na Lei
40/2015,  do  1  de  outubro,  quedando  excluído  do  ámbito  de  aplicación  da  Lei
9/2017, do 8 de novembro, de contratos do sector público, pola que se traspoñen
ao  ordenamento  xurídico  español  as  Directivas  do  Parlamento  Europeo  e  do
Consello 2014 2014/23/UE y 2014/24/UE, do 26 de febreiro de 2014, en virtude do
establecido no artigo 6.1 desta. 
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2. As discrepancias que xurdan pola aplicación deste convenio serán resoltas pola
comisión  de  seguimento  prevista  na  cláusula  sétima.  De  persistir  as  mesmas
resolverá a persoa titular da consellería competente en materia de seguridade e a
Xunta  de  Goberno  local  do  concello,  no  ámbito  das  respectivas  competencias,
poñendo fin á vía administrativa. 
Este  convenio  obriga  ao  cumprimento  do  expresamente  pactado,  someténdose
ambas as dúas partes ao acordado en todas as estipulacións, e como proba de
conformidade asínase electronicamente. 
O Vicepresidente e Conselleiro de Presidencia,  Administracións Públicas e
Xustiza e Presidente do Consello Reitor da Academia Galega de Seguridade
Pública 
Alfonso Rueda Valenzuela
A Alcaldesa de Lugo 
Lara Méndez López”

3.- A cláusula oitava do dito convenio prevía que o mesmo tivera unha vixencia de
catro anos,  podendo prorrogarse,  de forma expresa para outro período de igual
duración (4 anos) de común acordo polas partes.

4.- Con data 10 de xaneiro de 2023 a Academia Galega de Seguridade Pública, a
través  de  carta  dirixida  a  Alcaldesa-Presidenta  do  Excmo.  Concello  de  Lugo
interesa e presenta modelo de escrito de solicitude de prórroga dirixida ao Excmo.
Concello de Lugo, aos efectos de tramitar e acordar a convocatoria da reunión da
Comisión de Seguimento prevista e poder propoñer a prórroga do convenio en vigor
conforme ao texto remitido.

5.- A vista da documentación recibida e requirido informe ao Servicio de Persoal,
con data 31 de xaneiro de 2023, o Xefe do Servicio de Persoal, co conforme da
Responsable de Área, emite informe do seguinte teor literal:

“INFORME  SOBRE  A  VIABILIDADE  E  OPORTUNIDADE  DA  PRÓRROGA DO
CONVENIO  PARA  A  ASUNCIÓN  POLA  ADMINISTRACIÓN  XERAL  DA
COMUNIDADE  AUTÓNOMA  DE  GALICIA  DA  CONVOCATORIA  E
DESENVOLVEMENTO  DOS  PROCESOS  SELECTIVOS  UNITARIOS  PARA  O
ACCESO ÁS DIFERENTES CATEGORÍAS DOS CORPOS DE POLICÍA LOCAL E
AS  PRAZAS  DE  AUXILIARES  DE  POLICÍA  LOCAL  OU  AS  PRAZAS  DE
VIXILANTES MUNICIPAIS ASINADO O 20 DE MARZO DE 2019

En relación á prórroga do Convenio para a asunción pola administración xeral da
Comunidade  Autónoma  de  Galicia  da  convocatoria  e  desenvolvemento  dos
procesos selectivos unitarios para o acceso ás diferentes categorías dos corpos de
policía local e as prazas de auxiliares de policía local ou as prazas de vixilantes
municipais asinado o 20 de marzo de 2019 cunha vixencia de catro anos dende  a
súa sinatura, por parte do Servicio de Persoal debe manifestarse que a prórroga de
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mencionado convenio é viable e oportuna para o Concello de Lugo atendendo ás
seguintes razóns: 

1.- Os procesos de selección de axentes da policía local están reguladas mediante
a Lei de Coordinación da Policía Local de Galicia, tanto no relativo ás probas de
carácter  físico como ao temario,  sen que caiba por  parte dos municipios  a súa
modificación. 

2.- No Concello de Lugo, cun cadro de persoal na Policía Local cunha idade media
elevada, a nova regulación sobre xubilación anticipada neste corpo ten motivado un
importante número de xubilacións, que sumadas ás de anos anteriores obrigará a
ofertar un número de prazas na categoría de policía local importante nos próximos
anos. 

3.- A organización dos procesos selectivos da Policía Local son de carácter moi
especializado e dunha certa dificultade no seu desenvolvemento (probas físicas que
precisan  un  control  minucioso),  un  importante  número  de  aspirantes...  o  cal
aconsella  que  o  seu  desenvolvemento,  de  ser  posible,  recaia  nun  organismo
altamente especializado no ámbito da seguridade, tal e como é o caso a Academia
Galega de Seguridade Pública. 

4.- Os medios humanos cos que conta o Servicio de Persoal do Concello de Lugo
son limitados e cos mesmos debe acometerse a xestión, nestes momentos e no
futuro próximo, de as diversas convocatorias de prazas, derivadas das ofertas de
emprego público do 2022 en diante. 

5.- A xestión destas convocatorias por parte da Xunta de Galicia supón un aforro
importante en canto a tempo e esforzo do persoal municipal, sen que diso se derive
un custo económico, xa que as cantidades que se puideran ingresar por taxas de
exame son moi inferiores ao custo que significa a xestión dunha convocatoria coas
características  das convocatorias  das que falamos,  como se puxo de manifesto
nestes últimos catro anos. 

6.-  Atendendo ao marco xurídico no que se inserta o convenio non existen,  ao
entender de quen informa, ningún tipo de cuestión que impida a súa sinatura da
prórroga do mesmo, xa que se cumpre no mesmo todo o previsto na lexislación
(leis, decretos e ordes) aplicable á Policía Local. Trátase ademais dun modelo de
convenio que foi asinado por medio centenar de entidades locais a día de hoxe. 

7.- O convenio e a súa prórroga non supón unha carga económica para o Concello
de  Lugo  mais  ben  supón  un  aforro  toda  vez  que  é  a  Administración  Xeral  da
Comunidade Autónoma a que asume o financiamento de todos os gastos, e sendo
as taxas por participar no proceso selectivo, un ingreso inferior aos gastos que se
producen neste tipo de convocatorias. 
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8.- Polo exposto infórmase favorablemente a solicitude de prórroga do Convenio
para a asunción pola administración xeral da Comunidade Autónoma de Galicia da
convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos unitarios para o acceso
ás diferentes categorías dos corpos de policía local e as prazas de auxiliares de
policía local ou as prazas de vixilantes municipais asinado o 20 de marzo de 2019
en canto a súa
Documento asinado dixitalmente
O Xefe de Servicio de Persoal
Juan Cocho Sahagún

Sra.DONA MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO, Tta. de Alcaldesa-
Delegada da Área de Gobernanza: Economía e Recursos Humanos do Excmo. 
Concello de Lugo.”

6.-  Con  data  08/02/2023  a  Alcaldesa-Presidenta  do  Excmo.  Concello  de  Lugo
interesa á Academia Galega de Seguridade Pública a prórroga, do dito convenio,
para  seguir  contando  coa  asunción  por  parte  da  Administración  Xeral  da
Comunidade  Autónoma  de  Galicia  da  convocatoria  e  desenvolvemento  dos
procesos selectivos unitarios para o acceso ás diferentes categorías dos corpos da
policía local e nomea as persoas que formarán parte da Comisión de Seguimento.

7.- Posteriormente, con data 09/02/2023, a través de correo electrónico a Academia
Galega  de  Seguridade  Pública  remite  texto  de  convenio  a  aprobar,  sendo  do
seguinte teor literal:

“ADDENDA  AO  CONVENIO  PARA  A  ASUNCIÓN  POLA  ADMINISTRACIÓN
XERAL  DA  COMUNIDADE  AUTÓNOMA  DE  GALICIA  DA  CONVOCATORIA  E
DESENVOLVEMENTO  DOS  PROCESOS  SELECTIVOS  UNITARIOS  PARA  O
ACCESO ÁS DIFERENTES CATEGORÍAS DOS CORPOS DA POLICÍA LOCAL
ENTRE A VICEPRESIDENCIA SEGUNDA E CONSELLERÍA DE PRESIDENCIA,
XUSTIZA E DEPORTES E O CONCELLO DE LUGO.

A Estrada, na data da sinatura electrónica

REUNIDOS
DUNHA PARTE, D. Diego Calvo Pouso, Vicepresidente segundo e Conselleiro de
Presidencia,  Xustiza  e  Deportes  da Xunta  de  Galicia  e  Presidente  do  Consello
Reitor  da  Academia  Galega  de  Seguridade  Pública,  actuando  en  nome  e
representación da Administración xeral  da Comunidade Autónoma de Galicia  en
virtude das competencias que ten atribuídas no artigo 34 da Lei 1/1983, do 22 de
febreiro, reguladora da Xunta e da súa presidencia, no Decreto 58/2022, do 15 de
maio, polo que se establece a estructura orgánica da Xunta de Galicia, no Decreto
73/2022,  do  25  de  maio,  polo  que  establece  a  estructura  orgánica  das
vicepresidencias e das consellerías da Xunta de Galicia, no Decreto 117/2022, do
23  de  xuño,  polo  que  se  establece  a  estructura  orgánica  da  Vicepresidencia
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Segunda  e  Consellería  de  Presidencia  Xustiza  e  Deportes,  no  artigo  8  da  Lei
1/2007, do 15 de xaneiro, da Academia Galega de Seguridade Pública e no artigo
2.2. do Decreto 115/2017, do 17 de novembro, polo que se regula a cooperación da
Administración  xeral  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  cos  concellos  na
selección  dos  membros  dos  corpos  de  Policía  local,  vixilantes  municipais  e
auxiliares de policía local.

DOUTRA, Lara Méndez López, titular da Alcaldía-Presidencia do Concello de Lugo,
actuando en nome e representación deste en virtude das competencias que ten
atribuídas pola Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases do réxime local, e
pola Lei 5/1997, do 22 de xullo, de Administración local de Galicia.
Recoñecéndose  ambas  as  dúas  partes  con  capacidade  e  representación  legal
suficiente para o outorgamento desta addenda,

EXPOÑEN

1.Con  data  20/03/2019  a  Vicepresidencia  e  Consellería  de  Presidencia,
Administracións públicas e Xustiza (actual Vicepresidencia segunda e Consellería
de Presidencia, Xustiza e Deportes) e o Concello de Lugo asinaron un convenio de
colaboración para a asunción pola Administración xeral da Comunidade autónoma
de Galicia da convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos unitarios
para o acceso ás diferentes categorías dos corpos da policía local.

2.A cláusula oitava do dito convenio prevía que o mesmo tivera unha vixencia de
catro anos,  podendo prorrogarse,  de forma expresa para outro período de igual
duración (4 anos) de común acordo polas partes.

3.  Con  data  08/02/2023  o  Concello  de  Lugo  interesa  á  Academia  Galega  de
Seguridade Pública a prórroga do dito convenio para seguir contando coa asunción
por  parte  da  Administración  Xeral  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  da
convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos unitarios para o acceso
ás diferentes categorías dos corpos da policía local.

4.Co fin de estudar a proposta do Concello de Lugo con data 10/02/2023 reúnese a
comisión de seguimento do convenio prevista na súa cláusula sétima, integrada por
dous  representantes  do  Concello  de  Lugo  e  dous  representantes  da  Academia
Galega  de  Seguridade  Pública  e  propuxo  a  formalización  dunha  addenda  ao
convenio  de  colaboración  asinado  o  20/03/2019  entre  a  Vicepresidencia  e
Consellería  de  Presidencia,  Administracións  públicas  e  Xustiza  (actual
Vicepresidencia  segunda e Consellería de Presidencia,  Xustiza e Deportes) e o
Concello  de  Lugo  para  a  asunción  por  parte  da  Administración  Xeral  da
Comunidade  Autónoma  de  Galicia  da  convocatoria  e  desenvolvemento  dos
procesos selectivos unitarios para o acceso ás diferentes categorías dos corpos da
policía local.
As partes reunidas
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ACORDAN

PRIMEIRO. Vixencia do convenio
Modifícase  o  prazo  establecido  na  cláusula  oitava  do  convenio,  previo  acordo
escrito das partes, ata completar un período adicional de catro anos máis desde a
data de sinatura desta addenda.

SEGUNDO. Publicidade.
1. En cumprimento do disposto na Lei 1/2016, do 18 de xaneiro, de transparencia e
bo goberno de Galicia, e no Decreto 126/2006, do 20 de xullo, polo que se regula o
Rexistro  de  Convenios  da  Xunta  de  Galicia,  a  Vicepresidencia  segunda  e
Consellería de Presidencia, Xustiza e Deportes remitirá os datos necesarios para a
publicidade do convenio e informará na páxina web oficial da devandita subscrición
cos seguintes datos básicos:
a) Identificación das partes que interveñen.
b) Importe do financiamento.
c) Data da sinatura.
d) Finalidade.
e) Período de vixencia.
2.  A  sinatura  desta  addenda  implica  a  autorización  expresa  para  o  tratamento
necesario dos datos e publicidade referida no número anterior. As partes asinantes
da  addenda  manifestan  o  seu  consentimento  para  que  os  datos  persoais  que
constan neste convenio, así coma o resto das especificacións que contén, poidan
ser publicados no Portal da Transparencia e Goberno Aberto da Xunta de Galicia.

En  proba  da  súa  conformidade,  as  partes  comparecentes  asinan  o  presente
documento na data da sinatura electrónica.

Vicepresidente segundo e Conselleiro         A Alcaldesa do Concello de Lugo 
de Presidencia, Xustiza e Deportes e
Presidente do Consello Reitor da
Academia Galega de Seguridade
Pública
Diego Calvo Pouso Lara Méndez López”.

8.- Con data 9 de febreiro de 2023 o Servizo de Fomento emite Informe-Proposta,
obrante no expediente, e no que se pon de manifesto:  “No caso do convenio que
nos ocupa, enténdese que se cumpre o establecido, así mesmo e tendo en conta
que se trata da aprobación dunha addenda que dá continuidade a un convenio
asinado previamente  as consideracións  xurídicas fanse extensivas ao propio
convenio matriz, informado xuridicamente o 1 de febreiro de 2019 e obrante no
expediente.  Na  súa  consecuencia,  subliñar  que  a  proposta  de  addenda  de
convenio  é  axustada  á  regulamentación  específica  que  se  contempla  no  artigo
referido.”
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9.- Posteriormente, con data 10 de febreiro de 2023, o Servizo de Asesoría Xurídica
emite informe no que se conclúe: “Unha vez examinado o texto da addenda ao
convenio,  con  obxecto  de  evitar  reiteracións  innecesarias  faise  constar  a
conformidade  da  Asesoría  Xurídica  co  informe  proposta  emitido  polo  Servizo
Municipal  de Fomento o día  9 de febreiro  de 2023,  que consta no expediente,
recolle a normativa de aplicación e, a xuízo do que subscribe, resulta adecuado a
Dereito en términos xerais.”

10.-  Consta  no  expediente  dilixencia  do  Servizo  de  Intervención  no  que  se  fai
constar: “Este convenio foi obxecto de fiscalización previa nunha fase anterior non
procedendo  nova  fiscalización  ao  non  derivar  do  mesmo  obrigas  de  carácter
económico.”

11.- Consta no expediente Conforme do Secretario do Pleno ao Informe Proposta
do Servizo de Fomento emitido con data 9 de febreiro de 2023.

Fundamentos de dereito

- Lei 7/1985, do 2 de abril, Reguladora das bases do réxime local (LRBRL).
- Real Decreto lexislativo 781/1986, do 18 de abril, polo que se aproba o Texto

refundido das disposicións legais vixentes en materia de réxime local (TRRL).
- Lei 5/1997, do 22 de xullo, da Administración local de Galicia.
- Lei  39/2015,  de  1  de  outubro,  do  Procedemento  Administrativo  común  das

Administracións Públicas.
- Lei 40/2015, de 1 de outubro, de Réxime xurídico do sector público.
- Lei 9/2017, de 8 de novembro, de Contratos do Sector Público.
- Lei 5/1997, do 22 de xullo, de Administración local de Galicia.
- Calquera outras disposicións legais  vixentes que lles sexan de aplicación ás

corporacións locais.

Consideracións Xurídicas

Primeira.-  O artigo 49 da Lei  40/2015,  de 1 de outubro,  de Réxime xurídico do
sector  público  pronúnciase  sobre  o  “Contido  dos  convenios”,  e  establece,  no
referente ao prazo de vixencia que deberán terse en conta as seguintes regras:
“ 1º.  Os  convenios  deberán  de  ter  unha  duración  determinada,  que  non
poderá ser superior a catro anos, salvo que normativamente se prevea un prazo
superior.

2º.  En  calquera  momento  antes  da  finalización  do  prazo  previsto  no
apartado anterior, os firmantes do convenio poderán acordar unanimemente a súa
prórroga por un período de ata catro anos adicionais a súa extinción. ....”.

No caso do convenio que nos ocupa, enténdese que se cumpre o establecido, así
mesmo e  tendo  en  conta  que  se  trata  da  aprobación  dunha  addenda  que  dá
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continuidade a un convenio asinado previamente  as consideracións  xurídicas
fanse extensivas ao propio convenio matriz,  informado xuridicamente o 1 de
febreiro de 2019 e obrante no expediente.   Na súa consecuencia, subliñar que a
proposta de addenda de  convenio é axustada á regulamentación específica que se
contempla no artigo referido.

Segunda.-  O obxecto do convenio  de colaboración que se aproba,  como xa se
apuntou, é establecer os mecanismos de colaboración entre o Concello de Lugo e a
Comunidade  Autónoma  de  Galicia,  a  través  da  Vicepresidencia  Segunda  e
Consellería  de  Presidencia,  Xustiza  e  Deportes   en  orde  a  instrumentar  a
delegación polo Concello de Lugo na Administración da Comunidade Autónoma de
Galicia das competencias relativas á convocatoria e desenvolvemento de procesos
selectivos para o acceso ás diferentes categorías do seu corpo de policía local,
delegación de competencias prevista na Lei 7/1985, de 2 de abril, Reguladora das
bases de réxime local, no seu artigo 123.1.j), de: Atribucións do Pleno, .... (...).. “A
transferencia  de  funcións  ou  actividades  a  outras  Administracións  públicas,  así
como a  aceptación  das  delegacións  ou  encomendas  de  xestión  realizadas  por
outras Administracións, salvo que por lei se impoñan obrigatoriamente”.

Terceira.-  Xustificación da urxencia do presente asunto para a súa inclusión na
orde do  día  da  sesión  plenaria  do  día  23  de  febreiro  de 2023  en  orde  á  non
dilatación  da  tramitación  do  expediente  no  tempo,  sendo  necesario  tramitar  a
addenda durante a vixencia do convenio e con anterioridade á súa finalización en
data 20 de marzo de 2023.

Por todo o anteriormente exposto e no uso das atribucións que lle son concedidas,
propónselle ao Excmo. Pleno da Corporación local a adopción dos seguintes
ACORDOS:

PRIMEIRO.-  Aproba-lo texto e proceder a sinatura da addenda ao convenio para a
asunción  pola  Administración  Xeral  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  da
convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos unitarios para o acceso
ás  diferentes  categorías  dos  corpos  da  Policía  Local  entre  a  Vicepresidencia
Segunda e Consellería de Presidencia, Xustiza e Deportes e o Concello de Lugo,
que é do seguinte teor literal:
“ADDENDA  AO  CONVENIO  PARA  A  ASUNCIÓN  POLA  ADMINISTRACIÓN
XERAL  DA  COMUNIDADE  AUTÓNOMA  DE  GALICIA  DA  CONVOCATORIA  E
DESENVOLVEMENTO  DOS  PROCESOS  SELECTIVOS  UNITARIOS  PARA  O
ACCESO ÁS DIFERENTES CATEGORÍAS DOS CORPOS DA POLICÍA LOCAL
ENTRE A VICEPRESIDENCIA SEGUNDA E CONSELLERÍA DE PRESIDENCIA,
XUSTIZA E DEPORTES E O CONCELLO DE LUGO
A Estrada, na data da sinatura electrónica

REUNIDOS
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DUNHA PARTE, D. Diego Calvo Pouso, Vicepresidente segundo e Conselleiro de
Presidencia,  Xustiza  e  Deportes  da Xunta  de  Galicia  e  Presidente  do  Consello
Reitor  da  Academia  Galega  de  Seguridade  Pública,  actuando  en  nome  e
representación da Administración xeral  da Comunidade Autónoma de Galicia  en
virtude das competencias que ten atribuídas no artigo 34 da Lei 1/1983, do 22 de
febreiro, reguladora da Xunta e da súa presidencia, no Decreto 58/2022, do 15 de
maio, polo que se establece a estructura orgánica da Xunta de Galicia, no Decreto
73/2022,  do  25  de  maio,  polo  que  establece  a  estructura  orgánica  das
vicepresidencias e das consellerías da Xunta de Galicia, no Decreto 117/2022, do
23  de  xuño,  polo  que  se  establece  a  estructura  orgánica  da  Vicepresidencia
Segunda  e  Consellería  de  Presidencia  Xustiza  e  Deportes,  no  artigo  8  da  Lei
1/2007, do 15 de xaneiro, da Academia Galega de Seguridade Pública e no artigo
2.2. do Decreto 115/2017, do 17 de novembro, polo que se regula a cooperación da
Administración  xeral  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  cos  concellos  na
selección  dos  membros  dos  corpos  de  Policía  local,  vixilantes  municipais  e
auxiliares de policía local.

DOUTRA, Lara Méndez López, titular da Alcaldía-Presidencia do Concello de Lugo,
actuando en nome e representación deste en virtude das competencias que ten
atribuídas pola Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases do réxime local, e
pola Lei 5/1997, do 22 de xullo, de Administración local de Galicia.
Recoñecéndose  ambas  as  dúas  partes  con  capacidade  e  representación  legal
suficiente para o outorgamento desta addenda,

EXPOÑEN

1.Con  data  20/03/2019  a  Vicepresidencia  e  Consellería  de  Presidencia,
Administracións públicas e Xustiza (actual Vicepresidencia segunda e Consellería
de Presidencia, Xustiza e Deportes) e o Concello de Lugo asinaron un convenio de
colaboración para a asunción pola Administración xeral da Comunidade autónoma
de Galicia da convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos unitarios
para o acceso ás diferentes categorías dos corpos da policía local.

2.A cláusula oitava do dito convenio prevía que o mesmo tivera unha vixencia de
catro anos,  podendo prorrogarse,  de forma expresa para outro período de igual
duración (4 anos) de común acordo polas partes.

3.  Con  data  08/02/2023  o  Concello  de  Lugo  interesa  á  Academia  Galega  de
Seguridade Pública a prórroga do dito convenio para seguir contando coa asunción
por  parte  da  Administración  Xeral  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  da
convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos unitarios para o acceso
ás diferentes categorías dos corpos da policía local.

4.Co fin de estudar a proposta do Concello de Lugo con data 10/02/2023 reúnese a
comisión de seguimento do convenio prevista na súa cláusula sétima, integrada por
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dous  representantes  do  Concello  de  Lugo  e  dous  representantes  da  Academia
Galega  de  Seguridade  Pública  e  propuxo  a  formalización  dunha  addenda  ao
convenio  de  colaboración  asinado  o  20/03/2019  entre  a  Vicepresidencia  e
Consellería  de  Presidencia,  Administracións  públicas  e  Xustiza  (actual
Vicepresidencia  segunda e Consellería de Presidencia,  Xustiza e Deportes) e o
Concello  de  Lugo  para  a  asunción  por  parte  da  Administración  Xeral  da
Comunidade  Autónoma  de  Galicia  da  convocatoria  e  desenvolvemento  dos
procesos selectivos unitarios para o acceso ás diferentes categorías dos corpos da
policía local.

As partes reunidas
ACORDAN

PRIMEIRO. Vixencia do convenio

Modifícase  o  prazo  establecido  na  cláusula  oitava  do  convenio,  previo  acordo
escrito das partes, ata completar un período adicional de catro anos máis desde a
data de sinatura desta addenda.

SEGUNDO. Publicidade.

1. En cumprimento do disposto na Lei 1/2016, do 18 de xaneiro, de transparencia e
bo goberno de Galicia, e no Decreto 126/2006, do 20 de xullo, polo que se regula o
Rexistro  de  Convenios  da  Xunta  de  Galicia,  a  Vicepresidencia  segunda  e
Consellería de Presidencia, Xustiza e Deportes remitirá os datos necesarios para a
publicidade do convenio e informará na páxina web oficial da devandita subscrición
cos seguintes datos básicos:
a) Identificación das partes que interveñen.
b) Importe do financiamento.
c) Data da sinatura.
d) Finalidade.
e) Período de vixencia.

2.  A  sinatura  desta  addenda  implica  a  autorización  expresa  para  o  tratamento
necesario dos datos e publicidade referida no número anterior. As partes asinantes
da  addenda  manifestan  o  seu  consentimento  para  que  os  datos  persoais  que
constan neste convenio, así coma o resto das especificacións que contén, poidan
ser publicados no Portal da Transparencia e Goberno Aberto da Xunta de Galicia.

En  proba  da  súa  conformidade,  as  partes  comparecentes  asinan  o  presente
documento na data da sinatura electrónica.

Vicepresidente segundo e Conselleiro         A Alcaldesa do Concello de Lugo 
de Presidencia, Xustiza e Deportes e
Presidente do Consello Reitor da
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Academia Galega de Seguridade
Pública
Diego Calvo Pouso Lara Méndez López”

SEGUNDO  .  -  Facultar  ampla  e  expresamente  á  Alcaldía  para  resolver  cantos
trámites se deriven do desenvolvemento do presente convenio, en orde á eficacia
da súa xestión.

TERCEIRO.- Notifica-la presente resolución ás partes interesadas indicando que
pon fin á vía administrativa e contra ela pódese interpoñer recurso contencioso-
administrativo no prazo de DOUS MESES, contados dende o día seguinte ó da
recepción desta comunicación ante o Xulgado do contencioso administrativo (artigo
8  da  Lei  29/1998,  do  13  de  xullo,  Reguladora  da  Xurisdición  Contencioso-
Administrativa,  modificada  pola  Lei  Orgánica  19/2003  de  23  de  decembro),  así
como as demais accións legais que estime pertinentes.

Malia o anterior, no caso de  interposición por parte dunha Administración de
recurso contencioso-administrativo contra outra e, con carácter previo e potestativo,
no  prazo  de  DOUS  MESES,  contados  dende  a  recepción  da  presente
comunicación,  poderá requirir  ao Pleno da Corporación Local de Lugo para que
anule ou revogue o presente acto; requirimento que se entenderá rexeitado se non
se contestara dentro do mes seguinte á súa recepción. De utilizarse esta vía, o
prazo de DOUS MESES para interpoñer recurso contencioso-administrativo contará
dende o día seguinte a aquel en que se notifique a resolución do requirimento ou se
entenda presuntamente rexeitado (artigos 44.2 e 3 e 46.6 da Lei 29/1998, do 13 de
xullo, reguladora da xurisdición contencioso-administrativa).”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA:

PRIMEIRO.-  Aprobar o texto e proceder a sinatura da addenda ao convenio
para a asunción pola Administración Xeral da Comunidade Autónoma de Galicia da
convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos unitarios para o acceso
ás  diferentes  categorías  dos  corpos  da  Policía  Local  entre  a  Vicepresidencia

152

C
V
D
:
 
n
L
0
9
v
l
9
w
x
s
L
V
S
e
z
a
4
+
M
0

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac9080299894490880125.doc
Asunto: PLENO ORDINARIO DO 23-2-2023

Segunda e Consellería de Presidencia, Xustiza e Deportes e o Concello de Lugo,
que é do seguinte teor literal:

“ADDENDA  AO  CONVENIO  PARA  A  ASUNCIÓN  POLA  ADMINISTRACIÓN
XERAL  DA  COMUNIDADE  AUTÓNOMA  DE  GALICIA  DA  CONVOCATORIA  E
DESENVOLVEMENTO  DOS  PROCESOS  SELECTIVOS  UNITARIOS  PARA  O
ACCESO ÁS DIFERENTES CATEGORÍAS DOS CORPOS DA POLICÍA LOCAL
ENTRE A VICEPRESIDENCIA SEGUNDA E CONSELLERÍA DE PRESIDENCIA,
XUSTIZA E DEPORTES E O CONCELLO DE LUGO
A Estrada, na data da sinatura electrónica

REUNIDOS
DUNHA PARTE, D. Diego Calvo Pouso, Vicepresidente segundo e Conselleiro de
Presidencia,  Xustiza  e  Deportes  da Xunta  de  Galicia  e  Presidente  do  Consello
Reitor  da  Academia  Galega  de  Seguridade  Pública,  actuando  en  nome  e
representación da Administración xeral  da Comunidade Autónoma de Galicia  en
virtude das competencias que ten atribuídas no artigo 34 da Lei 1/1983, do 22 de
febreiro, reguladora da Xunta e da súa presidencia, no Decreto 58/2022, do 15 de
maio, polo que se establece a estructura orgánica da Xunta de Galicia, no Decreto
73/2022,  do  25  de  maio,  polo  que  establece  a  estructura  orgánica  das
vicepresidencias e das consellerías da Xunta de Galicia, no Decreto 117/2022, do
23  de  xuño,  polo  que  se  establece  a  estructura  orgánica  da  Vicepresidencia
Segunda  e  Consellería  de  Presidencia  Xustiza  e  Deportes,  no  artigo  8  da  Lei
1/2007, do 15 de xaneiro, da Academia Galega de Seguridade Pública e no artigo
2.2. do Decreto 115/2017, do 17 de novembro, polo que se regula a cooperación da
Administración  xeral  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  cos  concellos  na
selección  dos  membros  dos  corpos  de  Policía  local,  vixilantes  municipais  e
auxiliares de policía local.

DOUTRA, Lara Méndez López, titular da Alcaldía-Presidencia do Concello de Lugo,
actuando en nome e representación deste en virtude das competencias que ten
atribuídas pola Lei 7/1985, do 2 de abril, reguladora das bases do réxime local, e
pola Lei 5/1997, do 22 de xullo, de Administración local de Galicia.
Recoñecéndose  ambas  as  dúas  partes  con  capacidade  e  representación  legal
suficiente para o outorgamento desta addenda,

EXPOÑEN

1.Con  data  20/03/2019  a  Vicepresidencia  e  Consellería  de  Presidencia,
Administracións públicas e Xustiza (actual Vicepresidencia segunda e Consellería
de Presidencia, Xustiza e Deportes) e o Concello de Lugo asinaron un convenio de
colaboración para a asunción pola Administración xeral da Comunidade autónoma
de Galicia da convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos unitarios
para o acceso ás diferentes categorías dos corpos da policía local.
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2.A cláusula oitava do dito convenio prevía que o mesmo tivera unha vixencia de
catro anos,  podendo prorrogarse,  de forma expresa para outro período de igual
duración (4 anos) de común acordo polas partes.

3.  Con  data  08/02/2023  o  Concello  de  Lugo  interesa  á  Academia  Galega  de
Seguridade Pública a prórroga do dito convenio para seguir contando coa asunción
por  parte  da  Administración  Xeral  da  Comunidade  Autónoma  de  Galicia  da
convocatoria e desenvolvemento dos procesos selectivos unitarios para o acceso
ás diferentes categorías dos corpos da policía local.

4.Co fin de estudar a proposta do Concello de Lugo con data 10/02/2023 reúnese a
comisión de seguimento do convenio prevista na súa cláusula sétima, integrada por
dous  representantes  do  Concello  de  Lugo  e  dous  representantes  da  Academia
Galega  de  Seguridade  Pública  e  propuxo  a  formalización  dunha  addenda  ao
convenio  de  colaboración  asinado  o  20/03/2019  entre  a  Vicepresidencia  e
Consellería  de  Presidencia,  Administracións  públicas  e  Xustiza  (actual
Vicepresidencia  segunda e Consellería de Presidencia,  Xustiza e Deportes) e o
Concello  de  Lugo  para  a  asunción  por  parte  da  Administración  Xeral  da
Comunidade  Autónoma  de  Galicia  da  convocatoria  e  desenvolvemento  dos
procesos selectivos unitarios para o acceso ás diferentes categorías dos corpos da
policía local.

As partes reunidas
ACORDAN

PRIMEIRO. Vixencia do convenio

Modifícase  o  prazo  establecido  na  cláusula  oitava  do  convenio,  previo  acordo
escrito das partes, ata completar un período adicional de catro anos máis desde a
data de sinatura desta addenda.

SEGUNDO. Publicidade.

1. En cumprimento do disposto na Lei 1/2016, do 18 de xaneiro, de transparencia e
bo goberno de Galicia, e no Decreto 126/2006, do 20 de xullo, polo que se regula o
Rexistro  de  Convenios  da  Xunta  de  Galicia,  a  Vicepresidencia  segunda  e
Consellería de Presidencia, Xustiza e Deportes remitirá os datos necesarios para a
publicidade do convenio e informará na páxina web oficial da devandita subscrición
cos seguintes datos básicos:
a) Identificación das partes que interveñen.
b) Importe do financiamento.
c) Data da sinatura.
d) Finalidade.
e) Período de vixencia.
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2.  A  sinatura  desta  addenda  implica  a  autorización  expresa  para  o  tratamento
necesario dos datos e publicidade referida no número anterior. As partes asinantes
da  addenda  manifestan  o  seu  consentimento  para  que  os  datos  persoais  que
constan neste convenio, así coma o resto das especificacións que contén, poidan
ser publicados no Portal da Transparencia e Goberno Aberto da Xunta de Galicia.

En  proba  da  súa  conformidade,  as  partes  comparecentes  asinan  o  presente
documento na data da sinatura electrónica.

O Vicepresidente segundo e Conselleiro  de Presidencia, Xustiza e Deportes e
Presidente do Consello  Reitor  da Academia Galega de Seguridade Pública,  don
Diego Calvo Pouso.
A Alcaldesa do Concello de Lugo, dona Lara Méndez López.

SEGUNDO.- Facultar ampla e expresamente á Alcaldía para resolver cantos
trámites se deriven do desenvolvemento do presente convenio, en orde á eficacia
da súa xestión.

TERCEIRO.- Notificar a presente resolución ás partes interesadas indicando
que   pon  fin  á  vía  administrativa  e  contra  ela  pódese  interpoñer  recurso
contencioso-administrativo  no  prazo  de  DOUS  MESES,  contados  dende  o  día
seguinte  ó  da  recepción  desta  comunicación  ante  o  Xulgado  do  contencioso
administrativo (artigo 8 da Lei 29/1998, do 13 de xullo, Reguladora da Xurisdición
Contencioso-Administrativa,  modificada  pola  Lei  Orgánica  19/2003  de  23  de
decembro), así como as demais accións legais que estime pertinentes.

Malia o anterior, no caso de  interposición por parte dunha Administración de
recurso contencioso-administrativo contra outra e, con carácter previo e potestativo,
no  prazo  de  DOUS  MESES,  contados  dende  a  recepción  da  presente
comunicación,  poderá requirir  ao Pleno da Corporación Local de Lugo para que
anule ou revogue o presente acto; requirimento que se entenderá rexeitado se non
se contestara dentro do mes seguinte á súa recepción. De utilizarse esta vía, o
prazo de DOUS MESES para interpoñer recurso contencioso-administrativo contará
dende o día seguinte a aquel en que se notifique a resolución do requirimento ou se
entenda presuntamente rexeitado (artigos 44.2 e 3 e 46.6 da Lei 29/1998, do 13 de
xullo, reguladora da xurisdición contencioso-administrativa).

E non habendo máis asuntos de que tratar, a Excma. Sra. Alcaldesa dá
por rematada a sesión,  sendo as doce horas e corenta e oito minutos do
expresado día vinte e tres de febreiro de dous mil vinte e tres, estendéndose
esta acta que, de acordo co establecido no artigo 110.2 do Regulamento de
organización,  funcionamento  e  réxime  xurídico  das  entidades  locais,
aprobado  polo  Real  decreto  2568/1986,  do  28  de  novembro,  unha  vez
aprobada  polo  Excmo.  Concello  Pleno,  transcribirase  ó  Libro  de  Actas,
autorizándoa coas  sinaturas  da  Excma.  Sra.  Alcaldesa,  dona Lara  Méndez
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López, e do Secretario. De todo o cal, eu, don Rafael José del Barrio Berbel,
Secretario Xeral do Pleno, dou fe.
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